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�روزنامه 
سیاسی ، اقتصادی ، اجتماعی

نویسندگان سریال » عشق کوفی« :

شخصیت های »عشق کوفی« 
مبنای واقعی نداشتند

غلامعلی اخلاقی، فعال صنعت گردشگری:

زیرساخت های ایران برای 
گردشگری خارجی کافی نیست

وزیر اقتصاد و دارایی :

تغییری در قیمت محصولات 
کالاهای اساسی به وجود 

نخواهد آمد

عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات :

طرح شفافیت به سنگ بزرگی 
تبدیل شده که زدن آن 

سخت است

رهبر انقلاب خطاب به دانشجویان:

اگر مقاومت کردید
 آن وقت قله را

 فتح خواهید کرد

عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات :

طرح شفافیت به سنگ 
بزرگی تبدیل شده که 

زدن آن سخت است
نایب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه:

مشکلات کشور
 با اصلاح نظام مالیاتی
 حل می شود
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بیشتر       بخوانید

فائزه یارمحمدی و یزدان محمدکاظمی - نویسندان سریال تاریخی 
»عش��ق کوفی« - درباره س��هم زنان که بخش مهمی از درام این سریال 
را تش��کیل می دهند، گفتند. زنان از اقتدار بالایی برخوردارند؛ س��امیه 
با بازی لعی��ا زنگنه پرچم طرف��داری از علویان را دس��ت گرفته و یکی از 
چهره های اصلی دعوت از امام حس��ین )ع( به کوفه اس��ت. نائله )شبنم 

قربانی( دختری خودساخته است که مشق رزم می کند 

1 2

8

سر مقاله

مهدی پازوکی
استاد دانشگاه

پرسش این است که 
چگون��ه نماینده مردم، 
تقاضای عدم شفافیت 
اطلاع��ات اقتص��ادی و پنهان��کاری را مطرح 
می کند؟ یک��ی از ویژگی های اقتصاد س��الم، 
در همه کش��ور های توس��عه یافته »شفافیت 
اطلاعات« است. به جز دو حوزه خاص، در سایر 
حوزه ها، ش��فافیت اطلاعاتی وجود دارد: یکم 
حوزه اطلاعات شخصی و خانوادگی افراد و دوم 
اطلاعات مرتبط با امنی��ت ملی. مخفی کردن 
اطلاعات اقتصادی در دس��ته بندی اطلاعات 
امنیتی قرار نمی گیرد. مخفی کردن اطلاعات 
اقتصادی می تواند ایجاد کننده رانت اطلاعاتی 
باش��د. برای این که کسب و کار کشور، مناسب 
تولید ملی باش��د بای��د ۳ ویژگی مهم داش��ته 
باشیم. نخس��تین ویژگی »ش��فافیت« است. 
دومین مورد، ایجاد رقابت سالم بین بنگاه های 
اقتصادی و س��ومی نفی انحصار اس��ت. وقتی 
عدم شفافیت اقتصادی در کشور ایجاد کنیم، 
در نتیجه اطلاعات اقتصادی در دست یک عده 
مش��خص قرار می گیرد و در نهایت انحصار در 
اقتصاد را ش��اهد خواهیم بود. این روش، از دید 

من غیرعلمی و اشتباه است.
یک آفت دیگر عدم شفافیت اقتصادی این 
است که می تواند منتج به فساد اقتصادی شود. 
یکی از دلایلی که در برخی برهه های مختلف، 
ش��اهد فس��اد اقتصادی یا ظهور س��لاطین 
فس��اد اقتصادی در کش��ور بودیم همین عدم 
شفافیت ها است. برخی افراد که اتفاقا از طبقات 
فرودس��ت جامعه بودند، به دلی��ل رانت های 
اطلاعاتی ک��ه در بازار های اقتص��ادی از جمله 
طلا، سکه و بورس داش��تند، موفق شدند یک 
شبه میلیاردر ش��وند. چطور می توان با روش 
درست در عرض یک ش��ب ثروتمند شد؟ یک 
مثال می زنم؛ پرویز کاظم��ی وزیر رفاه و تأمین 
اجتماعی در دول��ت احمدی ن��ژاد، که بعد ها 
رئیس هیئت مدیره بانک سرمایه شد، به جرم 
مش��ارکت در ۴۱ فقره و ۴۰ فق��ره خیانت در 
امانت محکوم به ده یا پانزده س��ال زندان شده 
است. یکی از سوء اس��تفاده های وی این بوده 
که در س��ال های دهه ۱۳۹۰، حدود ۳ میلیارد 
تومان به عنوان حق کارشناس��ی به حس��اب 
همسرخانه دار خود ریخته است. این ها موارد 
پنهانی نیست، بلکه در تمامی مطبوعات کشور 
هم منتشر شده اس��ت، با این مثال می خواهم 
تاکید کنم که اگ��ر در همان روز ها ش��فافیت 
اطلاعاتی وجود داشت، به فاصله چند ساعت مچ 
این آقا و همسرش گرفته و حساب هر دو مسدود 
می ش��د. پس تاکید می کنم عدم ش��فافیت 
اقتصادی یعنی توسعه رانت و فساد اقتصادی. 
ما برای چه انقلاب کردیم؟ یکی از ویژگی های 
مهم انقلاب اسلامی ایجاد ش��فافیت در همه 
امور، با ش��عار »دانس��ت حق مردم است« بود. 
عدم شفافیت به نفع کلاهبرداران، رانت خواران 

و مفسدان اقتصادی خواهد بود.
چرا ب��ا تحری��م مخالفیم؟ چ��ون تحریم 
زمینه های افزایش فس��اد اقتص��ادی را فراهم 
می کند. بابک زنجانی در ک��دام دولت تبدیل 
به هیولا ش��د؟ در دولت آقای احمدی نژاد که 
ما ششصد میلیارد دلار نفت فروختیم. تکلیف 
میلیارد ها دلار از پول مردم هنوز نامش��خص 
است. اگر ش��فاف س��ازی کرده بودیم، حتما 
این س��وال ها مطرح می ش��د که بابک زنجانی 
چگونه موفق شده است چنین فساد افتصادی 
وس��یعی را رقم بزند. آمار و اطلاعات اقتصادی، 
ابزار برنامه ریزی در کش��ور است و عدم انتشار 
گزارش ه��ا منتهی ب��ه تولد باب��ک زنجانی ها 
می شود. اطلاعات بودجه کشور همیشه شفاف 
بوده، کدام دشمن از این اطلاعات سوء استفاده 
کرده است؟ ما هشت س��ال با رژیم بعثی عراق 
جنگیدیم در این هش��ت س��ال، حتی بیشتر 
از اکن��ون، اطلاعات اقتصادی کش��ور در قالب 
گزارش های اقتصادی، توس��ط سازمان برنامه 
و بانک مرکزی منتشر می ش��د، چرا دشمن ما 
عراق، یا کشور های حامی عراق، از این اطلاعات 

استفاده نکردند؟
 ادامه در صفحه 2

پیشگیری از فساد 
با کمک آمار و اطلاعات

یک کارش��ناس ب��ازار کار بر ل��زوم تعریف 
مش��اغل جدید تاکید ک��رد و گف��ت: در تمام 
کش��ورها روی مشاغل جدید س��رمایه گذاری 
شده اس��ت؛ از این رو ما نیز باید استانداردهای 
شغلی در حوزه مشاغل جدید را تعریف و برای 

آن برنامه ریزی کنیم.
به گ��زارش به��ار، حمید حاج اس��ماعیلی 
در گفت وگو با ایس��نا، درباره طرح آموزش در 
محیط واقعی کار اظهار ک��رد: اگر کارگاه های 
مجری ط��رح در این زمینه ب��ا دولت همکاری 

کنند این طرح موفق تر پیش می رود.
وی افزود: در حال حاضر یکی از موضوعات 
افزایش بهره وری بنگاه و نیروی انسانی است تا 
کارگرانی که در بخش های خصوصی و دولتی 
یا نهادهای نیمه دولتی مش��غول کارند بتوان با 

بازآموزی و افزایش مهارت توانمند کرد.
این کارش��ناس بازار کار ادامه داد: با توجه 
به آنکه نیروها در کارگاه ها حضور دارند امکان 
سرمایه گذاری و برگزاری کلاس های آموزشی 
با همکاری خود کارگاه وج��ود دارد و می توان 
از پش��تیبانی هایی ک��ه خود دول��ت به لحاظ 
فنی انجام می دهد یا تس��هیلاتی که در اختیار 
کارگاه ها می گذارد برای تربیت نیروهای ماهر 

و توانمندسازی کارگران شاغل استفاده کرد.
حاج اس��ماعیلی در ادامه با تاکی��د بر لزوم 
تعریف مش��اغل جدید اظهار ک��رد: اگر صرفا 
به مش��اغل س��نتی مح��دود ش��ویم و انتظار 
داش��ته باش��یم که افراد تنها کار جوشکاری و 
ساختمانی یاد بگیرند از بازارهای جهانی عقب 
می مانیم.در ح��ال حاضر تمام کش��ورها روی 
مشاغل جدید سرمایه گذاری کرده اند؛ لذا باید 
استانداردهای شغلی را در حوزه مشاغل جدید 
و آینده مش��اغل تعریف و برای آن برنامه ریزی 

کنیم.
وی تصریح ک��رد: باید روی مش��اغل حوزه 
آی تی،ربات ها، ه��وش مصنوع��ی، بیگ دیتا 
و تکنولوژی ه��ا و فناوری های جدی��د بیش از 
پیش کار کنی��م و برای آموزش ه��ای عمومی 
در سطح کشور برنامه داش��ته باشیم.یکسری 
آموزش های تخصص��ی را از طریق کارگاه ها یا 
آموزشگاه ها می توان ارائه کرد، ولی یک بخش 
هم آموزش های مهارتی اس��ت ت��ا افرادی که 
می خواهند در آینده ش��غل و درآمدی داشته 
باش��ند از طریق کس��ب مهارت وارد بازار کار 

شوند.

نبم نگاه

حمید حاج اسماعیلی ،کارشناس بازار کار 
تاکید کرد:

ضرورت برنامه ریزی و سرمایه گذاری 
روی مشاغل جدید

نایب رئیس کمیس��یون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی 
گفت: اگر دولت نظارت دقیق تری بر شرکت های دولتی داشته باشد 
بخش��ی از تورم کنترل ش��ده و آثار تلاش های دولت در سفره مردم 

احساس می شود.
به گزارش بهار به نقل از ایس��نا ،  مهرداد گودرزوند چگینی درباره 
اولویت هایی که دولت س��یزدهم در س��ال س��وم فعالیت خود باید 
به آنها بپردازد، بیان کرد: دول��ت چندین کار را بای��د در ادامه راه در 
اولویت خود قرار دهد؛ اولین کار این است که صادرات فرآورده های 
نفتی را با کش��ورهایی که امروز با تلاش دولت هم پیمان ما هستند 
-در ش��انگهای و بریکس- را به نحوی پیش ببرد که شاهد بازگشت 
درآمدهای آن از طریق بانک ها به کش��ور باش��یم و اثر این تلاش در 

زندگی مردم دیده شود.
وی در ادامه اظهار کرد: از س��وی دیگر کنترل و نظارت بر فعالیت 
ش��رکت های دولتی از دیگر اقداماتی اس��ت که دولت باید با اولویت 
دنبال کند و از نظر بنده اگر دولت در مس��یری که اکنون قرار گرفته 
است، بتواند نظارت دقیق تری بر ش��رکت های دولتی داشته باشد، 

بخشی از تورم کنترل خواهد شد.
نماینده مردم رودبار در مجلس ش��ورای اسلامی، تصریح کرد: با 
تلاش های دولت شاخص فروش نفت و توس��عه ارتباطات با جامعه 
جهانی مس��یر خوبی را طی می کند که مردم بای��د اثرش را ببینند. 
برای امیدواری مردم، دولت باید تمرکز بیش��تری بر تامین کالاهای 
اساسی داشته باشد. نهاده های کش��اورزی و دامی باید به موقع وارد 
کشور شده و توزیع شود. از سوی دیگر باید بر قیمت ها نظارت شود. 
با پیمودن این مسیر هم شاهد کنترل تورم خواهیم بود و هم افزایش 

تولید اتفاق می افتد.
نایب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس در ادامه تاکید کرد: 
اولویت بعدی دولت باید توجه به پروژه های عمرانی باش��د که از نظر 
بنده اکنون مسیر خوبی را طی می کند اما باید تخصیص اعتبارات بر 
اساس عدالت در سراسر کشور باشد. از س��وی دیگر در حوزه عدالت 
اجتماعی نیز دولت باید به یارانه ها توجه داشته باشد. به نظر می رسد 
اکنون توزیع منابع کشور به خوبی صورت نمی گیرد، اگر توزیع منابع 
به درستی باشد خود به خود عدالت اجتماعی در کشور اتفاق خواهد 

افتاد.وی افزود: اگر منابع به درس��تی توزیع ش��ود و نظام مالیاتی به 
سمت جلوگیری از فرار مالیاتی نه افزایش مالیات حرکت کند شاهد 
ارتقای عدالت اجتماعی خواهیم بود. امروز هرچه تورم بالا می رود بر 
اساس آن نیز مالیات گرفته می شود در حالی که این امر خود زمینه 

افزایش تورم را در جامعه فراهم می کند.
نایب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه ادامه داد: اگر نظام مالیاتی 
اصلاح ش��ده و مالیات بر اس��اس عدالت اخذ ش��ود، قطعا بخشی از 
مشکلات کشور حل خواهد شد، از س��وی دیگر اگر مالیات بر اساس 
کشش جامعه دریافت شود و ما از فرار مالیاتی جلوگیری کنیم، گام 
دیگر در جهت ارتقای عدالت اجتماعی برداش��ته ایم. از سوی دیگر 

باید افرادی که از فرهنگ مالیاتی حمایت می کنند، تشویق شوند.
گودرزوند چگینی در پایان خاطرنشان کرد: در حوزه توزیع یارانه 
ها نیز بنا بود تا چن��د دهکی که زندگی مناس��بی دارند و بالای خط 
فقر قرار گرفته ان��د، یارانه دریافت نکنند و اف��رادی که واقعا نیازمند 
هس��تند، یارانه دریافت کنند که آنها را از جنبه حداقل های زندگی 

تامین کند که این موضوع نیز باید اصلاح شود.

یک کارشناس مسائل سیاسی گفت: عضویت ایران در بریکس 
سودمند است و می تواند راه پیش��رفت را به روی ما باز کند و حضور 
ایران در این اتحادیه و استفاده از ظرفیت های آن نویدبخش آینده 

روشنی است.
به گزارش بهاربه نقل از مهر،  اصغر زارعی کارش��ناس مس��ائل 
سیاسی در خصوص عضویت ایران در بریکس گفت: پذیرش ایران 
در پیمان بریکس یکی از توفیقاتی بود که دولت س��یزدهم کسب 
کرده است، از جمله دیگر دس��تاوردهای بزرگ دولت سیزدهم در 

عرصه دیپلماسی پیوستن ایران به پیمان شانگهای است.
وی درب��اره تلاش ه��ای رئیس جمهور کش��ورمان در خصوص 
توسعه روابط دیپلماس��ی و روابط خارجی اظهار داشت: سفرهای 
پی در پی رئیس جمهور کش��ورمان به مراکز سیاسی دنیا از جمله 
آس��یا، آفریقا و آمریکای لاتین همه تلاشی در جهت توسعه روابط 
خارجی و شکس��تن تحریم ها و انزوایی بود که آمری��کا بیش از ده 

سال به ما تحمیل کرد.
این کارش��ناس بین الملل��ی در ادامه این گفت گ��و تاکید کرد: 

گسترش روابط با کشورهای در حال توسعه جز اولویت های دولت 
س��یزدهم اس��ت و این برخلاف دولت های قبلی است که خواستار 
روابط با کش��ورهای جه��ان اول بودن��د که نتیج��ه آن چیزی جز 
شکس��تن غرور ملی، توهی��ن و تحقیر و عقب نداش��تن جمهوری 

اسلامی چیزی نبود.
زارعی ادامه داد: به لطف خدا جمهوری اس��لامی ایران به عنوان 
یکی از اعضای جدید در پیمان بریکس پذیرفته ش��ده است و خود 
ایالات متح��ده آمریکا نیز بیان کرده اس��ت که عضوی��ت ایران در 
بریکس نش��ان از توانمندی و قدرت جمهوری اسلامی در سیاست 
خارجی و دیپلماسی است. ایران توانس��ته هم در بریکس و هم در 

شانگهای جایگاه خوبی را برای خود فراهم کند.
وی با اش��اره به ظرفیت ه��ای بریکس بیان داش��ت: بریکس به 
عنوان یک پیمانی که می توان��د با یک جانبه گرای��ی در نظام بین  
الملل مقابله کن��د و همچنین به عنوان ش��کل  گی��ری یک بانک 
توس��عه نوین با سرمایه گذاری کش��ورهای عضو جایگاه مهمی در 
نظام بین المل��ل دارد و می تواند گامی باش��د در جهت شکس��تن 

انحصار دلار.
این کارشناس مسائل سیاسی در خصوص مزایای عضویت ایران 
در بریکس برای کشورمان گفت: یکی از مهم ترین مزایای عضویت 
ایران در بریکس برای ملت ما گس��ترش روابط خارجی و توس��عه 
روابط دوجانبه و باز شدن بازارهای کش��ورهای عضو این پیمان به 
روی متخصصان و صاحبان دانش فنی و محصولات ایران است که 

امروزه در دنیا متقاضیان زیادی دارد.
وی در ادام��ه افزود: در ح��وزه دفاعی نیز یک��ی از فرصت بزرگ 
تولید صنایع هوافضا و موشکی و دیگر صنایع جدید دفاعی و نظامی 
هستیم که این نوع همکاری ها باعث می ش��ود که اولاً فشارها وارد 
به جمهوری اسلامی کم شود و مس��یر جمهوری اسلامی به سمت 

آفریقا، آمریکا و …باز شود.
زارعی در پایان تاکید کرد: عضویت جمهوری اسلامی ایران در 
بریکس بسیار سودمند است و می تواند راه پیش��رفت را به روی ما 
باز کند و حضور ایران در این اتحادیه و اس��تفاده از ظرفیت های آن 

نویدبخش آینده روشنی برای ما و دیپلماسی خارجی ما است.

نایب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه:

مشکلات کشور با اصلاح نظام مالیاتی حل می شود

اصغر زارعی کارشناس مسائل سیاسی:

حضور ایران در بریکس نویدبخش آینده روشنی است

 رئیس هیات مدیره انجمن صنفی صنایع لبنی مطرح کرد:

4

تورم حداقل ۲۵۰ درصدیِ کالاهای اساسی در دو سال اخیر :

4

گزارش » بهار«  از گسترش روز افزون بافت های فرسوده:

 بافت فرسوده ماحصل 
توزیع ناعادلانه خدمات شهری است

4

رئیس کمیسیون امور داخلی کش��ور و شوراها در مجلس شورای 
اس��لامی با اش��اره به غیرواقعی بودن لیس��ت اس��اتید اخراجی از 
دانش��گاه ها تاکید کرد: برخی از اس��اتید که نام آنها در لیست جعلی 
آورده شده اس��ت اخراج خود را از دانش��گاه تکذیب کردند و اسامی 

دیگری در این لیست دیده می شود که قبلا از دنیا رفته اند.

ایسنا - محمدصالح جوکار اشاره به فضاسازی رسانه های بیگانه 
در خصوص اخراج برخی از اساتید از دانشگاه ها و انتشار لیست های 
جعلی، بیان کرد: در وهله اول باید بگویم وجود چنین لیستی مبنی بر 
اخراج برخی اساتید از دانشگاه ها تکذیب شده و دروغ است. نام برخی 
از اساتید در این لیست آورده شده که خودشان تکذیب کردند. یا نام 
برخی از اساتید در این لیست آورده ش��ده که قبلا فوت شده اند. این 

موضوع نشان می دهد که این لیست واقعی نبوده و کذب است.
وی در ادامه اظهار کرد: عده ای این لیس��ت را  در راس��تای ایجاد 
تش��ویش در اذهان عمومی جامعه تنظیم و منتش��ر کردند. رسانه 
های معاند با انتشار چنین شایعاتی به دنبال ایجاد بی ثباتی در جامعه 

هستند. از سوی دیگر اس��اتیدی که گفته می شود از دانشگاه اخراج 
شده اند، مگر خودشان نمی توانند صحبت کنند؟ چرا باید دیگران به 

عنوان وکیل اینها صحبت کنند.
نماینده مردم یزد در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: از سوی 
دیگر باید به این نکته توجه داشت که به عنوان مثال بنده کارمند یک 
اداره ای بوده و برخلاف ضوابط و مقررات دس��ت ب��ه اقداماتی زده ام. 
هر س��ازمان و اداره ای کمیته ای تحت عنوان رس��یدگی به تخلفات 
دارد. این کمیته راجب نحوه برخورد با تخلف بنده تصمیم می گیرد و 
رای این کمیته نیز قطعی است. فرد می تواند بعد از رای کمیته نیز به 

دیوان عدالت اداری شکایت کند.

رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها:

لیست اساتید اخراجی
 از دانشگاه غیرواقعی است



 شنبه   18  شهریور   1402   شماره   1699

۲
س��فارت ایران در ترکیه از فراهم ش��دن مقدم��ات انتقال ۴۰ 

زندانی ایرانی در ترکیه به کشور خبر داد.
 سفارت جمهوری اس��لامی ایران در ترکیه در صفحه خود در 
ش��بکه اجتماعی ایکس در این ارتباط نوشت: جمهوری اسلامی 
ایران و جمهوری ترکیه در خصوص تس��ریع انتقال محکومین و 
اجرای موافقت نامه های مربوطه، توس��عه و تقویت همکاری های 

قضائی و حقوقی دو کش��ور، برگزاری منظم نشست های کمیته 
انتقال محکومین و همچنین برگزاری مس��تمر کمیته راهبری 
حقوقی و قضائی دو کشور توافق کردند.س��فارت ایران با اشاره به 
ملاقات »عس��کر جلالیان« معاون حقوق بش��ر و امور بین الملل 
وزارت دادگستری جمهوری اس��لامی ایران با »یلماز تونچ« وزیر 
دادگستری ترکیه، اعلام کرد: »پس از برگزاری نشست مشترک 

کمیته انتقال محکومین دو کش��ور در س��طح معاونی��ن وزیر و 
کارشناسان، با قول مساعد طرف ترکیه ای، مقدمات انتقال بیش از 
۴۰ نفر از زندانیان ایرانی به کشور مهیا شد که امید است تا ماه آینده 
مراحل اجرایی آن نهایی شود«.بر اساس اعلام مقامات وزارت امور 
خارجه جمهوری اسلامی ایران، بیشترین تعداد زندانیان ایرانی در 

خارج از کشور مربوط به ترکیه است.

مقدمات انتقال ۴۰ زندانی ایرانی در ترکیه به کشور فراهم شد
خبر

غلامرضا ظریفیان ، فعال سیاسی  با اشاره  به اینکه  دانشگاه قلب جامعه است :

اگر  دانشگاه آسیب ببیند، جامعه نیز ضرر می کند

رهبر انقلاب خطاب به دانشجویان:
اگر مقاومت کردید آن وقت قله

 را فتح خواهید کرد
رهبر انقلاب در پای��ان ع��زاداری هیئت های 
دانش��جویی به مناس��بت اربعین، خطاب به آنان 
توصیه کردند: راه معنویت وحاکمیت توحید را با 

استحکام راهپیمایی اربعین طی کنید.
مهر-  حضرت آیت الله خامن��ه ای رهبر معظم 
انق��لاب در پایان مراس��م ع��زاداری هیئت های 
دانش��جویی دانش��گاه های سراسر کش��ور که به 
مناس��بت اربعین حس��ینی )ع( در حسینیه امام 
خمین��ی )ره( برگزار ش��د طی بیان��ات کوتاهی 
تصریح کردند: این راه شما، اراده است. باید با اراده 
حرکت کرد. با تصمی��م باید حرکت کرد. جاذبه ها 
برای زاویه ایجاد کردن از این صراط مس��تقیم کم 
نیست. همیش��ه بوده این زاویه ها امروز بیشتر از 

همیشه است.
ایش��ان همچنین افزودن��د: اراده ی قوی لازم 
اس��ت تا در مقابل این جاذبه های شیطانی بتوانید 
مقاومت کنید. اگر مقاوم��ت کردید آن وقت قله را 
فتح خواهید کرد. کاری که از بعد از زمان رس��ول 
خدا تا امروز انجام نگرفت. قل��ه ی حاکمیت دین 
خ��دا، حاکمی��ت ح��ق، حاکمیت ع��دل، قله ی 
رس��یدن به مقصود و غرض از خلقت انس��انی که 
عبارت باشد از تکامل انس��ان، کمال بشری به این 

قله خواهید رسید. این کار، کار شماست.
آی��ت الله خامنه ای در پایان نی��ز تاکید کردند: 
شما جوانهای امروز می توانید مایه ی امید باشید، 
مایه ی امیدی��د. بحث می توانید نیس��ت. مایه ی 
امیدید. امروز هر کدام از ش��ما یک مشعل نورانی 
می توانید باش��ید بر س��ر راه پیرام��ون خودتان و 
محیط پیرامونی خودتان. س��عی کنید این را نگه 
دارید. تلاش کنی��د در این راه اس��تقامت بورزید. 
فاستقم کما امرت و من تاب معک. استقامت مهم 

است.

عضو کمیسیون صنایع و معادن:
آئین نامه واردات خودروهای کارکرده 

هفته آتی در دولت نهایی می شود
یک عضو کمیس��یون صنایع و معادن مجلس 
شورای اس��لامی تاکید کرد: بر اس��اس اطلاعات 
واصله هفته آینده کمیس��یون مربوطه در دولت 
آئین نامه واردات خودروهای کارکرده را بررس��ی 
می کند و انتظ��ار می رود ظ��رف دو هفته آتی این 

آئین نامه نهایی و برای اجرا ابلاغ شود.
ایسنا - لطف الله س��یاهکلی با اشاره به آخرین 
وضعیت تدوین آئی��ن نام��ه واردات خودروهای 
کارکرده، بیان کرد: آئین نامه واردات خودروهای 
کارکرده در وزارت صمت نهایی ش��ده و به دولت 
ارسال ش��ده اس��ت. دولت نیز در حال بررسی آن 
اس��ت. تاکنون چندین جلس��ه کارشناسی برای 
بررس��ی این آئین نامه در دولت برگزار شده است. 

هنوز نیز کار کارشناسی لازم دارد.
نماین��ده م��ردم قزوی��ن در مجلس ش��ورای 
اس��لامی، تصریح کرد: انتظار م��ی رود صرف یک 
الی دو هفته آینده آئین نام��ه واردات خودروهای 
کارک��رده ابلاغ ش��ود. هن��وز صحبت ک��ردن در 
خصوص جزئیات این آئین نامه زود اس��ت. بحث 
های متعددی در حال انجام اس��ت. م��ا نیز نقطه 
نظرات خود را ارائه کردیم. تلاش ما بر این است که 
آئین نامه اجرایی که نوشته می شود، اهداف قانون 

گذار را نیز تامین کند.
وی در ادام��ه تاکید کرد: گروه ه��ا و افرادی نیز 
مخالفت هایی نس��بت ب��ه این موضوع داش��ته و 
مطالبی را مطرح می کنند که مورد تایید ما نیست. 
ما در تلاش هس��تیم که آئین نام��ه نهایی قانون 

نوشته شده را به درستی پوشش دهد.

خبر

عضو فراکسیون انقلاب اسلامی مجلس:
دیپلماسی پارلمانی می تواند 

تسهیل گر تحقق اهداف اقتصادی 
تهران - آنکارا باشد

عضو فراکس��یون انقلاب اس��لامی مجلس، 
اعتق��اد دارد: تهران و آنکارا مزیت های س��رمایه 
گذاری مشترک در بخش های مختلف دارند که 
این امر می تواند به ارزآوری برای دو کشور کمک 
کند و در این راستا دیپلماسی پارلمانی می تواند 

تسهیل گر تحقق اهداف پیش بینی شده باشد.
جعفر قادری در گفت وگو با خبرگزاری خانه 
ملت، در خصوص س��فر اخیر وزیر خارجه ترکیه 
به کش��ورمان و تاکید بر ارتقاء رواب��ط دوجانبه 
تهران و آنکارا، گفت: توافقات زیادی میان ایران 
و ترکیه بویژه در حوزه ه��ای اقتصادی، تجاری، 
انرژی و امنیت صورت گرفت��ه که برای عملیاتی 

کردن آنها شاهد سفر مقامات دو کشور هستیم.
نماینده م��ردم ش��یراز و زرق��ان در مجلس 
شورای اس��لامی ضمن تاکید بر اینکه شناسایی 
فرصت های همکاری و موان��ع یکی از مهمترین 
موضوعاتی اس��ت که باید مورد توجه دو کش��ور 
باشد، اظهار کرد: خوشبختانه با توجه به رویکرد 
دولت س��یزدهم در توسعه سیاس��ت خارجی با 
محور همسایگان، این مهم از سوی ایران به طور 

جدی در حال پیگیری است.
این نماینده مردم در مجل��س یازدهم افزود: 
در این میان نباید فراموش کرد که تهران و آنکارا 
عضو سازمان همکاری اقتصادی اکو هستند که 
این موضوع نیز بستر خوبی برای تعاملات تجاری 
مشترک است؛ به عبارتی بر اساس مفاد همکاری 
های اک��و، محدودیت های ای��الات متحده علیه 
ایران که بدون پش��توانه قانونی است، نمی تواند 
مانعی بر س��ر راه مناس��بات اقتصادی دو کشور 

باشد.
عض��و فراکس��یون انقلاب اس��لامی مجلس 
ش��ورای اس��لامی ب��ا تاکید ب��ر اینکه  توس��عه 
مناسبات پارلمانی میان دو کش��ور نیز می تواند 
به اهداف پی��ش بینی ش��ده مش��ترک کمک 
کند، تصری��ح کرد: ب��ه عبارتی برخ��ی از موانع 
برای همکاری ها می تواند از طریق دیپلماس��ی 

پارلمانی بررسی، پیگیری و نهایتا برطرف شود.

عضو کمیسیون سیاست خارجی مجلس:
ائتلاف تهران و ریاض می تواند 
منجر به خروج نیروهای نظامی 

بیگانه از منطقه شود
عضو کمیس��یون سیاس��ت خارجی مجلس 
اعتقاد دارد: تهران و ری��اض دو بازیگر مهم غرب 
آسیا هستند لذا ائتلاف دو کشور می تواند منجر 
به تشکیل ائتلاف منطقه ای شود که این موضوع 
دس��تاورد مهمی برای خ��روج نیروهای نظامی 

بیگانه و کشورهای فرامنطقه ای خواهد بود.
بهار- حسین نوش آبادی ، با اشاره به اهمیت 
عزیمت سفیر کش��ورمان به عربس��تان، گفت: 
بازگشایی سفارتخانه های ایران و عربستان زمینه 
ساز تحولات سیاسی و امنیتی در کل غرب آسیا 
تلقی می ش��ود؛ در واقع استقرار سفراء نخستین 
گام برای پیش��برد اهداف دوجانبه است که می 

تواند در ثبات منطقه ای اثرگذار باشد.
نماینده م��ردم ورامین، پیش��وا و قرچک در 
مجلس شورای اس��لامی، اظهار کرد: جمهوری 
اس��لامی همواره تاکید داش��ته امنیت منطقه 
خصوصا خلی��ج فارس بای��د با همگرای��ی و هم 
افزایی کشورهای همسایه شکل بگیرد و اکنون 

زمینه تحقق این امر بیش از گذشته فراهم است.
وی ادام��ه داد: تهران و ری��اض دو بازیگر مهم 
غرب آسیا هس��تند لذا ائتلاف دو کشور می تواند 
منجر به تش��کیل ائتلاف منطقه ای شود که این 
موضوع دس��تاورد مهمی برای خروج نیروهای 
نظامی بیگانه و کشورهای فرامنطقه ای خواهد 
بود.این نماینده م��ردم در مجلس یازدهم افزود: 
بدون شک اکنون فرصت های مهم همکاری در 
عرصه های اقتصادی، تجاری، سیاسی، امنیتی، 
فرهنگی و گردش��گری وجود دارد و برای تقویت 
مناس��بات در این حوزه ها نیاز ب��ه برنامه ریزی 

مدون است.
عضو کمیس��یون امنی��ت ملی و سیاس��ت 
خارجی مجلس ش��ورای اس��لامی، گفت:نباید 
فرام��وش کرد که آق��ای عنایتی، س��فیر جدید 
کشورمان در عربس��تان از جمله دیپلمات های 
خوش س��ابقه اس��ت که امیدواریم در گسترش 

روابط دو کشور موثر باشد.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس :
اعطای کالابرگ به مردم باید 

جدا  از یارانه نقدی باشد
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس گفت: 
به واقع بهتر است دولت پرداخت یارانه نقدی را به 
همین روش ادامه دهد و اگر می خواهد کالابرگ 
ارائه کند از س��ایر منابع که در بودجه پیش بینی 

شده است، استفاده کند.
محس��ن زنگن��ه در گفت وگو ب��ا خبرگزاری 
خانه ملت، درباره مرحله جدی��د طرح کالابرگ 
الکترونیک مبنی بر افزایش ۳۰ درصدی اعتبار 
یاران��ه ای برای همه خانواره��ای دهک های اول 
تا سوم، گفت:حداقل در شرایط فعلی اقتصادی 
اگر ما قصد داریم کالابرگ به مردم دهیم، باید آن 

کالابرگ جدا از یارانه نقدی باشد.
این نماینده مجلس ش��ورای اسلامی تاکید 
کرد: به واقع بهتر اس��ت دولت پرداخ��ت یارانه 
نقدی را به همین روش ادامه دهد و اگر می خواهد 
کالاب��رگ ده��د، از س��ایر منابع ک��ه در بودجه 

پیش بینی شده است، استفاده کند.

خبر

بهار- معاون وزیر عل��وم در دوران اصلاحات 
گفت: خطای بزرگ این اس��ت که دانش��گاه را 
رقیب حاکمیت بدانیم. این طور نیست دانشگاه 
رقیب حاکمیت نیس��ت. دانش��گاه در خدمت 
جامعه است. اگر دانش��گاه را رقیب بدانیم، مثل 
آن است که انسانی مغز یا قلب خود را رقیب خود 
بداند و سپس با آن برخورد نادرست ترتیب دهد. 
دانشگاه قلب جامعه اس��ت و اگر آسیب ببیند، 

جامعه نیز ضرر می کند.
به گ��زارش به��ار غلامرضا ظریفی��ان فعال 
سیاس��ی در گفت وگو با ایلنا، در خصوص روند 
اخراج یا حذف اساتید از دانش��گاه ها، گفت: اگر 
ما دانشگاه را فرصت ببینیم، در دنیا، دانشگاه یا 
نهاد علمی، یک فرصت طلایی برای عرصه های 
مختلف است. یکی از این عرصه ها، عرصه توسعه 
است، یعنی امکان ندارد کش��وری بدون اتکا به 
دانش��گاه توس��عه پیدا کند و در عین حال هیچ  
دانشگاهی نتوانس��ته به توسعه کمک کند مگر 
آنکه مقتضیات اداره و س��اختار دانش��گاه مورد 

توجه آن حاکمیت قرار گرفته باشد.
وی اف��زود: در همه جای دنی��ا نقش مهمی 
برای دانشگاه قائل هستند، دانشگاه به این دلیل 
می تواند نقش مؤث��ری در توس��عه همه جانبه 
کش��ور داش��ته باش��د که این اختیار را داشته 
باش��د که بتواند اولا به لحاظ تشکیلات، مالی و 
استخدام خودگردان باش��د. یعنی به دلیل آنکه 
دانش��گاه محل تجم��ع نخبگان علمی اس��ت، 
این اجازه را دارد و جزو ذات آن اس��ت که بتواند 
خود، چارچوب ه��ا، پروتکل ه��ا و ضوابط اعم از 
مسائل مالی تا اس��تخدامی و آئین نامه ها و حتی 
نوع فعالیت درون��ی را س��اماندهی کند و عامل 

تشخیص برای این امور باشد.
این فعال سیاس��ی اصلاح طلب تصریح کرد: 
نکته دوم این اس��ت که دانش��گاه از یک جهت 
می تواند به توس��عه یک کش��ور و حتی توسعه 
جهانی کمک کند. زیرا دانش��گاه علاوه بر اینکه 

یک سرش��ت مل��ی دارد، یک سرش��ت جهانی 
هم دارد. نکته بعدی آنکه دانش��گاه محل آزادی 
آکادمیک و علمی اس��ت. یعن��ی پذیرفتن این 
نکته که دانشگاه توانایی و این ظرفیت را دارد که 
بدون نگرانی از هرچیزی، مسأله ها را در توسعه 
همه جانبه یک کشور جستجو کرده، آسیب ها را 
شناسایی کند و مبتنی بر این مسأله ها و آسیب ها 
بتواند به حل مسأله بپردازد و بالاتر از این، به جز 
اینکه به حل مسأله می پردازد در هر عرصه ای از 
علوم انسانی، تجربی، ریاضی فیزیک یا پزشکی 
و... این آزادی را داش��ته باش��د که مسأله ها را در 
جامعه با روش های علمی ب��دون هیچ دغدغه یا 
نگرانی شناسایی کرده و راهکار بدهد و مهم تر از 

آن برای آینده ارائه دیگری کند.
وی در ادامه گفت: این موارد است که می تواند 
نهاد علم را ب��ه عنوان یک نهاد مؤثر، پیوس��ته و 
مستمر در یک جامعه مستقر کند. قطعا تلاش ها 
و کنش های نهاد علم، برای حل مس��ائل کلان 
کشور است و طبیعتا از سیاست ها و رهیافت ها 
و مزیت های نس��بی آن کش��ور پیروی می کند 
اما خودش مس��تقل اس��ت که آن را اصطلاحا 
Autonomy می نامیم و بعد آزادی آکادمیک 

قرار دارد. اگر خواستیم این نهاد علم را در قفس 
بگذاریم و بگوییم نیرویی که می خواهی جذب 
کنی، خودت هیچ نقش��ی در آن نداری و من در 
جای دیگر ضوابط، آئین نامه ها، دستورالعمل ها، 
س��یلابس های درس��ی را خارج از نهاد علم و در 
یک نهاد دیگری مش��خص می کنم؛ ماندگاری 
اس��تاد و دانش��جو را من تایید کنم که براساس 
چه ضوابطی باش��د، که اگر ب��ه آن ضوابط توجه 
نکرد در نهایت من بگویم باش��د یا نباش��د، این 
دیگر دانشگاه نیست و چیز دیگری است و به کل 

توسعه کشور آسیب  زده می شود.
 وی افزود: با ن��گاه تهدید آمیز به دانش��گاه، 
یعنی ما دانش��گاه تاب��ع می خواهی��م که نقش 
مهمی در توسعه کش��ور، تربیت نیروی انسانی، 
انس��ان متعه��د جامعه پذیر، انس��ان متعلق به 
س��رزمین و بنیاد فرهنگی نخواهد داش��ت در 
اینصورت  عده ای راهی دانش��گاه می ش��وند که 
اجتماع توسعه ای بیرون نمی آید و طبیعتا آینده 
هم ساخته نخواهد شد. بنابراین ما باید دانشگاه 
را فرصت طلایی بدانیم و اگر دانش��گاه را تهدید 
بدانیم، حاصل ای��ن نگاه این می ش��ود که ما به 
سرعت نیروهای کیفی خودمان را از دست داده و 

آن نیروها جذب جاهایی می شوند که امکان دارد 
توانایی های خود را علیه ما یا در رقابت با ما به کار 

بگیرند و ما از این نظر ضرر زیادی خواهیم کرد. 
ظریفی��ان در پاس��خ به این س��وال ک��ه آیا 
روند فعلی ح��ذف اس��اتید را در تداوم مس��یر 
خالص س��ازی می دانید  گفت: متأس��فانه این 
شکل از برخورد با دانشگاه به این شکلی که الان 
می بینیم، در تداوم مس��یر خالص سازی است. 
البته از اوای��ل انقلاب ه��م تهدیدهایی صورت 
گرفته بود، اما به هرحال آن فض��ای اول انقلاب 
بود. اما این شکل برخورد با دانشگاه را از دوره دوم 
احمدی نژاد داش��تیم که تلاش کردند بسیاری 
از وظایف دانش��گاه را از دانش��گاه و حتی وزارت 
علوم بگیرند و به مراک��ز دیگری منتقل کنند اما 
آن حلقه کامل نشد. الان هم متأسفانه ما همان 

مسیر گذشته را می رویم.
وی خاطرنشان کرد: جامعه نسبت به دانشگاه 
حساس است و الان تقریبا می توان گفت کمتر 
خان��واده ای داریم که در آن دانش��جو نباش��د. 
بسیاری از بچه هایی که امروز دانشجو هستند، 
درصد بس��یار بالایی از آنه��ا پدر یا مادرش��ان 
فارغ التحصیل دانشگاه بودند. بنابراین دانشگاه 
جای حساس��ی اس��ت و سرش��ت جهانی دارد. 
هر برخورد نادرس��ت با دانش��گاه ابعاد جهانی، 
توس��عه ای و داخلی دارد. متأسفانه در مسیری 
که اتخاذ شد، برخی تصور کردند با نوعی تغییر 
دی ان ای دانش��گاه و برخی از اس��اتید مسیر به 
سرانجام می رسد، اما اشتباه اس��ت. اساسا ذات 
دانش��گاه ذات پرسش��گری اس��ت و هر نیروی 
دیگری را هم وارد دانش��گاه کنید بعد از مدتی با 
این ذاتی��ات پیوند می خورد، ول��ی این اقدامات 
توس��عه کش��ور را به تأخیر می ان��دازد. این کار 
نیروهای کیفی را به درون خود تبعید می کند و 
به مسیری می رود که مسیر توانایی هایش او را به 
مهاجرت تشویق کرده و یک خسارت ملی برای 

کشور ایجاد می شود.

بهار- نماینده مردم خرم آباد در مجلس گفت: مجمع تشخیص 
مصلحت معتقد اس��ت که براس��اس قانون اساس��ی آیی��ن نامه 
داخل��ی اش را خودش تصوی��ب می کند، الان م��ا داریم به مجمع 
تکلیف می کنیم ک��ه در موضوعات اختلاف��ی فی مابین مجلس و 
شورای نگهبان مذاکرات خود را علنی و به آگاهی مردم برساند، خب 

این در مغایرت با قانون اساسی است.
به گزارش بهار مهرداد ویس کرمی نماینده م��ردم خرم آباد در 
مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با ایلنا، درخصوص رد مصوبه 
»شفافیت قوای سه گانه و دس��تگاه های اجرایی« از سوی مجمع، 
گفت: ببینید بنده به همه مراحل طرح ش��فافیت رای دادم و حتی 
پس از رای نیاوردن کلیات آن به صورت داوطلبانه از هیات رئیس��ه 
مجلس درخواست کردم که آراء بنده در مواقع مورد نیاز منتشر شود 
و در دس��ترس مردم قرار گیرد.وی ادامه داد: به اعتقاد من شفافیت 
می تواند مانع بسیاری از مشکلات شود اما مشکل کشور صرفاً عدم 
شفافیت نیست. از این رو باید ابتدا کار قبلی را تعیین تکلیف کنیم و 

سپس به سمت شفافیت سایر قوا و بخش خصوصی برویم.
عضو مجمع نمایندگان اس��تان لرس��تان درب��اره نظر مجلس 

درخصوص اصرار بر شفافیت مذاکرات مجمع تشخیص مصلحت 
نظام، ابراز داشت: بله، این مساله خواست مجلس است؛ لکن مجمع 
تشخیص مصلحت معتقد است که براس��اس قانون اساسی آیین 
نامه داخلی اش را خودش تصویب می کند، الان ما داریم به مجمع 
تکلیف می کنیم ک��ه در موضوعات اختلاف��ی فی مابین مجلس و 
ش��ورای نگهبان مذاکرات خود را علنی و به آگاهی مردم برس��اند، 

خب این با مغایرت با قانون اساسی مواجه می شود.
وی افزود: مگر اینکه مجمع تش��خیص آیین نامه خود را با اراده 
خودش تغییر دهد و اعلام کند که در زمان بررسی موارد اختلافی، 
مذاکرات را به صورت علنی برگزار کرده و به اطلاع مردم می رساند 
که این هم موضوع ثقیلی اس��ت چراکه آیین نام��ه مجمع به تایید 
رهبر معظم انقلاب رسیده اس��ت. البته اگر این اراده وجود داشته 
باش��د امکان اصلاح هم وج��ود دارد؛ اما این طرح عملا به س��نگ 

بزرگی تبدیل شده که زدن آن سخت شده است.
ویس کرمی در پاس��خ به این س��وال که اصرار بر شفافیت آراء بر 
آزادی و رأی نماین��دگان اثر نمی گذارد؟، گفت: میزان ش��فافیت 
مجلس از س��ایر نهادها بیش��تر اس��ت اما در خص��وص بعضی از 

موضوعات که م��دام مورد طعنه قرار می گی��رد دلیلی برای پنهان 
کاری وجود ندارد و اساس��ا مجلس باید بتواند همه چیز خود را به 
اطلاع مردم برس��اند. وی افزود: موافقم ک��ه آراء نمایندگان تحت 
تأثیر قرار می گیرد اما این مردم هس��تند که در پایان ۴ س��ال باید 
قضاوت کنند که فرد منتخب چه عملکردی داشته است و برای این 
امر حتماً باید ادله در اختیار داشته باشند. به نظر من شفافیت رأی 
نماینده، وی را مجاب می کند که دلایل رای خود را حتما به آگاهی 

مردم برساند و بتواند از رأی خود دفاع کند.

عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات :

طرح شفافیت به سنگ بزرگی تبدیل شده که زدن آن سخت است

پیشگیری از فساد 
با کمک آمار و اطلاعات

این حق طبیعی مردم ایران است که بدانند بودجه 
کشور کجا می رود، چه حجم صادرات و واردات داریم 
یا درامد های نفتی کشور چقدر است. این استدلال 
اصلا منطقی نیس��ت که بگوییم: »اگر کشور های 
دیگر متوجه شوند ما قصد واردات یک کالا را داریم، 
کارش��کنی می کنند« اکنون در جهان��ی زندگی 
می کنیم که همه کشور های دنیا در مسیر شفافیت 
اطلاعات اقتصادی و افزایش تبادلات جهانی گام بر 
می دارند. اتفاقا باید اطلاعات ص��ادرات و واردات به 
شکل واضح و روشن منتشر شود. تمامی کشور های 
توسعه یافته جهان بر سلامت و شفافیت اقتصادی 
تاکید دارند. اگر منظور از جنگ اقتصادی تحریم ها 
اس��ت، بهتر اس��ت به جای پنهانکاری اقتصادی، 
به س��مت حل محدودیت های اقتص��ادی، برجام، 
FATF و درواقع دیپلماس��ی اقتصادی بین الملل 
گام برداریم. ش��یوه پنهانکاری، کلید حل معمای 

تحریم نیست.
یکی از مبحث های مهمی که ام��روز در اقتصاد 
کش��ور، به آن نیاز داریم، مبحث تکنولوژی اس��ت. 
بسیاری از کشور های درحال توسعه جهان در حال 
انتقال تکنولوژی هستند. تکنولوژی، مجموعه ای 
است متشکل از اطلاعات. در جهان امروز نمی توان 
صحب��ت از مخف��ی کاری کرد. افزایش ش��فافیت 
اطلاعات و ش��فافیت اقتصادی در نهایت به افزایش 

بهره وری می انجامد.

ادامه   یادداشت از صفحه یک

بهار- نایب رئیس کمیس��یون برنامه و بودجه مجلس ش��ورای 
اس��لامی گفت: ثبات بخش��یدن به اقتصاد کلان زمین��ه را برای 
جذب سرمایه گذار فراهم کرده و در سایه ثبات اقتصادی است که 

می توان قیمت ها را در بازار کنترل کرد.
به گزارش بهار محمد خدابخش��ی در گفت وگو با ایسنا، درباره 
اولویت هایی که دولت س��یزدهم در سال س��وم فعالیت خود باید 
به آنها بپردازد، بیان کرد: از نظ��ر بنده مهم ترین اولویتی که دولت 
باید در ادامه مس��یر به آن بپردازد، بحث ثبات سازی اقتصاد کلان 

اس��ت چراکه به فعالان اقتصادی یک چشم انداز روشنی می دهد 
تا بتوانند برنامه ریزی انجام داده و س��رمایه گذاری اتفاق بیفتد و 

به دنبال این سرمایه گذاری ها شاهد اشتغالزایی نیز خواهیم بود.
ساخت مسکن باید در اولویت دولت قرار گیرد

وی در ادامه اظهار کرد: در س��ایه ثبات اقتصادی اس��ت که می 
توان قیمت ها را در ب��ازار کنترل کرد، بدی��ن ترتیب دیگر قیمت 
کالاها افزایش غیر معقول نخواهد داش��ت. علاوه بر این موضوع  با 
توجه به اینکه بخش زیادی از درآمد خانوار صرف اجاره مسکن می 
ش��ود، اجرای قانونی که مجلس برای تولید مسکن مصوب کرده، 

بسیار مهم است.
نایب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس ادامه داد: با توجه 
به اینکه رئیس جمهور قول داده است س��الیانه یک میلیون واحد 
مس��کونی س��اخته ش��ود، دولت باید اهتمام جدی برای ساخت 
مسکن داشته باشد چراکه بیشترین س��هم هزینه سبد خانوار را 

مسکن به خود اختصاص می دهد.
نماینده مردم الیگودرز در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: 
طرح های عمرانی از قبل کلید خورده است و دولت نیز در سفرهای 

اس��تانی اولویت هایی را برای هر اس��تان مش��خص کرده است، 
باید مس��ئولان اجرایی تلاش کنند تا این طرح ها تکمیل ش��ود و 
اولویت هایی که رئیس جمهور در سفرهای استانی مشخص کرده 

است، به سرانجام برسد.
وی در ادامه تاکید ک��رد: از نظر بنده دولت در حوزه سیاس��ت 
خارجی کارنامه خوبی داشته است؛ برقراری ارتباط با همسایگان و 
فعال کردن دیپلماسی خارجی کار ارزشمندی است. این سیاست 
بسیار مهم بوده و باید تداوم پیدا کند. در سایه این روابط خوبی که 
با همسایگان برقرار شده است باید بتوانیم برای توسعه بهتر کشور 

استفاده کنیم.
خدابخش��ی افزود: کلنگ زنی خط راه آهن ش��لمچه به بصره 
بزرگ ترین تحول فرهنگی اس��ت ک��ه تکمیل این پ��روژه از بعد 
فرهنگی، مذهبی، امنیتی و سیاسی بسیار حائز اهمیت بوده و لازم 
اس��ت دولت در عمر باقی مانده خود اهتمام ویژه ای برای تکمیل 
این خط راه آهن داش��ته باشد. حداقل بخش��ی که در خاک ایران 
است تکمیل ش��ود. این کریدوری که چندین اس��تان را به کربلا 

وصل می کند باید با اولویت تکمیل شود.

نایب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس: 

ثبات بخشیدن به اقتصاد کلان باید در اولویت دولت قرار گیرد

نماینده م��ردم تهران در مجل��س با بیان اینک��ه دانش صنعت 
هسته ای ایران کاملا بومی و متکی به جوانان نخبه است، گفت: اگر 
صهیونیست ها تصور می کنند با نابودی چند ساختمان این چرخه 

از بین می رود، سخت در اشتباه هستند.
خانه ملت - سیدرضا تقوی ، در واکنش به تهدیدات رژیم اشغالگر 
قدس نسبت به صنعت هسته ای کش��ورمان، گفت: سالهاست که 
دنیای اس��تکبار صحبت از روی میز بودن حمله نظامی علیه ایران 
می کند اما اخیرا خودشان هم دریافتند که عملیاتی کردن چنین 

موضوعی اساسا امکان پذیر نیست.
نماینده مردم تهران، ری، ش��میرانات، اسلامشهر و پردیس در 
مجلس شورای اسلامی با اش��اره به اینکه صهیونیست ها خودشان 

دارای کلاهک هسته ای هستند و از هیچ قانونی تبعیت نمی کنند، 
اظهار کرد: مقامات این رژیم ک��ودک کُش باید به افکار عمومی دنیا 
پاسخ دهند چطور فعالیت صلح آمیز هسته ای جمهوری اسلامی را 

تهدید به حمله و حتی تحریم می کنند؟.
وی ادامه داد: دانش صنعت هس��ته ای ایران کاملا بومی بودن و 
متکی به جوانان نخبه است لذا اگر صهیونیست ها تصور می کنند با 
نابودی چند ساختمان این چرخه از بین می رود، سخت در اشتباه 

هستند.

عضو کمیسیون فرهنگی:
دانش صنعت هسته ای ایران

 کاملا بومی است
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شاخص کل بورس با کمک نمادهای شاخص ساز با رشد ۱۸ 

هزار واحدی روبرو شده است.
 شاخص کل بورس با کمک نمادهای بزرگ و شاخص سازی 
مانند خودرویی، نفتی و پالایشی با رش��د بیش از ۱۸ هزار واحد 
روبرو ش��ده اس��ت، گروه پالایش فرآورده های نفت��ی با ارزش 
معام��لات ۳۱۱ میلیارد توم��ان )۱.۳ براب��ر میانگین هفتگی( 

بیش��ترین ارزش معاملات را نس��ب به میانگین هفتگی داشته 
اس��ت. پس از آن گروه نهادهای مالی واس��ط با ارزش معاملات 
۹۴ میلیارد تومان )۱.۱ برابر میانگین هفتگی( و گروه دارویی با 
ارزش معاملات ۱۱۴ میلیارد تومان )۰.۸ برابر میانگین هفتگی( 

قرار دارند.
تا این لحظه بیش��ترین ارزش معاملات را گ��روه خودرویی با 

ثبت رقم ۴۳۱ میلیارد تومان )۰.۶ برابر میانگین هفتگی( به خود 
اختصاص داده اس��ت. پس از آن گروه های پالایش فرآورده های 
نفتی با ارزش معاملات ۳۱۱ میلی��ارد تومان )۱.۳ برابر میانگین 
هفتگی( و ش��یمیایی ب��ا ارزش معاملات ۲۵۴ میلی��ارد تومان 
)۰.۵ برابر میانگین هفتگی( قرار دارند تا نش��ان دهند امروز، روز 

نمادهای شاخص ساز بازار سرمایه است.

رشد شاخص کل با کمک نمادهای پتروشیمی، پالایشی و خودرویی بورس
بانک و بیمه

رییس گروه برنامه ریزی سازمان مالیاتی 
خبر داد:

وصول 282 هزار میلیارد تومان
 مالیات در 5 ماه/ رشد 52 درصدی 

نسبت به سال گذشته
  رییس گ��روه برنامه ریزی و آمارهای س��ازمان 
مالیاتی کش��ور در گفت و گو با ایرن��ا اعلام کرد: در 
پنج ماه نخست امس��ال بالغ بر ۲۸۲ هزار میلیارد 
توم��ان درآم��د مالیات��ی در مناب��ع مالیات های 
مس��تقیم و کالاها و خدمات وصول شده است که 
این رقم حاکی از رشد ۵۲ درصدی نسبت به مدت 

مشابه سال قبل است. 
ایرنا- »مجتبی امیری«  اظهار داش��ت: شاهد 
تحقق ۹۰ درصدی وصول مالیاتی نس��بت به رقم 

مصوب قانون بودجه هستیم.
وی اف��زود: از مجم��وع وصول��ی درآمده��ای 
مالیاتی، بیش از ۱۸۰ ه��زار میلیارد تومان مربوط 
به مالیات های مس��تقیم )با ۹۷ درصد تحقق و ۵۳ 
درصد رش��د( و ۱۷۷ هزار میلیارد تومان مربوط به 
کالاها و خدمات )با ۸۰ درص��د تحقق و ۵۰ درصد 
رش��د( ب��وده اس��ت.رییس گ��روه برنامه ریزی و 
آمارهای سازمان مالیاتی کش��ور ادامه داد: ۷ هزار 
و ۳۴۹ میلی��ارد تومان عوارض به حس��اب وزارت 

کشور در ۵ ماهه سال ۱۴۰۲ واریز شد.
وی با بیان اینکه عملکرد س��ازمان امور مالیاتی 
کشور در س��ال ۱۴۰۱ نش��ان دهنده وصول بالغ 
بر ۴۷۲ ه��زار میلیارد توم��ان درآمدهای مالیاتی 
در منابع مالیات های مس��تقیم و کالاها و خدمات 
است، گفت: این آمار با رشد ۵۴ درصدی نسبت به 
س��ال ۱۴۰۰ و تحقق ۱۰۴ درصدی نسبت به رقم 

مصوب قانون بودجه سال ۱۴۰۱ بوده است. 
امیری خاطر نشان کرد: مقایسه این آمار با روند 
چند سال گذشته حاکی از عملکرد درخشان نظام 
مالیاتی در تحقق درآمدهای مالیاتی است که منجر 
به کس��ب رتبه برتر در دو س��ال متوالی جشنواره 
شهید رجایی ش��ده است.وی با اش��اره به عوارض 
شهرداری ها و دهیاری ها گفت: در سال ۱۴۰۱ در 
مجموع بالغ بر ۱۱۷ هزار میلی��ارد تومان وصولی 
عوارض ب��ه ش��هرداری ها و دهیاری ه��ا پرداخت 
شده است که نسبت به س��ال ۱۴۰۰ بیش از ۱۴۴ 
درصد رشد داشته است.رییس گروه برنامه ریزی و 
آمارهای سازمان مالیاتی کشور تاکید کرد: وصولی 
عوارض موضوع قانون مالیات ب��ر ارزش افزوده در 
پنج ماهه امس��ال رقمی در حدود ۳۷ هزار میلیارد 
تومان بوده که نسبت به سال مدت مشابه سال قبل 

بیش از ۴۵ درصد رشد داشته است.

رئیس جدید بیمه مرکزی منصوب شد
رئیس بیم��ه مرک��زی با س��وابق متع��دد در 
هلدینگ ها و ش��رکت های بورس��ی و به پیشنهاد 

وزیر اقتصاد و تصویب هیات وزیران، منصوب شد.
 هیات وزیران به پیش��نهاد وزی��ر اقتصاد، علی 
اس��تاد هاش��می را به عنوان رئیس بیمه مرکزی 
منصوب و جایگزین مجی��د بهزادپور ک��رد که از 

اسفند سال ۱۴۰۰ عهده دار این سمت بود.
بر اس��اس این گزارش، وی پی��ش از این معاون 

نظارت و عضو هیات عامل بیمه مرکزی بود.
همچنین طی ۲۰ سال دارای گذشته سوابقی 
در شرکت های مختلف دولتی و خصوصی از جمله 
بیمه سینا، لیزینگ سینا، ش��رکت فارماشیمی و 
سرمایه گذاری آذرین، شستا، سرمایه گذاری آتیه 
صبا صندوق بازنشستگی کش��وری، عضو کمیته 
حسابرس��ی بورس ته��ران، بیمه س��ینا، تاپیکو و 

تامین سرمایه کیمیا است.

اعلام نتیجه ششمین حراج
 اوراق مالی اسلامی دولتی

نتایج شش��مین مرحل��ه از ح��راج اوراق مالی 
اسلامی دولتی در سال ۱۴۰۲ )مورخ ۱۴ شهریور 

۱۴۰۲( اعلام شد.
 مهر- نتایج ششمین مرحله از حراج اوراق مالی 
اسلامی دولتی در سال ۱۴۰۲ )مورخ ۱۴ شهریور 
۱۴۰۲( اعلام ش��د. همچنین ح��راج جدید اوراق 
یاد شده در تاریخ ۲۱ شهریور س��ال جاری برگزار 

خواهد شد. جزئیات این گزارش به شرح زیر است:
بانک مرک��زی پیش��نهادات دریافت ش��ده از 
بانک ه��ا و مؤسس��ات اعتب��اری غیربانک��ی را به 
منظ��ور تصمیم گیری ب��ه وزارت ام��ور اقتصادی 
و دارایی ارس��ال و این وزارتخانه نس��بت به تعیین 
س��فارش های برنده اقدام می کن��د. بانک مرکزی 
بر اس��اس بند »ع« تبصره )۵( قانون بودجه س��ال 
۱۴۰۲ صرفاً مج��از به خرید و ف��روش اوراق مالی 
اسلامی دولت در بازار ثانویه اوراق است. کارگزاری 
این بان��ک ضمن تأمی��ن زیرس��اخت معاملات و 
برگزاری حراج، تعهدی نس��بت به حجم و قیمت 
اوراق مالی اسلامی دولتی فروش رفته ندارد و اوراق 
مزبور را در بازار اولیه به منظ��ور تأمین مالی دولت 

خریداری نخواهد کرد.

بانک گردشگری افزایش
 سرمایه 100 درصدی می دهد

هیات مدیره بانک گردشگری پیشنهاد افزایش 
۱۰۰ درصدی سرمایه داد. 

 هی��ات مدی��ره بانک گردش��گری ب��ه مجمع 
عمومی فوق العاده پیشنهاد افزایش سرمایه ۱۰۰ 
درصدی ارائه کرد.محل تامین این افزایش سرمایه، 
آورده نق��دی س��هامداران،مطالات ح��ال ش��ده 

سهامداران، آورده نقدی و سود انباشته خواهد بود

خبر

کاهش تورم، دستاورد بزرگ کنترل 
رشد مقداری ترازنامه بانک ها  

کنت��رل رش��د مق��داری ترازنامه ب��ه عنوان 
ابزار مفیدی ب��رای کنترل ت��ورم عمل می کند و 

همچنین به رشد اقتصادی نیز کمک خواهد کرد.
سجاد ابراهیمی، عضو هیأت علمی پژوهشکده 
پولی و بانکی، در گفت وگو با خبرنگار ایبِنا با بیان 
اینکه رئیس جدید بانک مرکزی سیاست درستی 
را پیاده س��ازی کرده و موفق ش��ده است تا رشد 
مقداری ترازنامه را کنترل کند، اظهار کرد: بخشی 
از رشد کل های پولی و همچنین افزایش نقدینگی 
در کش��ور از طریق اعتبارده��ی بانک ها صورت 
می گیرد و اگر این اعتباردهی بی س��امان باش��د 

ممکن است به تورم منجر شود.
سرپرست گروه پولی و ارزی پژوهشکده پولی 
و بانکی با بیان اینکه کنترل رشد مقداری ترازنامه 
می تواند برای کنترل تورم ابزار مفیدی واقع شود،  
تصریح کرد: اما در اجرای سیاس��ت کنترل رشد 
مقداری ترازنامه دو ملاحظه وجود دارد، اول اینکه 
کارایی این سیاست اندازه ای دارد و از یک مقداری 
به بعد نمی توان انتظار داش��ت این سیاس��ت به 
کنترل رشد نقدینگی و  کل های پولی منجر شود. 
مورد دوم اینکه دوم هم اینکه این سیاس��ت می 
تواند به اعتباردهی به بخش تولیدی هم آس��یب 
وارد کند؛ بنابراین باید به درستی و دقیق اجرا شود.  
وی اضافه کرد: در مجموع رویکرد این سیاس��ت 
خوب است، اما باید ملاحظات آن هم به طور جدی 
در نظر گرفته ش��ود؛ ضمن اینکه موفقیت آن نیز 

منوط به نظارت بر نحوه اعتباردهی بانک ها است.
 ابراهیمی در پایان تاکید کرد: ازطرف دیگر علاوه 
بر اعمال این سیاست، سیاست های مکمل دیگری 
که باعث رشد نقدینگی می شوند و عمدتا می توان 
آن ها را در رش��د پایه پولی ببینیم نی��ز باید مورد 
استفاده قرار گیرد و تحت کنترل باشد . در واقع باید 
سیاست ها را به صورت یک مجموعه اعمال کنیم 
چرا ک��ه در غیراینصورت ممکن اس��ت به بخش 

تولید آسیب بزند و کارایی پایینی داشته باشد.

عضو هیات رئیسه اتاق ایران و سوریه:
اقدام ستودنی بانک مرکزی

 در ساماندهی صرافان
عضو اتاق بازرگانی ایران گفت: برخی صرافان 
تا پیش از تش��کیل جامعه صرافان با توجه به نیاز 
مبرم جامعه از هیچ سوءاس��تفاده ای در بازار ارز 

دریغ نکردند.
مهر-علی اصغر زبردس��ت، عضو کمیسیون 
تسهیل تجارت و مدیریت واردات اتاق بازرگانی 
ایران با اش��اره به اقت��دار بانک مرک��زی در روند 
جایگزینی کان��ون صرافان به جامع��ه صرافان 
گفت: متأس��فانه در س��ال های اخیر با توجه به 
مش��کلات و محدودیت های ارزی کشور به ویژه 
در بخش تولید، واردات و صادرات همواره شاهد 
تخلفات گسترده ای از سوی برخی صرافان بودیم 
که به نوعی رها ش��ده بودند. در واقع بی توجهی 
کانون صرافان نیز دس��ت ای��ن صرافان متخلف 
را باز گذاش��ته بود و ه��ر چقدر هم ک��ه دولت و 
بانک مرکزی برای تثبیت و کنت��رل بازار تلاش 

می کردند باز هم تأثیر آنچنانی نداشت.
وی با تاکید بر ل��زوم تعامل و همکاری جامعه 
صرافان ب��ا بان��ک مرکزی اف��زود: به ه��ر حال 
مشکلات قبلی باعث شد تا بانک مرکزی برخورد 
قاطعانه با متخلفان داش��ته باش��د و با تش��کیل 
کمیت��ه تخلف��ات پول��ی و ارزی و رد صلاحیت 
مس��ئولان کانون صرافان و همچنین تش��کیل 
واحد صنف��ی جدید با اساس��نامه جدی��د، وارد 
میدان ش��ود. بی تردید افزایش نظارت و استفاده 
بهتر و بیش��تر از شبکه صرافی کش��ور می تواند 
برای مدیریت بازار ارز توسط بانک مرکزی تأثیر 
بسزایی داش��ته باش��د.عضو هیأت رئیسه اتاق 
بازرگانی ایران و س��وریه ادامه داد: خوشبختانه 
از ابتدای امس��ال با اقدامات وی��ژه دولت و بانک 
مرکزی ش��اهد اجرای سیاس��ت تثبیت و ثبات 
ارزی بودیم که به واقع تأثیرات خوبی در اقتصاد 
کشور داشت. البته این ثبات ارزی و آرامش بازار 
نباید دوباره گرفتار نف��وذ و فعالیت صرافی های 
غیر مجاز و متخلف شود که معتقدم جایگزینی 
جامعه صرافان به جای کان��ون صرافان می تواند 
خیال بانک مرکزی را بر همکاری های متقابل و 

ثبات و کنترل بازار راحت کند.

جزییات افتتاح سه هزار مسکونی در 
استان کرمانشاه اعلام شد

مدیرکل راه و شهرسازی اس��تان کرمانشاه، 
در پی افتتاح س��ه هزار و ۶۴۸ واحد مسکونی در 
استان همزمان با سراسر کشور، از تکمیل مراحل 

ساخت معابر و دیگر بخش های آن خبر داد. 
 ایرنا-  رامین الماسی افزود: از سه هزار و ۶۴۹ از 
واحد مذکور، یک هزار و ۴۷ واحد پروژه  مس��کن 
مهر ، هزار و ۳۰۰ واحد روس��تایی، ۶۹۹ واحد در 
بافت فرس��وده و ۶۰۲ واحد به صورت خودمالک 
به بهره برداری رس��یده اس��ت.وی تصریح کرد: 
واحده��ای مس��کن مه��ر در پروژه های لش��کر 
۸۱ زرهی، تلاش، ناجا و پروژه های مس��کن مهر 
در شهرستان های هرس��ین و کرندغرب بود که 
باتوجه به نی��از در هر پروژه ای، آس��فالت معابر و 
همچنین در بعض��ی نقاط، س��اخت دیوار حایل 
آن در دس��تور کار قرار گرفته و در حال اجراست.

مدیرکل راه و شهرسازی کرمانش��اه اظهار کرد: 
علاوه بر افتتاح هزار و ۴۷ واحد پروژه  مسکن مهر 
، بالغ بر ۲ ه��زار واحد دیگر از پروژه های مس��کن 
مهر باقی مانده اس��ت که پیش بینی می شود در 
دهه فجر ۱۴۰۲ امسال به بهره برداری برسد و در 

اختیار متقاضیان قرار گیرد.

خبر

وزی��ر اقتصاد گف��ت: ن��رخ ۵۰۰/۲۸ تومان 
را بان��ک مرکزی ب��رای صادرات نفت کش��ور 
و ب��رای واردات کالاه��ای اساس��ی تخصیص 
می دهد،این سیاست هیچ تغییری نکرده است 

و کماکان سر جای خود باقی می ماند.
به گ��زارش  به��ار به نق��ل از مهر، احس��ان 
خان��دوزی وزیر اقتص��اد و امور دارای��ی، امروز 
پنجش��نبه در برنامه تلویزیونی، گفت: طی ۱۰ 
سال گذش��ته یکی از موضوعات پرچالش بین 
دول��ت و مجلس تعیین نرخ خ��وراک گاز برای 
صنایع بود و برای عبور از این کشمکش سالانه، 
قان��ون دائمی چاره اندیش��ی کرد و س��ال ۹۴ 

فرمولی ابلاغ شد و قرار بود ۱۰ سال ادامه یابد.
س��خنگو اقتصادی دول��ت در ادامه تصریح 
کرد: یک��ی از نقاط مثبت مصوب��ه نرخ خوراک 
گاز صنایع و تس��عیر این اس��ت ک��ه رانت ویژه 
برخی گرفته شده است و بعد از جنگ اوکراین 
و افزایش ش��دید قیمت گاز، ب��رای حمایت از 
صنایع، دولت در س��ال ۱۴۰۰ س��قف ۵ هزار 

تومان را برای خوراک تعیین کرد.
وزی��ر اقتص��اد گف��ت: دولت ب��رای تحقق 
درآمدهای تبصره ۱۴ بودجه ۱۴۰۲ بر اس��اس 
مصوبه مجلس و در عین حال پیش بینی پذیر 
کردن اقتصاد، تصمی��م گرفت که ب��ر فرمول 
در تعیین نرخ خ��وراک البته تا تعیین س��قف 

بازگردد.
وزیر اقتص��اد تاکید ک��رد: ب��ا دریافت نظر 

صاحب��ان صنای��ع، بخش ه��ای تولی��دی و 
وزارتخانه های مرتبط در جلسات مکرر موضوع 
مورد بررس��ی ق��رار گرف��ت و به ای��ن تصمیم 
رس��یدیم و ما در مصوبه اخیر اطمینان داده ایم 
که فرمول تعیین نرخ خ��وراک صنایع با تعیین 
س��قف و کف ادامه می یابد تا اطمینان و پیش 

بینی پذیری برای سرمایه گذاران حفظ شود.
خاندوزی ادامه داد، شرایطی فراهم شد که 
قیمت هایی ک��ه علامت دهنده ب��ود و موجب 
صادرات غیر رس��می که ارز آنها باز نمی گشت 
از بین برود و از نقاط مثب��ت مصوبه اخیر دولت 
این اس��ت ک��ه دلالانی ک��ه تقاض��ای کاذب 
ایجاد می کردند دستش��ان کوتاه شود. برخی 

نارضایتی ها از مصوبه ارزی اخیر دولت به دلیل 
از بین رفت��ن رانتی بود که ش��رایط قبل ایجاد 

کرده بود و حالا از بین رفته است.
وزی��ر اقتصاد با اش��اره به اینک��ه همزمان با 
کنترل ت��ورم به دنبال پیش بینی پذیر ش��دن 
اقتصاد نیز هس��تیم، گفت: قبل از ابلاغ مصوبه 
دول��ت در خصوص تغییر نرخ تس��عیر خوراک 
پتروش��یمی ها و همچن��ان تغیی��ر ن��رخ ارز 
محاسبه قیمت پایه در بورس کالا با ذی نفعان 

برای تنظیم بازار هماهنگی شد.
وی افزود، مواردی که موجب شد تا تصمیم 
دولت ب��رای افزایش نرخ ارز خ��وراک و قیمت 
پایه محصولات پتروش��یمی در بورس به طول 

انجامد پیش بینی اثرات قیمت��ی بود و ما قائل 
بودیم که در کن��ار هدف تولید و رش��د صنایع 
به مهار تورم هم بیاندیش��یم و موجب ش��د تا 
چندین جلس��ه مکرر بین بخش های مختلف 
دولت و فعالان صنای��ع برگ��زار و راه میانه ای 
انتخاب ش��ود تا هم هدف رشد تولید و هم مهار 

تورم محقق شود.
خاندوزی گفت: یکی از بندهای مصوبه اخیر 
دولت مربوط به جلوگیری از بروز تورم اس��ت و 
عده ای متأس��فانه در فضای مج��ازی با ایجاد 
فضای روانی به انتظارات تورمی دامن می زنند 
در حالی که برای تأثیرات قیمتی چاره اندیشی 

شده است.
وی افزود، اگ��ر قیمت پای��ه را از ۲۸۵۰۰ به 
نرخ مرک��ز مبادل��ه می بردی��م افزایش قیمت 
ایجاد می شد اما شناس��ایی دقیقی ایجاد شد از 
محصولاتی که در سبد مصرفی مردم مهم بود 
برای آن موارد صرفاً نرخ ۲۸۵۰۰ در نظر گرفته 
می ش��ود لذا آثار قیمتی در این زمینه نخواهد 

داشت.
سخنگوی اقتصادی دولت گفت: غیر از آثار 
روانی روزهای اول این تصمیم جدید دولت، که 
باز خواهد گشت هیچ اثر قیمتی نخواهد داشت. 
مصوبه برای ذی نفعان پیش از اجرا تبیین ش��د 
و صنایع بزرگ تعهد دادند که عرضه به گونه ای 
باش��د که برای کالاهای مهم در سبد خانوار اثر 

قیمتی نداشته باشیم.

وزیر اقتصاد و دارایی :

تغییری در قیمت محصولات کالاهای اساسی به وجود نخواهد آمد

بانک مرک��زی برای اینک��ه تامین مالی واحد ه��ای تولیدی را 
محقق کند، به دنبال تامین مالی از طریق مکانیزم بازار است. 

 به گزارش بهار  ب��ه نقل از ایبنا، حجت الله فرزانی، کارش��ناس 
ارش��د پولی بانکی گف��ت: بانک مرک��زی در بح��ث تامین مالی 
بلندم��دت ش��رکت ها و هدایت وجوه ب��ه واحد ه��ای تولیدی و 
بنگاه های اقتصادی سیاست هایی را اتخاذ کرده است که تاکنون 
بخشی از این سیاس��ت ها را پیش برده است و روش هایی است که 

نیاز به تامین مالی توسط بانک ها را کاهش می دهد.
این کارشناس پولی و بانکی بیان داشت: مهمترین روش های 
جایگزین تامین مالی از طریق بانک ه��ا، تامین مالی از طریق بازار 
سرمایه است، مانند انتش��ار اوراق گام که از طریق سازکار بورس 
راه اندازی و منتش��ر ش��ده اس��ت و با این اوراق تامین سرمایه در 

گردش بنگاه های بزرگ فراهم می شود.
این تحلیلگر بازار ه��ای مالی عن��وان کرد: از دیگ��ر ابزار های 
جایگزین تامین مال��ی از طریق بانک ها، تامی��ن مالی زنجیره ای 
تولی��د اس��ت. ای��ن روش تامی��ن مال��ی از طریق ش��رکت ها و 
هلدینگ های��ی صورت می گیرد ک��ه در یک زنجی��ره تولید قرار 
گرفته اند و با همکاری وزارت صمت و سامانه های مربوط به آن و از 
طریق انتشار یا دسترسی به صدور فاکتور های الکترونیک محقق 

می شود.
وی افزود: رویک��رد بانک مرکزی از این جنب��ه که تامین مالی 
بلندمدت و تامین مالی که واحد های تولیدی به دنبال آن هستند 
را محقق کند، تامین مال��ی از طریق مکانیزم بازار اس��ت تا از این 
طریق نیاز به منابع بانک��ی که در حال حاضر محدود هس��تند را 

کاهش دهد.
افزایش اعتبار چک

فرزانی با اش��اره به تغییر و تحولات قانون چ��ک و تاثیر آن در 
کسب وکار گفت: بانک مرکزی در س��ال ۹۷ با اصلاح قانون چک 
و سامانه محور ش��دن صدور چک، در تحقق هدف نهایی خود که 

»بازگشت اعتبار به چک« است، موفق بود.
این کارش��ناس پولی و بانکی تصریح کرد: خوشبختانه از سال 
۱۴۰۰ ، ردیاب��ی، ثبت و ص��دور چک های صیادی موجب ش��ده 
اس��ت تا چکی که در گذش��ته یک برگه کاغذ ب��ود و محل عمده 

کلاهبرداری ها عنوان می شد، از بین برود.
وی اضافه کرد: در حال حاضر ب��ا ثبت صدورچک که بلافاصله 
در سامانه بانک مرکزی برای ارس��ال کننده چک روی می دهد و 
پذیرش ثبت آن که از ط��رف تحویل گیرنده ی��ا ذی نفع چک در 

سامانه اعمال می شود، امکان تخلفات با چک از بین رفته است.

این تحلیلگر بازار ه��ای مالی عنوان ک��رد: در صورتی که چک 
پاس نشود، گواهی عدم تعهد در س��امانه ها درج می شود و چون 
چک های برگش��تی قابلیت اس��تعلام دارند، از این طریق کسبه 
می توانند سوابق چک برگشتی افراد را از طریق سامانه های بانک 
مرکزی مش��اهده کنند تا صادر کننده چک یا کس��ی که چک را 

می کشد اعتبار سنجی شود.
فرزانی در پایان تاکید ک��رد: با مزیت اعتبار س��نجی چک ها، 
فضای مبادله بهبود یافته اس��ت و در حال حاضر چک به یک سند 
تجاری مورد اعتماد تبدیل ش��ده که حتی اعتبار آن از سایر اسناد 

تجاری نیز بیشتر شده است.

س��ازمان امور مالیاتی کش��ور ب��ا هوشمندس��ازی اطلاعات 
و س��وابق مودیان در دولت س��یزدهم به س��مت مالیات ستانی 
عادلانه حرکت کرده اس��ت، با این حال مالیات ۴.۲ میلیون نفر 
از اصناف شامل )۵۷ درصد مش��مولان( صفر بوده به طوری که 
امسال به طور متوس��ط حدود پنج میلیون تومان مالیات اصناف 

و مشاغل بوده است. 
به گزارش ایرنا، امس��ال مطابق دستورالعمل س��ازمان امور 
مالیاتی کش����ور موضوع مالیات مقطوع عملکرد س��ال ۱۴۰۱ 
برخی از صاحبان مش����اغل در اج��رای این تبص��ره با رعایت 
مفاد بن��د )ل( تبصره )۶( قان��ون بودجه س��ال ۱۴۰۲ و افزایش 
سقف شمول تبصره یادش��ده از ۱۰ برابر به ۱۰۰ برابر معادل ۶۷ 

میلیارد و ۲۰۰ میلیون ریال تعیین شد.
همچنین به منظور تس��هیل امور مؤدیان و افزایش مشارکت 
اصناف، بی��ش از ۳۰ جلس��ه با ات��اق اصناف کش��ور و تهران در 
خصوص شرایط برخورداری از تبصره یادشده برگزار شد. علاوه 
بر این امکان تقس��یط مالیات در پنج قس��ط )۴ ماه( در س��امانه 
اظهارنامه و امکان افزایش به ۷ قس��ط )۶ ماه( در صورت مراجعه 

مؤدیان به ادارات امور مالیاتی مربوط فراهم شد.
مبنای محاس��به و تعیین مالی��ات مقطوع مؤدیان توس��ط 
س��ازمان امور مالیاتی کش��ور نیز با توجه به اطلاع��ات موجود 
در پایگاه های اطلاعاتی س��ازمان و س��وابق مؤدیان بوده است. 
متوسط مالیات مش��اغل و اصناف در سال گذش��ته معادل ۲.۶ 
میلیون تومان و در س��ال جاری ح��دود ۵ میلی��ون تومان بوده 

است.
تع�داد مودی�ان مش�مول تبص�ره م�اده 100 قان�ون 

مالیات های مستقیم
امس��ال تا پایان مهلت قانونی تعداد ۵ میلی��ون و ۳۴۹ هزار و 
۴۴۵ مؤدی نس��بت به تعیین تکلیف مالیات خود اقدام کرده اند 
که از این میزان، تعداد س��ه میلیون ۹۸۶ هزار و ۹۳۸ فرم تبصره 
م��اده ۱۰۰ و تعداد یک میلی��ون و ۳۶۲ ه��زار و ۵۰۷ اظهارنامه 
تس��لیمی س��رجمع به ارزش ۳۱، ۳ هزار میلیارد تومان )۲۰، ۶ 
هزار میلیارد تومان مالیات توس��ط مش����مولین تبصره مورد 

نظ��ر و ۱۰، ۷ هزار میلی��ارد تومان مالیات توس����ط تس���لیم 
کنندگان اظهارنامه عادی( مالیات ابراز شده است.

در همین باره رییس س��ازمان امور مالیاتی کش��ور  آماری از 
مالیات مقطوع پرداختی اصناف و مش��اغل )مش��مولین تبصره 
ماده ۱۰۰( اعلام کرد که مالیات ۴.۲ میلیون نفر از اصناف شامل 

)۵۷ درصد مشمولین( صفر است.
طبق گفته »س��ید محمده��ادی س��بحانیان«، ۶.۷ میلیون 
نفر )۸۶ درصد مش��مولین( مالیات کمت��ر از ۱۵ میلیون تومان 
پرداخت می کنند و مالیات ۴.۲ میلیون نفر از اصناف )۵۷ درصد 

مشمولین( صفر است.
رییس س��ازمان امور مالیاتی با بیان اینکه مالیات ۵۰ درصد 
از کس��انی که در حوزه مش��اغل و اصناف فعالیت می کنند صفر 
شده است گفت که متوسط مالیات پرداختی مشاغل و اصناف ۵ 
میلیون تومان بوده است همچنین صنف پزشکان بیشتر از بقیه 
اصناف و مشاغل مالیات پرداخت کرده است، حدود ۳۵ میلیون 
تومان در سال متوس��ط مالیات پرداختی پزشکان طبق تبصره 

ماده ۱۰۰ بوده است.
وی مالیات پرداختی س��ایر اصن��اف را طب��ق اطلاعات فرم 
تبصره ماده ۱۰۰ ب��ه ترتی��ب، داروخانه ها ح��دود ۲۲ میلیون 
تومان، طلا و جواهر حدود ۱۰ میلیون تومان، نمایشگاه اتومبیل 
حدود ۱۰ میلیون تومان، مش��اوران حقوقی ح��دود ۶ میلیون و 
هش��تصد هزار تومان، بنگاه های املاک حدود ۴ میلیون تومان، 

آرایشگاه زنانه حدود ۲ میلیون تومان اعلام کرد.
امس��ال اصن��اف و مش��اغل هم��کاری خوب��ی با س��ازمان 
امور مالیاتی کش��ور داش��ته اند، ای��ن آمارها حاک��ی از افزایش 
۲۰ درص��دی اظهارنامه ه��ای مالیات����ی عملک��رد س����ال 
۱۴۰۱ نس����بت ب��ه عملک��رد س����ال، ۱۴۰۰ رش��د ۱۵۴ 
درص��دی مالی��ات ابرازی مش��مولین تبصره ماده ۱۰۰ و رشد 

۲۱۵ درصدی مالیات ابرازی تسلیم کنندگان اظهارنامه است.
شناسایی مودیان جدید در دولت سیزدهم

یکی از اقدامات دولت س��یزدهم در س��ازمان ام��ور مالیاتی 
شناسایی مودیان جدید است در همین راس��تا هم زمان با روی 

کار آمدن این دولت شاهد افزایش تعداد مودیان جدید هستیم.
رویکرد جدی��د نظام مالیاتی ک��ه بر هوشمندس��ازی و داده 
مبنا کردن فرآیند مالیات ستانی اس��توار است، امکان شناسایی 

فرارهای مالیاتی به میزان قابل توجهی افزایش یافته است.
شناس��ایی بیش از چهار میلی��ون مؤدی جدید در س����ال 
۱۴۰۰ و بیش از ۲ میلی��ون و ۷۰۰ هزار مؤدی جدید در س��ال 
۱۴۰۱ درنتیجه اقدام��ات در زمینه اتصال درگاه های پرداخت 
ب��ه پرون��ده مالیاتی مؤدیان و شناس��ایی مؤدی��ان جدید بوده 

است.
شناسایی مودیان جدید در دولت سیزدهم رشد قابل توجهی 
کرده است به گونه ای که در سال ۱۳۹۸ تعداد مودیان ۵۴۶ هزار 
و ۷۱۹ نفر بوده است در حالی که در دولت سیزدهم اکنون تعداد 

مودیان نزدیک به هشت میلیون و ۵۰۰ هزار نفر است.
س��ازمان امور مالیاتی کش��ور راهبردهای بنیادی��ن خود را 
در چارچوب ایجاد ش��فافیت و به تبع آن هوشمندس��ازی نظام 
مالیاتی تدوین کرده است و با تأکید بر ض��رورت مالیات ستانی 
مبتنی بر اطاعات ش��فاف و قابل استناد و بهره گیری از ابزارهای 
ثبت معاملات و س��امانه های اطلاعاتی، به دنب��ال برقراری یک 
نظام مالیاتی هوش��مند و اس��تقرار عدالت مالیاتی است. ایجاد 
ش��فافیت در فعالیت های اقتص���ادی باعث جلوگی��ری از فرار 
مالیاتی، پرداخ��ت مالیات منطبق ب��ا درآمد، تکری��م مؤدیان 

مالیاتی و درنهایت افزایش رضایتمندی مودیان می شود. 

حجت الله فرزانی، کارشناس مالی  مطرح کرد:

مکانیزم بازار محل مناسبی برای تامین مالی بنگاه ها

۵ میلیون تومان متوسط مالیات اصناف ؛

 شناسایی ۲.۷ میلیون مودی جدید در دولت سیزدهم
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اجتماعی۴

فرماندار تهران از الکترونیکی شدن صدور پروانه ساختمانی در 
روستاهای حریم تهران در آینده نزدیک با هدف ایجاد شفافیت در 
فرآیند قانونی صدور مجوزات و پروانه های ساخت و ساز روستایی 

و نظارت بیشتر بر عملکرد دهیاریها خبر داد.
ایسنا - احمد قیومی در تشریح الکترونیکی شدن صدور پروانه 
ساختمانی در روستاهای حریم تهران گفت: موضوع الکترونیکی 

ش��دن فرآیند ص��دور پروانه در روس��تاها در قالب یک س��امانه 
یکپارچه با قابلیت رصد و نظارت تمام وقت به منظور پیشگیری از 
تخلفات احتمالی به صورت تمام وقت اجرایی خواهد شد. اجرای 
این طرح در روستاهای واقع در حریم تهران گامی مهم در راستای 
شفاف سازی و پیشگیری از بروز تخلفات ساختمانی است.وی با 
اشاره به مزیت های صدور پروانه ساختمانی به صورت الکترونیکی 

افزود: ب��ا این اقدام کلیه ام��ور مربوط به ص��دور پروانه به صورت 
سیستمی انجام گرفته و چرخه صدور پروانه ساختمانی سرعت 

زیادی به خود خواهد گرفت.
قیومی شفاف س��ازی، عدم س��ردرگمی اهالی، حذف رانت، 
تس��ریع و مدیریت صدور پروان��ه س��اختمانی را از مزایای دیگر 

اجرای این طرح دانست.

صدور »پروانه ساختمانی« در روستاهای پایتخت الکترونیکی می شود

رییس سازمان حفاظت محیط زیست
 خبر داد:

حضور 40 کشوردر اجلاس جلوگیری 
از مخاطرات طوفان های گردو غبار

بهار- برگزاری اجلاس با حضور ۴۰ کشور و ۲۰ 
نهاد برای همگرایی بین کش��ورهای همسایه برای 
جلوگیری از مخاطرات طوفان ه��ای گردو غبار در 

تهران برگزار می شود.
به گزارش به��ار از رکنا، به گ��زارش رکنا، علی 
س��لاجقه در نشس��ت خبری اجلاس بین المللی 
مقابله با طوفان های گردوغبار در س��الن همایش 
های س��ازمان محیط زیس��ت تصریح ک��رد: این 
اجلاس با هدف همگرایی بین کشورهای همسایه 
برای جلوگیری از مخاطرات طوفان های گردوغبار 

در منطقه خاورمیانه برگزار می شود.
وی گفت: مجمع عمومی سازمان ملل پیشنهاد 
برگزاری این اجلاس را به جمهوری اس��لامی داد و 
در این راستا اقدامات کارشناسی و سیاسی گسترده 
ای در سطح بین الملل انجام گرفت که وزارت امور 
خارجه نیز در این راس��تا کمک های شایانی انجام 

داد.
رییس س��ازمان حفاظت محیط زیست کشور 
تصریح کرد: تاکنون ۴۰ کشور و ۲۰ نهاد بین المللی 
اعلام آمادگی کردند تا در این اجلاس حضور داشته 
باش��ند و ما امیدوارم بیانیه نهایی مفید و گره گشا 

برای مشکلات ما در منطقه باشد.
نماینده سازمان ملل متحد در این جلسه عنوان 
کرد: ما از دولت جمهوری اسلامی تشکر می کنیم 
که در این زمینه پیش قدم ش��د و باید بپذیریم که 
ریزگردها و طوفان های گردوغبار محصول دست 

بشر هستند و ما باید آنها را حل کنیم
وی اف��زود: کنترل ای��ن مخاطره م��ی تواند در 
توس��عه اقتصادی این منطقه موثر باشد و در سال 
گذشته میلادی نزدیک به ۵ میلیون دلار خسارت 
اقتصادی از محل مخاطرات ریزگرد و گردوغبار در 

کشورهای خاورمیانه ایجاد شده است.
استفان پریزنر، هماهنگ کننده مقیم سازمان 
ملل در ایران، تاکید کرد: در این اجلاس ۱۲ آژانس 
س��ازمان ملل حضور دارند تا حمای��ت های فنی و 
علم��ی از این اجلاس به عم��ل اورن��د و بتوانیم در 

نهایت یک برنامه اقدام داشته باشیم.

رئیس سازمان غذا و دارو اعلام کرد:
آغاز صادرات تجهیزات

 سرمایه ای ایرانی
رئیس س��ازمان غذا و دارو با اش��اره به چگونگی 
روند قیمت گذاری تجهیزات پزش��کی در کش��ور 
گفت: ش��روع ب��ه ص��ادرات تجهیزات پزش��کی 
سرمایه ای کرده ایم و بعضی از کشورها نیز خواستار 
انتقال تکنولوژی محصولات ایرانی به کشورش��ان 

هستند.
ایسنا - دکتر س��یدحیدر محمدی در خصوص 
قیمت گذاری تجهیزات پزشکی،  گفت: این کار در 
حال انجام است. برای تجهیزات پزشکی ارز ۴۲۰۰ 
تومانی، ارز ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان��ی و ارز آزاد وجود 
دارد که هر ک��دام از اینها نوع��ی از قیمت گذاری را 

دارند.
وی افزود: در قیمت گذاری ها معمولا با افزایش و 
کاهش قیمت تجهیزات مواجه هستیم؛ اما، معمولا 
اصلاح و ارزیابی قیمتی کاهشی نیست مگر اینکه 

نرخ ارزی کاهش یابد.
معاون وزیر بهداشت با تاکید بر اینکه تجهیزات 
پزش��کی در حوزه س��لامت از یارانه و ارز ترجیحی 
بهره می گیرند، اظهار کرد: قیمت تجهیزات پزشکی 
باید در بیمارس��تان ها و س��طح عرضه ب��ر مبنای 
قیمت گذاری بارگذاری شده در سایت سازمان غذا 

و دارو باشد.
وی ب��ا بیان اینک��ه وضعیت ص��ادرات در حوزه 
تجهیزات پزشکی رو به رشد است، بیان کرد: شروع 
به صادرات تجهیزات پزشکی سرمایه ای کرده ایم 
و بعضی از کش��ورها خواس��تار انتق��ال تکنولوژی 

محصولات ایرانی به کشورشان هستند.
او با اش��اره به اینکه در حال حاض��ر حدود ۱۰۵ 
هزار کد IRC )ایران کد( فعال در حوزه تجهیزات 
پزش��کی در کش��ور وجود دارد، گفت: ۲۲ هزار کد 
IRC تجهیزات پزشکی، کاملا تولید داخل است و 
برخی از این کدها، تولید مشترک و یا بخشی از آن 

وارداتی و بخش دیگر نیز صرفا وارداتی است.

دادستان کل کشور:
 قضات فرایند رسیدگی

 به پرونده ها را تسریع کنند
دادس��تان کل کش��ور با حضور در دادس��رای 
عمومی و انقلاب ناحیه ۱۲ تهران با کارکنان قضایی 
ای��ن مجموعه دیدار و بر تس��ریع در رس��یدگی به 

پرونده ها تاکید کرد.
مه��ر- حجت الاس��لام و المس��لمین محم��د 
موح��دی، دادس��تان کل کش��ور به هم��راه علی 
القاصی مهر رئیس کل دادگستری استان تهران به 
صورت سرزده از دادسرای عمومی و انقلاب ناحیه 
۱۲ تهران بازدید کرد و در جریان مسائل و مشکلات 
مراجعان و نحوه رس��یدگی به پرونده ه��ا از جانب 

قضات کشیک این دادسرا قرار گرفت.
وی در ابت��دای این بازدید با حضور در ش��عب با 
بازپرس ها، قضات و معاونان دادسرای تهران دیدار 
و گفتگو کرد و سپس به بررسی پرونده های تشکیل 
شده در ش��عب پرداخت و بر تسریع در رسیدگی به 

پرونده های قضائی تأکید نمود.

خبر 

درمان بیش از 45 هزار زائر توسط 
هلال احمر در مرزهای 9 گانه کشور

سرپرس��ت س��ازمان امداد و نجات ب��ا تاکید 
بر این که خدمت رس��انی به زائران ادامه دارد، از 
درمان بی��ش از ۴۵ هزار زائ��ر در مرزهای ۹ گانه 

کشور توسط هلال احمر خبر داد.
ایرنا – به نقل از جمعیت ه��لال احمر، بابک 
محمودی با اش��اره به خدمات ام��داد و نجات در 
پوش��ش امدادی مراسم اربعین حس��ینی )ع( 
در مرزه��ای ۹ گانه و از ۲۷ مرداد تا ۱۶ ش��هریور 
۱۴۰۲، گف��ت: ۱۹۵ ه��زار و ۳۴۵ نفر از خدمات 
ام��داد و نجات جمعی��ت هلال احمر اس��تفاده 
کردند. داوطلبان جمعیت، ۴۵ ه��زار و ۱۸۸ نفر 
را در محل درمان و ۲ه��زارو ۴۳۲ نفر را به مراکز 
درمانی منتقل کردند.سرپرس��ت سازمان امداد 
و نجات ه��لال احم��ر ادام��ه داد: داوطلبان این 
جمعیت، در برپایی اردوگاه برای اس��کان زائران 
نیز مشارکت داش��ته و برای ۷۴ هزار و ۱۱۶ زائر 

شرایط اسکان آماده کردند.
محمودی اف��زود: یک��ی از اقدامات جمیعت 
هلال احمر در مراسم راهپیمایی اربعین ۱۴۰۲، 
ارائه خدمات رایگان مراقبتی و پیشگیرانه در برابر 

مخاطرات احتمالی در اربعین ۱۴۰۲، است.
وی خاطرنشان کرد: در این راستا، به ۷۳ هزار 

و ۶۰۹ نفر از زائران ارائه خدمت شد.

رئیس فراکسیون جمعیت و حمایت از 
خانواده مجلس مطرح کرد:

ضرورت توجه دولت به اجرای
 کامل قانون حمایت از خانواده

 و جوانی جمعیت
رئی��س فراکس��یون جمعی��ت و حمایت از 
خان��واده مجلس از هی��ات دولت ب��رای ورود به 
سیاس��ت های جمعیتی تش��کر ک��رد و گفت: 
امیدواری��م اجرای تمام��ی مواد قان��ون جوانی 
جمعیت و حمایت از خانواده در دستور کار دولت 

قرار گیرد.
ب��ه گ��زارش به��ار از خان��ه مل��ت، فاطم��ه 
محمدبیگی با اشاره به هفته دولت و سفر عیسی 
زارع پور وزیر ارتباطات به اس��تان قزوین، گفت: 
در  نشست شورای اداری استان به عنوان رئیس 
فراکسیون جمعیت و حمایت از خانواده مجلس 
از زارع پور به عنوان وزی��ر نمونه جمعیتی هیات 

دولت تقدیر شد.
وی اف��زود: ایش��ان دارای ۵ فرزند هس��تند 
و همواره س��عی در تبیی��ن موض��وع ابر چالش 
جمعیت��ی دارن��د و پایبن��دی دولتم��ردان به 
سیاست های جمعیتی باعث می شود که دیگران 
هم به موضوع ابر چالش جمعیت، کاهش رش��د 
جمعیت و خطر پدیده سالمندی و تک فرزندی 
هم فکر کنند و به طور قطع در تمامی موضوعات 
مورد نیاز و مبتلا به جامعه نیازمند این هس��تیم 

که دولتمردان از خودشان شروع کنند.
نماینده مردم قزوین، آبیک و البرز در مجلس 
یازدهم از هیات دولت برای ورود به سیاست های 
جمعیتی تش��کر کرد و گفت: امیدواریم تمامی 
مواد قانون جوانی جمعی��ت و حمایت از خانواده 
اجرایی ش��ود و همچنان که رهبر معظم انقلاب 
در دیدار اخیر با دولتمردان ع��لاوه بر حمایت از 
دولت به تمجید هم پرداختن��د و در این رابطه از 
تلاش های دولت در عرصه های مربوط به رش��د 
اقتصادی، فعالیت های جهادی و ش��بانه روزی 
تقدیر و تش��کر می کنی��م و امیدواری��م موضوع 
حمایت از خانواده و جوانی جمعی��ت به ویژه در 
حوزه معیشت، تامین مسکن و همچنین خودرو 
برای مادران و اجرای کامل تس��هیلات بانکی در 

دستور کار دولت قرار گیرد.

معاون وزیر بهداشت تاکید کرد:
کار تیمی و حضور در میدان، از 

ضروریات مدیریت عرصه سلامت
مع��اون توس��عه مدیری��ت و مناب��ع وزارت 
بهداش��ت، تلاش و حضور در میدان ت��وأم با کار 
تیمی را از ضروریات مدیریت در عرصه س��لامت 
عنوان کرد و گفت: ش��فافیت در نقش ها و حد و 
مرز در اختیارات از مؤلفه های مهم مدیریت نوین 

است.
ایس��نا- دکت��ر به��روز رحیمی در جلس��ه 
هم اندیشی با رئیس، معاونین و مدیران دانشگاه 
علوم پزش��کی اراک، اثرپذی��ری و اثرگذاری در 
مدیریت نوین نظام سلامت را  بسیار حائز اهمیت 
دانس��ت و خاطرنش��ان کرد: مدیری��ت در نظام 

سلامت به معنای آمادگی شبانه روزی است.
رحیم��ی از مس��ئولیت پذیری و باورپذیری 
در مدیریت به عنوان عوامل ب��روز خودباوری در 
سازمان یاد کرد و افزود: فرصت دادن به جوانان و 
تسهیل گری در مسیر رشد آنان برای آینده کشور 
بسیار مهم است.وی تفویض اختیار در مدیریت 
را معادل ب��ا تفویض اعتبار قلم��داد کرد و گفت: 
تفویض اختیار در مدیریت موجب هویت سازی 
و جانشین پروری مدیران شایس��ته در سازمان 

می شود.
مع��اون توس��عه مدیری��ت و مناب��ع وزارت 
بهداشت ضمن تأکید بر اهمیت اعتماد به عنوان 
عاملی مهم در کار تیمی، تصریح کرد: ش��فافیت 
در نقش ها و حدوم��رز در اختیارات از مؤلفه های 

مهم مدیریت نوین است.
وی با اش��اره ب��ه اینک��ه ایج��اد فاکتورهای 
خودکنترل��ی در جری��ان ارائه خدمت، مس��یر 
موفقیت سازمان را تسهیل می کند، تاکید کرد: 
مش��ارکت نی��روی انس��انی در تصمیم گیری و 
نقش آفرینی آنها در اجرای اهداف س��ازمان باید 

مورد توجه مدیران قرار بگیرد.

خبر

                                     هسته اولیه اکثر شهرهای کنونی به 
یک مخروبه و فضای ناکارآمد تبدیل شده است.

هسته اولیه شهرها زمانی بعنوان مرکز شهر و در 
ورای آن ایجاد بازارها و سایر مراکز شهری بعنوان 
گرانترین و پر طرف��دار ترین محلات ش��هری 
محسوب می ش��دند هر چند که س��اخت اکثر 
این محلات بص��ورت ارگانیک ب��وده و از الگوی 

مشخص شهرسازی تبعیت نشده است.
با افزایش جمعیت در شهرها و شلوغی مراکز 
شهری ،رینگ های شهری ایجاد گردید.اما این 
بار با تبعیت از الگوهای مش��خص شهرس��ازی 
در ایجاد ش��هرک های جدی��د و تعریض معابر 
جهت تس��هیل در تردد وس��ایل نقلیه شهری و 
ش��خصی،که این عامل خود باع��ث بی رغبتی 
ساکنان بافت قدیم شهر جهت ماندن و همچنین 
ک��م توجهی مدیریت ش��هری در این قس��مت 
گردید.متعاق��ب ای��ن روی��داد جابجایی حجم 
وس��یعی از متمولین س��اکن بافت فرسوده به 

شهرک های جدید الاحداث بود 
با توس��عه ش��هرها در اثر افزایش ب��ی رویه 
جمعیت مدیریت ش��هری همگام با اس��تقبال 
شهرنش��ینان به بافت پیرامونی عمده خدمات 
خود را معطوف به نظر مردم ک��رد و بافت قدیم 
شهر از ارائه خدمات کافی مغفول ماند.این روند 
ادامه یافت و هر روز شاهد مهاجرت درون شهری 

از اقش��ار مختلف خصوص��ا جوانان و یا دس��ت 
اندرکاران ارگانهای دولتی ک��ه از طریق تعاونی 
ادارات متبوع خود درواگذاری زمین در شهرک 

های جدید مصمم به ترک این محلات شدند.
بی رغبتی یا ماندن از سر اضطرار باعث گردید 
که انگیزه ای برای باز سازی منازل مسکونی برای 
مالکان باقی نماند و روز به زوز بر تعداد خانه های 
قدیمی رها شده و متعاقب آن آوار شدن و تخریب 
اضاف��ه گردد.بطوریک��ه فرس��ودگی و مخروبه 
بصورت روز اف��زون نمود پیدا ک��رد و همچنان 
توجهی به این موض��وع نگردید.همج��واری با 
مخروبه ها باعث تهدید سلامت محیطی از حیث 

کالبدی و اکولوژی شهری گردید .
 بعضی ه��ا هم به جه��ت همس��ایگی و قرار 
گیری در مجاورت این مخروبه ها و س��قف های 
آویزان ه��ر لحظ��ه در حال تخری��ب مجبور به 
ترک این محلات ش��دند.بطوری که در یک بازه 

زمانی حجم عظیمی از ساکنان این محلات در 
جستجوی کیفیت زندگی مطلوب در محلاتی 
با خدمات بهتر و بیش��تر خارج شدند.بافتی که 
امروزه بنام بافت فرسوده مرسوم شده و تاکنون 
اقدام قابل توجهی جهت بهس��ازی و بهسازی و 

نوسازی آن صورت نگرفته است.
ش��اید بصورت تک و توک از س��وی مالکان 
بصورت انفرادی بهس��ازی مختصر صرفا بخاطر 
جلوگیری از تخری��ب و حفظ مکان��ی هر چند 
ناپایدار برای گذران زندگی صورت گرفته باشد.

بی رغبتی چن��ان در این منطقه س��ایه انداخته 
که حتی چند س��ال اخی��ر با توجه ب��ه افزایش 
قیمت مس��کن و زمین و ساختمان سازی حتی 
برای سازندگان مسکن هم اقبالی برای سرمایه 
گذاری دیده نش��د و تاکن��ون راهبردی جهت 
سرمایه گذاری مسکن در نوسازی بافت فرسوده 

توسعه نیافته است.

روز ب��ه روز ش��هرها از مرکز به محیط ش��هر 
توسعه یافت.هر چند که ابتدا به ساکن علت پدید 
آمدن حومه ها و حاشیه نش��ینی گرانی زمین و 
مس��کن در محلات قدیمی بود و بنیان گذاران 
حومه ها افرادی بودند که بضاغ��ت مالی و توان 
تامین معیش��ت در محلات قدیمی  را نداشتند 
ولی امروزه شرایط طوری شده است که زندگی 
در همی��ن محلات ک��ه روزی آرزوی حاش��یه 
نش��ینان آن روزی بود امروز م��أوا و حتی برای 
برخی س��اکنان بافت قدیمی آرزو ش��ده است.

مهمترین دلیل این مسئله عدم عدالت در توزیع 
خدمات شهری می باشد.

مطمئنا اگر خدمات شهری در این محلات به 
کمرنگی نمی گرایید اوضاع بافت قدیمی چنین 
نمی شد.در این سالیان برنامه مدون و اساسی در 
راستای بهبود شرایط کالبدی این مکان عظیم 
به مرحله اجرا نرس��یده اس��ت .برنامه ای که با 
جایگزینی خانه ها و اماکن قدیم��ی و غیر قابل 
اس��تفاده بعنوان نیاز دائمی و همیشه احساس 

شده می تواند خیلی کارگشا باشد.
کم توجهی و رها سازی بافت قدیمی شهر که 
فرسودگی روز افزون را برای شهر در پی دارد، کل 
شهر را تحت شعاع قرار می دهد و عواقب زیان آور 

آن متوجه کل شهروندان می گردد.
زیرا عملا ش��هرها از مرکز کم رمق و بی روح 
میگردند .بازس��ازی و توانمند س��ازی محلات 
قدیمی ش��هرها به جهت مش��تمل بودن حجم 
وسیعی از ش��هر و مجاورت با بازار اصلی علاوه بر 
بهبود ش��رایط پایدار زندگی س��اکنان به جوان 
شدن کالبد شهر و متعاقب آن ایجاد نشاط بین 

ساکنان است. 

گزارش بهار از گسترش روز افزون بافت های فرسوده:

 بافت فرسوده ماحصل توزیع ناعادلانه خدمات شهری است

بهار- وزیر آموزش و پرورش گفت: نهضت تقویت خواهد ش��د 
به ش��رط آنکه بازیگر فعال نظام تعلیم و تربیت باشد و مسئولیت 

انسداد بیسوادی کشور را برعهده بگیرد.
به گزارش بهار ازمهر، رضا مراد صحرایی در بازدید از س��ازمان 
نهضت سواد آموزی و نشس��ت صمیمانه با همکاران این سازمان، 
ضمن تسلیت ایام س��وگواری اربعین حس��ینی، اظهار کرد: دال 
مرکزی ما برای مدیریت نظام تعلیم و تربیت کش��ور یکپارچگی 
و یکی شدن اس��ت که مس��تلزم آن همدلی، همراهی و همسویی 

است.
وی اف��زود: واگرایی غیرقابل توصیفی در نظ��ام تعلیم و تربیت 
وجود دارد که بای��د آن را حل کنیم چراک��ه بزرگترین چالش ما 

همین واگرایی درونی نظام تعلیم و تربیت است.
وزیر آموزش و پرورش با اشاره به یکپارچگی درون سیستمی، 
گفت: اگر بخواهیم نظام تعلیم و تربیت رشد کند، باید از درون قوی 

شود تا از بیرون رشد کند و اثرگذار شود.
صحرایی با بیان اینکه آینده هر کش��وری از آموزش و پرورش 
کنونی آن قابل پیش بینی اس��ت، تصریح کرد: ش��رط لازم برای 
داشتن اقتصاد، فرهنگ، سیاست و جامعه قوی، آموزش و پرورش 

قوی در اکنون آن جامعه است.
وی در ادامه تاکید ک��رد: اثر آموزش و پ��رورش در اکنون قابل 
مشاهده نیست و در آینده مشخص می ش��ود، بنابراین انسانی که 
آینده نگر و آینده پژوهش باشد در آموزش و پرورش موفق خواهد 

بود.
صحرایی با اش��اره به بیانات مقام معظم رهب��ری در خصوص 
توسعه و تعمیق سواد، اظهار کرد: سواد را در زیست بوم کشورمان 
تعری��ف کنیم و اینکه برای رس��یدن ب��ه آن باید چ��ه کنیم و چه 
مس��یری را طی کنیم. معیار ایران برای تعریف سواد را کشورهای 

دیگر نمی توانند تعیین کنند و خودمان باید تعیین کنم.
وزیر آموزش و پ��رورش با بی��ان اینکه تلاش کنیم تا مس��ئله 
آموزش و پرورش مسئله اول کشور ش��ود، خاطرنشان کرد: نباید 
اجازه دهیم که فرد، بی س��واد ش��ود تا اینکه بخواهیم او را باسواد 

کنیم.
وی گفت: باید پیگیری باش��یم که توس��عه و تعمیق سواد در 
سال ۱۴۰۲ یعنی چه و به مثابه چیست. قرآن، خواندن، نوشتن و 
حساب کردن دغدغه آموزش و پرورش است و باید برای این موارد 

در آموزش بزرگسالان مبتی بر علم خودش برنامه ریزی کنیم.
صحرایی با تاکی��د بر اینکه اج��زای نظام تعلی��م و تربیت باید 
مانند چرخ دنده های یک ماش��ین خوب کار کنند، گفت: در زمان 
مدیریت بنده تا آنجا که در توانم باش��د، نهضت تقویت خواهد شد 
به ش��رط آنکه بازیگر فعال نظام تعلیم و تربیت باشد و مسئولیت 

انسداد بیسوادی کشور را برعهده بگیرد.
وی ادام��ه داد: نهضت باید اصلی ترین راه حل ما برای انس��داد 
بی سوادی در کشور باش��د و برای این کار باید خودش را متناسب 
با رویکردها، س��اختارها و ش��رایط جدید در تمامی ابعاد علمی، 
مدیریت��ی، آموزش��ی، برنامه ری��زی درس��ی، آزمون س��ازی و 

روانشناسی بزرگسالان به روز کند.
در ابتدای جلسه علیرضا عبدی رئیس س��ازمان نهضت سواد 
آم��وزی با ارائه گ��زارش عملکرد س��ازمان در س��ال های اخیر به 
تش��ریح نکاتی درباره اهداف و برنامه های تحولی در دس��ت اقدام 
این سازمان پرداخت و مدیران بخش های مختلف سازمان مسائل 

مهم حوزه خود را با وزیر آموزش و پرورش طرح موضوع کردند.

وزیرآموزش و پرورش:

نهضت سوادآموزی باید اصلی ترین راه حل انسداد بی سوادی باشد

بهار-  فعال برجس��ته صنعت گردش��گری ایران گفت: ما باید 
در تمامی حوزه ها صدای واحد از کش��ور به بیرون مخابره کنیم تا 
کشورها بتوانند امنیت گردشگری و س��رمایه گذاری و در کل پیام 
امنیت و ثبات در حوزه اقتصادی را از کشور ما دریافت کنند و ما نیز 

بتوانیم در مسیر پیشرفت قدم برداریم.
به گ��زارش بهار غلامعل��ی اخلاقی، فعال صنعت گردش��گری 
در گفتگو با رکنا با اش��اره به اینکه هرگز نباید ش��رایط کش��ور را با 
کشورهای همسایه مقایسه کنیم، بیان داشت: شرایط کشورهای 
همس��ایه از هر نظر با کش��ور ما ف��رق دارد و ما هر از گاهی ش��اهد 
گزارشاتی هس��تیم که می گوید مثلا ترکیه در حوزه گردشگری 
این مقدار رشد داش��ته یا عربستان رش��د اقتصادی و گردشگری 
آن رکورددار اس��ت اما باید در نظر بگیریم که این کشرها به لحاظ 
مناسبات سیاسی در چه ش��رایطی قرار دارند و ما در چه شرایطی 

هستیم.
وی افزود: تحریم های ظالمانه ای بر علیه کش��ور ما وضع شده 
است و کشورها حتی برخی از کشورهای منطقه در این مناسبات 
روبروی ایران ایستاده اند. حتی در برخی از موارد شاهد این هستیم 

که برخی از این کشورها حرکت های موزیانه ای انجام می دهند.
این فعال صنعت گردشگری تصریح کرد: گاهی اوقات ما شاهد 
این مساله هستیم که برخی از دولت های همسایه عنوان می کنند 
که ما دوست ایران هس��تیم اما در عمل گونه ای رفتار می کنند که 
کشور ما نفعی از گردشگری نداشته باش��د و گردشگران خارجی 

وارد ایران نشوند.
اخلاقی ادامه داد: ما باید در کش��ور در تمامی ح��وزه ها صدای 
واحد به بیرون مخابره کنیم تا کشورها بتوانند امنیت گردشگری 
و س��رمایه گذاری و در کل پیام امنیت و ثب��ات در حوزه اقتصادی 
را از کش��ور ما دریافت کنند و ما نیز بتوانیم در مسیر پیشرفت قدم 

برداریم.
به برنامه پنجم توسعه در حوزه گردشگری عمل نشد

وی با انتقاد از رفتارها و تصمیمات س��لیقه ای دولت ها در ادوار 
مختلف، اضافه کرد: این تصمیمات سلیقه ای به اعتماد گردشگران 
در عرصه های بین المللی آس��یب می زن��د و امیدواریم حداقل در 
حوزه گردشگری برای این مساله یک چاره اندیشی اساسی صورت 

گیرد.
این فعال صنعت گردش��گری تصری��ح ک��رد: در برنامه پنجم 
توسعه برای توسعه گردش��گری به طور مفصل برنامه ریزی شده 
بود و متاس��فانه به این برنامه عمل نش��د در حالیکه افق این برنامه 
قرارگیری کشور در جایگاه نخست گردشگری در بین کشورهای 

منطقه بود.
اخلاقی عنوان کرد: چند وقت پیش در خبرها آمد که نزدیک به 
۱۰ هزار اثر تاریخی و باستانی در کش��ور وجود دارد که هر کدام به 
طور میانگین نیازمند ۱۰ میلیون تومان بودجه تنها برای نگهداری 
است و بودجه ای برای این امر ندارم و این نشان می دهد که در نگاه 

کلان باید توجه ویژه ای به این مساله وجود داشته باشد.
وی تاکید داش��ت: ما باید آثار تاریخی کشور را منهای حاکمان 
سیاسی کشور در دوره های مختلف تاریخی بسنجیم زیرا این آثار 
حاصل تفکرات و رش��د فرهنگی و اجتماعی ایرانیان در آن دوره از 

تاریخ بوده است و باید به آن به عنوان یک میراث ارزشمند بنگریم.
باید نگرش سیستمی در حوزه گردشگری داشته باشیم

این فعال صنعت گردش��گری بیان کرد: آثار تاریخی و باستانی 
متعلق به تمام بشریت است و تاکید یونسکو هم بر این مساله است 
و ما باید از طریق این محافل فرهنگ��ی در مورد هجمه هایی که به 

کشور ما در سطح بین الملل انجام می گیرد، مقابله کنیم.
اخلاقی یادآور شد: اگر تصمیم داریم گردشگری کشور را توسعه 

دهیم باید تعامل خوبی با مردم جهان داشته باشیم و ما اگر نگرش 
سیستمی در این خصوص نداشته باش��یم قطعا با مشکل روبه رو 

خواهیم شد.
وی معتقد است استقلال کش��ور هزینه هایی دارد که باید آن را 
بپذیریم و مسائل سیاسی همانطور که در باقی مسائل دخیل است 

در صنعت گردشگری نیز موثر بوده است.
این فعال صنعت گردش��گری گفت: برنامه ریزی گردش��گری 
چون یک مساله فرهنگی می باشد تصمیم گیری در مورد آن سخت 
اس��ت و سیاس��تمداران ما باید اتفاق نظر در خصوص این مس��اله 
داشته باش��ند هم از این نظر که وقتی گردش��گری وارد کشور می 
ش��ود امنیت آن حفظ شود و هم اینکه بس��ترها و زیرساخت برای 

جذب گردشگر در کشور وجود داشته باشد.
وی افزود: بیش از ۵۰ درصد عوامل موثر در عدم توسعه یافتگی 
گردشگری در کشور عوامل خارجی هستند زیرا این عوامل باعث 
می ش��ود تا دایره محدودیت ها بیشتر ش��ود اما باید توجه داشته 
باشیم که زیرس��اخت های ما نیز برای گردش��گران خارجی کافی 
نیس��ت همانطور که چند وقت پی��ش وزیر گردش��گری در مورد 

سرویس های بهداشتی صحبت کرده بود.

غلامعلی اخلاقی، فعال صنعت گردشگری:

زیرساخت های ایران برای گردشگری خارجی کافی نیست

زیبا طباطبایی
خبرنگار
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۵ ورزشی

باشگاه سپاهان ایران همکاری هایش با باشگاه زنیت روسیه را 
به سه رش��ته افزایش داد. پیش از این تیم های فوتبال دو باشگاه 

رفت و برگشت با هم بازی کرده بودند.
 محمدرضا ساکت مدیرعامل باشگاه فولاد مبارکه سپاهان به 
همراه حامد اصفا مدیر امور بین الملل باش��گاه سپاهان با اعضای 

باشگاه زنیت سن پترزبورگ دیدار و گفت وگو کردند.

ساماسانوف مدیرکل والیبال باش��گاه زنیت، زیدنی کف مدیر 
ورزشی باشگاه والیبال زنیت، زیزا مدیرکل هندبال باشگاه زنیت، 
خرافوف معاون مدیرکل باشگاه هندبال زنیت و یوری مدیر امنیت 
باشگاه زنیت از جمله اعضای باش��گاه زنیت سن پترزبورگ بودند 
که در این جلسه حاضر بودند.در این جلسه در خصوص گسترش 
همکاری ها و تعیین نقشه راه بین باشگاه سپاهان و زنیت در زمینه 

ورزش های والیبال و هندبال گفت وگو و تبادل نظر صورت گرفت.
برگزاری کمپ های تمرینی، دوره های آموزشی برای مربیان، 
دوره های پزش��کی، حضور تیم های والیبال و هندبال دو باشگاه 
در تورنمنت ه��ای مختلف و برگزاری کمپ  برای رده های س��نی 
مختلف آکادمی های والیبال و هندبال از دیگر موارد مطرح ش��ده 

در این جلسه بود که با استقبال اعضای باشگاه زنیت روبه رو شد.

همکاری باشگاه سپاهان با زنیت به والیبال و هندبال هم کشیده شد

دربی استقلال و پرسپولیس در قطر
احتمال دارد فدراسیون فوتبال دربی پایتخت 

را به قطر منتقل کند.
ایلنا- رقابت های لیگ برتر ک��ه در حال حاضر 
به دلیل فیفا دی و برگزار مسابقات لیگ قهرمانان 
آسیا موقتا تعطیل اس��ت در انتظار هفته پنجم و 

بازی مهم دربی پایتخت است. 
دیدارهای چه��ار هفته ابتدای��ی فصل جدید 
سرخابی ها به دلیل شرایط ورزشگاه آزادی بدون 
تماشاگر برگزار شد و این سوال ایجاد شده بود که 
آیا برای دربی ش��رایط حضور تماش��اگران فراهم 

خواهد شد یا نه. 
حالا خبر رس��ید ک��ه فدراس��یون فوتبال در 
تصمیمی عجیب قصد دارد این ب��ازی را به خارج 

از ایران و کشور قطر منتقل کند. 
دلیل این تصمیم علاوه بر ش��رایط ورزش��گاه 
آزادی، کس��ب درآمد دلاری برای س��رخابی ها و 
همچنین وجود VAR در این مس��ابقه حساس 

است. 
باید دید در نهایت این بازی در کدام ورزش��گاه 

برگزار خواهد شد.  

جذب مربی ازبکستانی برای تمرین
 با تیم ملی تنیس زنان

رییس فدراس��یون تنیس از ج��ذب یک مربی 
ازبکس��تانی برای تمرین با تیم مل��ی تنیس زنان 

ایران خبر داد. 
ایسنا- تیم ملی تنیس دختران ایران مسابقات 
تیمی ف��دکاپ را  ۲۵ مهر به میزبان��ی بحرین در 
پی��ش دارد. از این رو داود عزی��زی از جذب پولینا 
منکووا مربی تنیس اهل ازبکستان برای تمرین با 

دختران خبر داد.
او به فره��ادی زاد نای��ب ریی��س کمیته ملی 
المپی��ک ای��ران اعلام ک��رد: یک مرب��ی خوب از 
ازبکس��تان جذب کرده ای��م و قرار اس��ت به ایران 
بیاید با دختران ما تمرین کند و سپس همراه تیم 
ایران به بحرین میزبان مس��ابقات ف��دکاپ برود. 
همچنین از تیم ملی روسیه هم دعوت کرده ایم به 
ایران بیاید تا به م��دت ۱۰ روز اردویی را با دختران 
ما داشته باش��د و همراه  بازیکنان ما تمرین کنند. 
فکر می کنم اگر مش��کل خاصی پیش نیاید، تیم 
ملی تنی��س بانوان ای��ران در مس��ابقات فدکاپ  

شانس صعود  را داشته باشد. 
نوریان سرمربی تیم ملی تنیس زنان نیز اعلام 
کرد: اردوی ما برای مس��ابقات ف��دکاپ با حضور 
مش��کات الزهرا صفی، ماندگار فرزامی، یاس��من 
یزدان��ی، نیلی عطف��ی و فاطمه س��ادات زنجانی 
برگزار می شود و هر پنج نفر اعزام می شوند. خیلی 
امیدواریم بچه ها نتیجه بگیرند. امیدواریم آسیب 
نبینند و با روند خوب خود تمرین کنند و ان شاءلله 

صعود کنند.

از بوسان تا هانگژو؛ بلایی که گریبان 
دوچرخه سواری را گرفت

دوچرخه س��واری ای��ران پ��س از بازی ه��ای 
آسیایی ۲۰۱۴ به جای اینکه رو به پیشرفت باشد 
در ش��رایطی قرار گرفت که نه تنها حس��ابی روی 
مدال آن باز نشد بلکه به زور توانست ۲ سهمیه در 

هانگژو داشته باشد.
ایس��نا- دوچرخه س��واری ای��ران در می��ان 
رشته های المپیکی، همیشه پای ثابت مدال آوری 
در بازی های آسیایی بوده و  از این رو سهمیه خوبی 
هم در بازی ها داشت. اما با گذشت زمان شرایط به 
گونه ای برای رش��ته رقم خورد که به زور توانست 

دو ورزشکار داشته باشد.
فران��ک پرت��وآذر در بخش کوهس��تان و علی 
لبیب در بخش جاده و پیست در هانگژو پا به رکاب 
می ش��وند. البته دوچرخه س��واری یک نماینده 
دیگر مرد هم داش��ت که امید م��دال آوری بود اما 
این رکابزن در مسابقات قهرمانی جهان اسکاتلند 
ناپدید شد. در میان شنیده شد شاید علی لبیب هم 
به بازی های اعزام نش��ود اما در نهایت کمیته ملی 

المپیک با همان دو سهمیه موافقت کرد.
*به دختران جاده اعتماد نشد

از بوس��ان ت��ا هانگ��ژو؛ بلای��ی ک��ه گریبان 
دوچرخه سواری را گرفت

در این میان شنیده شد درخواست هایی برای 
افزایش س��همیه دختران دربازی های آس��یایی 
داده شد که موافقت نش��د. دوچرخه سواری جاده 
زنان در ش��رایط متفاوت��ی ق��رار دارد و لژیونردار 
هم شده اس��ت با این حال کمیته ملی المپیک با 
افزایش س��همیه زنان موافقت نکرد بنابراین این 
رش��ته المپیکی با س��همیه ناچیز راه��ی بازی ها 

می شود.
دوچرخه س��واری تا بازی های آسیایی ۲۰۱۴ 
اینچئون به م��دال آوری کاروان کمک می کرد اما 
الان فقط باید دس��ت به دعا ش��ود تا با یک نتیجه 
مناس��ب در بازی ه��ای آس��یایی هانگ��ژو بتواند 
همچنان اعتمادها را نس��بت به این رش��ته زنده 
نگه دارد. از بوس��ان تا هانگژو؛ بلای��ی که گریبان 

دوچرخه سواری را گرفت
در ب��ازی های آس��یایی ۲۰۱۴ اینچئون س��ه 
مدال طلا، نقره و برنز به دس��ت آمد و مدال طلای 
محمد دانش��ور در کایرین پیس��ت ی��ک نتیجه 
غافلگیر کننده بود. همین مس��ئله باعث ش��د که 
دوچرخه س��واری در بازی های آس��یایی جاکارتا 
۱۴ نماینده داشته باش��د که البته حضور این ۱۴ 

رکابزن هیچ مدالی برای ایران نداشت.

خبر

خبر

بهار- رییس فدراس��یون جودو گفت: برای 
م��ردان و بانوان اعزام��ی به بازیهای آس��یایی 
هانگژو در صورت کس��ب مدال طلا، نقره و برنز 
به ترتیب یک میلیارد، پانص��د میلیون و ۲۵۰ 

میلیون تومان پاداش در نظر گرفته ایم.
به گزاش بهاراز ایس��نا، آرش میراسماعیلی 
رییس فدراس��یون ج��ودو در جری��ان بازدید 
مری��م کاظم��ی پ��ور معاونت توس��عه ورزش 
بانوان وزارت ورزش و جوانان و مهین فرهادی 
زاد نایب رئیس کمیته مل��ی المپیک از اردوی 
تیم ملی جودوی بانوان، گف��ت: هم اینک  روز 
بزرگی برای ما اس��ت، تعلیق ما روزهای پایانی 
خود را سپری میکند و ممنونم از شما خواهران 
گرامی که به عن��وان اولین مس��ئولان ورزش 
در اردوی تیم مل��ی جودو بان��وان حضور پیدا 
کردید و به بچه های ما سرزدید. ما برای بیشتر 
شدن سهمیه بانوان در بازیهای آسیایی تلاش 
کردیم اما متاسفانه نش��د و دوستان عزیز یک 
س��همیه به ما دادند و این یک سهمیه هم برای 
ما ارزشمند است. قطعا ویزر رئیس فدراسیون 
جهان��ی در بازیهای آس��یایی هانگ��ژو حضور 
خواهد داشت، قطعا درخش��ش مریم بربط در 
هانگژو می تواند به جودوی بانوان کمک کند تا 
ما پس از درخش��ش بربط یک سهمیه حضور 
در مس��ابقات جهانی و یک س��همیه حضور در 

بازیهای المپیک پاریس را از ویزر بگیریم. 
میراس��ماعیلی ادام��ه داد: در واق��ع ما یک 
پوشش با حجاب اس��لامی را طراحی خواهیم 

کرد و اگ��ر به لطف خدا برب��ط بتواند در هانگژو 
نمای��ش خوبی از خود داش��ته باش��د م��ا نیز 
می توانیم ویزر را راضی کنیم تا سهمیه حضور 
در مس��ابقات جهانی و المپیک را ب��ه ما بدهد 
و ای��ن موض��وع راه را ب��رای حضور بان��وان در 

مسابقات جهانی و المپیک باز کند.
میراس��ماعیلی در مورد پرداخت پاداش به 
مدال آوران در بازیهای آس��یایی اظهار داشت: 
خوشبختانه مس��ئولان کمیته ملی المپیک و 
وزارت ورزش و جوانان نزدیک به ۱۵ هزار دلار 
برای نف��رات اول در بازیهای آس��یایی هانگژو 

پاداش در نظ��ر گرفته اند. ما هم ب��رای نفرات 
اعزامی به بازیهای آس��یایی پ��اداش خوبی را 
در نظر گرفته ایم. هر ک��دام از چهار جودوکار 
اعزامی به بازیهای آس��یایی موفق به کس��ب 
مدال ش��وند، به ترتیب رنگ مدال طلا، نقره و 
برنز  پاداش خواهیم داد. برای مدال آوران طلا 
یک میلیارد تومان، مدال نق��ره ۵۰۰ میلیون 
تومان و ۲۵۰ میلی��ون تومان برای مدال آوران 

برنز پاداش در نظر گرفته ایم.
 ضمن اینکه نصف این مبال��غ نیز به عنوان 
پاداش به کادرفنی خواهیم داد.این پاداش��ی 

اس��ت ک��ه فدراس��یون در نظر گرفت��ه، قطعا 
مصطف��ی کریم��ی مدیر تی��م های مل��ی نیز 
پ��اداش وی��ژه ای ب��رای م��دال آوران در نظر 

خواهد داشت.
وی  در ادام��ه اف��زود: م��ردان م��ا در طول 
مدتی که جودو ایران تعلیق بود در مس��ابقات 
و اردوه��ای مش��ترک بس��یار خوب��ی حضور 
داشتند و از آنها انتظار بیش��تری داریم اما اگر 
مریم بربط مدال بگیرید پ��اداش ویژه ای برای 
او در نظ��ر خواهیم گرفت. در ط��ول این مدت 
مردان و بانوان ما از لحاظ مکمل های ورزش��ی 
تحت پوش��ش بوده اند. در رابطه با بربط سعی 
می کنی��م در بحث خرید لباس ه��ای جودو به 
او کمک کنیم، اگر نتوانستیم لباس تهیه کنیم 
معادل خارجی آن را به بربط پرداخت خواهیم 

کرد.
میراس��ماعیلی در پایان خاطرنشان کرد: ما 
چهار سال پای آرمان هایمان ایستادیم، سختی 
کشیدم و حالا زمان بازگشت جودو به میادین 
بین المللی رسیده اس��ت.خدا را شکر بچه های 
ما ش��خصیت قهرمانی دارند و این ارزش��مند 
اس��ت. حضور معاونین وزارت ورزش و کمیته 
ملی المپی��ک در اردوی تیم مل��ی بانوان برای 
ما بسیار ارزشمند بوده اس��ت. امیدواریم از این 
پس در مسابقات پیش رو نمایندگان کشورمان 
بدرخشند. ما چهار نماینده در هانگژو خواهیم 
داشت و امیدوارم بتوانیم آنجا کار بزرگی انجام 

بدهیم.

قرعه کشی جام باشگاه های فوتبال 
زنان آسیا

گروه بن��دی چهارمین دوره جام باش��گاه های 
فوتبال زنان آسیا مشخص شد.  

ایسنا- چهارمین دوره جام باشگاه های فوتبال 
زنان آسیا از ۱۵ تا ۲۱ آبان برگزار می شود و هشت 
تیم حاضر در ای��ن رقابت ها در دو گ��روه به رقابت 

می پردازند.
قرعه کش��ی این مس��ابقات برگزار ش��د و تیم 
خاتون بم که قهرمان لیگ برتر زنان ایران اس��ت 
با تیم هایی از کره جنوبی، اس��ترالیا و ازبکس��تان 
هم گروه ش��د.  در پایان مرحل��ه گروهی تیم های 
نخس��ت این دو گروه به فینال صع��ود می کنند تا 

قهرمان این دوره از مسابقات مشخص شود.

جام کاسپین:
 جودوکاران ایران به 4 مدال برنز 

رسیدند
تیم ج��ودو جوان��ان کش��ورمان در چارچوب 
مس��ابقات بین الملل��ی ج��ودو ج��ام کاس��پین 

آستاراخان موفق به کسب چهار مدال برنز شد.
به گ��زارش به��ار ب��ه نق��ل از رواب��ط عمومی 
فدراسیون جودو، مسابقات بین المللی جودو جام 
کاسپین در شهر آستاراخان روسیه به پایان رسید 
و نیما خدابنده، محمدجواد محبی، امیرپویا نوحی 
و امیرعباس موحد موفق به کسب چهار مدال برنز 
ش��دند. همچنین الیاس پرهیزگار و  امیر حسین 
ولی زاده در این مسابقات پنجم شدند و امیرحسین 

خوشقدم نیز از گردونه رقابت ها کنار رفت.
در ای��ن رقابت ه��ا تیم ه��ای جوانان روس��یه، 
بلاروس، آذربایجان، ترکمنس��تان و قزاقس��تان، 
تیم های الف و ب لوکوموتیو، تیم جودو آستاراخان، 
تیم جودو لوگانسک و تیم جودو استان دونتسک 

نیز حضور داشتند.
تیم جودو جوانان کش��ورمان ب��ا ترکیب هفت 
ملی پوش در راستای آماده سازی جهت حضور در 
مسابقات نوجوانان و جوانان قهرمانی آسیا )بیروت( 
در این مسابقات که طی روزهای ۱۵ و ۱۶ شهریور 

ماه در روسیه برگزار شد، حضور داشت.

دو کاراته کا به بازیهای جهانی
 رزمی دعوت شدند

با اع��لام فدراس��یون جهان��ی کاراته، آتوس��ا 
گلش��ادنژاد و مرتضی کریمی س��همیه حضور در 
رقابت های کاراته ب��ازی های رزمی جهانی ۲۰۲۳ 

را کسب کردند.
به گ��زارش به��ار ب��ه نق��ل از رواب��ط عمومی 
فدراس��یون کاراته، فدراس��یون جهانی کاراته در 
مکاتبه با فدراس��یون کاراته ایران اعلام کرد آتوسا 
گلش��اد نژاد قهرم��ان آس��یا ۲۰۲۳ در وزن ۶۱- 
کیلوگرم و مرتضی کریمی نایب قهرمان امیدهای 
آسیا ۲۰۲۲ در وزن ۶۰- کیلوگرم مجوز حضور در 
رقابت های کاراته بازی های رزمی جهانی ۲۰۲۳ را 

کسب کردند.
پیش از ای��ن کیمیا یوس��فی نماین��ده کاراته 
کش��ورمان در وزن ۶۸+ بانوان مجوز حضور در این 
رقابت ها را کس��ب کرده بود. بدی��ن ترتیب تعداد 
نمایندگان کاراته در بازی های رزمی جهانی ۲۰۲۳ 
به عدد ۳ رسید.مسابقات کاراته در بازی های رزمی 
جهان��ی ۲۰۲۳ از ۲۰ تا ۲۱ اکتب��ر )۲۸ و ۲۹ مهر 

۱۴۰۲( در ریاض عربستان برگزار می شود.

صعود وفایی به جدول اصلی
 مسابقات آزاد انگلیس

ملی پوش اسنوکر ایران موفق شد حریف خود 
را شکس��ت دهد و به مرحله اصلی مس��ابقات آزاد 

انگیس برسد.
ایسنا- حس��ین وفایی ملی پوش اسنوکر ایران 
در  مسابقات انتخابی اسنوکر آزاد انگلیس ۲۰۲۳ 
شهر لستر انگلیس به مصاف لیام گراهام رفت و در 
پایان موفق ش��د با نتیجه ۴ بر صفر حریف خود را 
شکس��ت دهد و به جدول اصلی رقابت ها راه پیدا 
کند.مسابقات اسنوکر آزاد انگلیس یک تورنمنت 
حرفه ای اس��نوکر به ش��مار می آید. سال گذشته 
در فینال این مس��ابقات مارک س��لبی موفق شد 
با نتیجه ۹ بر ۶ از سد لوکا برس��ل بگذرد و قهرمان 
شود.جایزه نفر اول در مسابقه اصلی ۸۰ هزار پوند 
خواهد بود.مرحل��ه اصلی این مس��ابقات از ۲ تا ۸ 

اکتبر در سالن برنت وود برگزار خواهد شد.

رئیس فدراسیون تنیس خبر داد :
درخواست ایران از فدراسیون جهانی 

تنیس برای 4 هفته میزبانی فیوچرز
به گفته رئیس فدراسیون تنیس، این فدراسیون 
متقاضی چهار هفته میزبانی از مس��ابقات فیوچرز 
اس��ت و این درخواس��ت را به صورت رس��می به 

فدراسیون جهانی اعلام کرده است.
مهر - داود عزیزی با یادآوری اینکه سال گذشته 
فدراس��یون تنیس بعد از حدود یک دهه موفق به 
کسب امتیازی برگزاری مس��ابقات فیوچرز یا تور 
جهانی تنیس در ایران شد، گفت: بر همین اساس 
در س��ال میلادی جاری برگزارکننده چهار هفته 
از این رقابت ها بودیم و قص��د داریم این میزبانی را 

ادامه دهیم.
وی ادامه داد: در این زمینه بررسی های زیادی 
داش��تیم اما در نهایت برای میزبان��ی چهار هفته 
دیگر از مسابقات فیوچرز به جمع بندی رسیدیم. 
این درخواست را به صورت رس��می به فدراسیون 

جهانی تنیس اعلام کردیم و منتظر پاسخ هستیم.
رئیس فدراسیون تنیس تاکید کرد: طبق درخواست 
مطرح به فدراسیون جهانی، قصد داریم نیمه دوم دی 
ماه میزبان دو هفته فیوچرز باشیم و نیمه اول اسفند 
هم دو هفته دیگ��ر این رقابت ها را برگ��زار کنیم. در 
این فاصله هم تیم ملی باید در مس��ابقات دسته دوم 

جهانی دیویس کاپ شرکت کند.

رییس فدراسیون جودو:

مدال آوران جودو در بازی های آسیایی یک میلیارد پاداش می گیرند

بهار- رییس فدراسیون بدنسازی و پرورش اندام گفت: اتفاقات 
خوبی در دو سال اخیر با کمک وزارت ورزش، کمیته ملی المپیک، 
اعضای مجمع و اعضای هیات رییس��ه برای فدراسیون بدنسازی و 

پرورش اندام رخ داد.
به گزارش بهار ازبرنا، عبدالمهدی نصیرزاده اظهار داشت: نقطه 
عطف کار ما در حوزه بین الملل بود؛ جایی ک��ه علاوه بر اعزام های 
پر تعداد و کسب کرسی های موثر بین المللی و توسعه روابط خود 
با کشورهای دیگر، توانس��تیم چندین رویداد بزرگ را به میزبانی 

کشورمان در ش��رایطی برگزار کنیم که دشمنان سعی می کردند 
ایران را ناامن جلوه دهند. رس��انه های معاند بارها دشمنی خود را 
با مردم و ملت ایران نش��ان داده اند و این وظیفه ماس��ت تا ذهنیت 
جهانیان را ب��ا برگزاری چنی��ن رویدادهای بزرگ��ی تغییر دهیم. 
حضور ۲۴ کشور در مسابقات پرورش اندام قهرمانی جوانان جهان 
به میزبانی تهران در اوج اغتشاش��ات اتفاق بزرگ��ی بود که نباید به 
س��ادگی از آن گذش��ت. مس��ابقات بین المللی گرامیداشت دهه 
فجر در بهمن س��ال ۱۴۰۱ در چند رش��ته و در دو بخش آقایان و 
بانوان با حضور بیش از ۱۵ کشور، اولین دوره مسابقات کاپ آسیا و 
فیتنس چلنج قهرمانی آسیا در جزیره کیش و اولین دوره مسابقات 
پاورلیفتینگ جام باشگاههای جهان در ارومیه از دیگر رویدادهای 

بزرگ بین المللی بود که در دو سال اخیر میزبان آن بودیم.
نصیرزاده خاطرنش��ان کرد: در بخش کس��ب مدال کارنامه 
فدراس��یون بدنس��ازی درخش��ان اس��ت و تعداد مدال های این 
فدراسیون در رشته های مختلف همچون پرورش اندام، فیتنس، 
فیتنس چلنج، مچ اندازی، پاورلیفتینگ و قویترین مردان باعث بالا 
افزایش چشمگیر آمار مدال های ورزش کشور در سال ۱۴۰۱ شده 
است. طبق آماری که در دس��ت داریم ۵۷۳ مدال توسط قهرمانان 

این فدراسیون در سال ۱۴۰۱ در رویدادهای بین المللی، آسیایی و 
جهانی کسب شده که ۲۹ درصد مدال های ورزش کشور را تشکیل 
می دهد. همچنین این تعداد مدال نس��بت به س��ال ۱۴۰۰ رشد 

بیش از صددرصدی داشته است.
وی گفت: قبول دارم نقاط ضعف وج��ود دارد که باید برطرف 
شود اما با همه کاستی ها حالا مسیر باز ش��ده و این آغاز ماجراهای 
زیادی ب��رای ما خواهد بود. م��ا یکی از گزینه ه��ای اصلی میزبانی 
مسابقات پرورش اندام قهرمانی جهان در س��ال ۲۰۲۴ هستیم و 
سعی می کنیم هر طور شده این میزبانی بزرگ را برای کشورمان به 
ارمغان بیاوریم. قطعا از هیچ تلاشی برای رقم زدن این اتفاق بزرگ 

دریغ نخواهیم کرد.
رییس فدراس��یون بدنس��ازی و پرورش اندام اظهار داش��ت: 
برافراشته شدن پرچم جمهوری اسلامی ایران در میادین آسیایی 
و جهانی لحظات قش��نگی را برای جامعه بدنس��ازی و ورزش های 
قدرتی در دو سال اخیر رقم زد که امیدواریم شاهد تکرار و افزایش 
این صحنه ها در سال ۱۴۰۲ باش��یم. امیدوارم با مهربانانه تر شدن 
دیدگاهها نسبت به فدراسیون بدنسازی، ما شاهد شکوفا شدن هر 

چه بهتر ورزشکاران در رشته های زیر مجموعه فدراسیون باشیم.

رییس فدراسیون بدنسازی و پرورش اندام: 

میزبانی از چند رویداد بین المللی دستاورد بزرگی برای جامعه پرورش اندام کشور داشت

بهار- پیشکسوت فوتبال در مورد وضعیت و شرایط تیم ملی 
صحبت کرد.

به گزارش به��ار از ایلن��ا، آخرین حض��ور تیم مل��ی در جام 
ملت های آسیا با شکست مقابل ژاپن در نیمه نهایی به پایان رسید. 
آن باخ��ت در آن روزها با انتقادات زیادی همراه ش��د، ولی بهتاش 
فریبا معتقد اس��ت که صعود به نیمه نهایی ج��ام ملت های بعدی 

برای تیم ملی یک موفقیت خواهد بود.
بازیکن پیش��ین تیم ملی درباره فهرس��ت جدید قلعه نویی 
گفت: »تقریباً این تمام داش��ته های تیم ملی محس��وب می شود. 
هرچند که چند بازیکن دیگر هم می توانستند به اردو دعوت شوند، 
ولی سلیقه سرمربی از هر چیزی مهم تر اس��ت. فکر می کنم امیر 
قلعه نویی در هر اردو تغییراتی ایجاد می کند تا به شناخت کاملی از 
شرایط بازیکنان برس��د که در نهایت لیست نهایی اش را برای جام 

ملت ها انتخاب کند.«
او با اش��اره به دو بازی دوس��تانه تیم ملی گفت: »ما همیشه 

برای انجام بازی دوستانه با مشکلات مالی و نداشتن ارتباط مواجه 
بودیم و جدا از چند مورد، معمولاً با تیم های متوسط یا ضعیف بازی 
کردیم. بازی با بلغارس��تان می تواند برای ما خوب باش��د، چون به  
هر حال آنها در یک مقطع سابقه روش��نی در فوتبال دنیا داشتند 
و امیدوارم تیم م��ا در این بازی یک محک ج��دی بخورد. از آنگولا 

هم شناخت آنچنانی ندارم که بخواهم در موردش صحبت کنم.«
فریبا در مورد ش��انس قهرمانی ایران در ج��ام ملت ها گفت: 
»با حضور تیم هایی مثل عربس��تان، ژاپن، کره جنوبی و استرالیا 
کار س��ختی داریم و فکر می کنم اگر به نیمه نهای��ی راه پیدا کنیم 
عملکردی موفقیت آمیز داش��ته ایم. البته اگر به نیمه نهایی برویم 
این ش��انس را هم داریم که به فین��ال راه پیدا کنی��م. به هر حال 
رقیبان م��ا به خوبی پیش��رفت کردند، ول��ی ما هم ب��ا بازیکنانی 
مثل آزمون، طارم��ی، جهانبخش و چند س��تاره دیگر می توانیم 

حرف هایی برای گفتن داشته باشیم.«
او درباره ش��رایط اس��تقلال در لیگ برتر و اینکه ش��اگردان 

نکونام چند درصد برای قهرمانی ش��انس دارند، گفت: »صحبت 
در مورد قهرمانی زود اس��ت، ولی امیدوارم اس��تقلال موفق شود 
و هوادارانش را خوش��حال کند. با قطعی ش��دن حض��ور مهاجم 
خارجی و اضافه ش��دن یک هافبک قطعاً ش��رایط استقلال بهتر 

خواهد شد.«

بهتاش فریبا ، پیشکسوت فوتبال:

قهرمانی تیم ملی در جام ملت ها با این شرایط دشوار است

بهار- رئیس فدراسیون وزنه برداری با ابراز رضایت از رکوردهای 
شخصی ملی پوشان، گفت: اگر آنها رکوردهای خود را در مسابقات 
رس��می نیز تکرار کنند در ریاض و هانگژو دست به کارهای بزرگی 

خواهیم زد.
به گزارش بهار از ایرنا  س��جاد انوشیروانی با حضور در یک برنامه 
تلویزیونی، اظهار داشت: بعد از اردوهای زیادی که داشتیم پیشرفت 
را در بچه ه��ا دیدیم که توانس��تند رکوردهای ش��خصی خود را به 

صورت چشمگیر ارتقا بدهند.
وی افزود: اگر این ش��رایط را در مس��ابقات جهانی عربس��تان و 
بازی های آس��یایی هانگژو، ادامه بدهند قطعا دس��ت به کارهای 
بزرگی خواهند زد. زمانی که فدراسیون را تحویل گرفتیم، امید فقط 

به کسب یک مدال برنز یا یک نقره بود اما اکنون شرایط تغییر کرده 
است. انوش��یروانی با ابراز رضایت از عملکرد کادر فنی، ادامه داد: از 
وقتی نواب نصیرشلال تیم ملی را هدایت می کند، شرایط متحول 
شده و باید از او تشکر کنم. نظم و دیسیپلین خوبی در تیم حکم فرما 

شده و شرایط ایده آل است.
رئیس فدراس��یون وزنه ب��رداری، تصری��ح کرد: در بان��وان نیز 
شرایط خوب است و ثمره آن را در مس��ابقات دیده ایم. با نسلی که 
در نوجوانان و جوانان بانوان ایجاد شده مطمئن باشید در المپیک 
۲۰۲۸ به مدال خواهیم رسید. برای المپیک ۲۰۲۴ پاریس تلاش 
می کنیم به س��همیه برس��یم و نیم نگاهی هم به م��دال داریم اما 

مطمئن باشید در آینده خبرهای خوبی از بانوان خواهید شنید.
وی بیان کرد: به لحاظ زیر س��اخت مشکل داریم و در بسیاری از 
استان ها که چند سالن داش��تیم اکنون به یک سالن کاهش یافته 
است. هزینه در وزنه برداری خیلی زیاد اس��ت و به لحاظ بودجه در 
کل کشور، بحران داش��تیم. س��ال قبل بودجه در اختیار استان ها 
قرار دادیم و کمی ش��رایط بهتر ش��د. کاهش باشگاه ها موجب شد 

در مسابقات استعدادهای برتر فقط ۹۶ نفر حضور داشته باشند اما 
برنامه زیادی داریم تا شرایط تغییر کند.

انوشیروانی بیان کرد: اکنون مسابقات متعددی در داخل داریم. 
علاوه بر لیگ، مس��ابقات منطقه ایی خواهیم داش��ت تا انگیزه در 
ورزشکاران زیادی ش��ود اما هیچگاه دخل و خرجمان یکی نبوده 
اس��ت. هرچند در یکس��ال و نیمی که ما آمده ایم به مش��کل مالی 

نخورده ایم اما بدهی های زیاد بوده است.
رئی��س فدراس��یون وزنه برداری در خصوص ش��رایط رس��ول 
معتمدی، گفت: او بازگشته است و به ۸۰ درصد شرایط قبلی رسیده 
اس��ت. او یک اس��تعداد ناب اس��ت و می دانیم در وزنه برداری این 
اتفاقات و مصدومیت ها وجود دارد. اکنون به شرایط خوب نزدیک 

می شود و هدف اصلی ما برای او، المپیک پاریس است.
وی افزود: عملکرد خوب وزنه برداران و وزنه هایی که زدند موجب 
شده به المپیک پاریس چشم امید داشته باشیم. اکنون اردونشینان 
در اردو، دو به دو برای حضور در المپیک رقیب هس��تند تا حتی در 

اردو نیز رقابت خوبی داشته باشیم.

رئیس فدراسیون وزنه برداری:
 وزنه برداران می توانند در ریاض و 

هانگژو دست به کارهای بزرگی بزنند
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شهرستان6
چهار هزار زوج نابارور گیلانی تحت پوشش چتر حمایتی

رئیس دانش��گاه علوم پزشکی گیلان با اش��اره به شناسایی و 
حمایت بیمه ای از چهار هزار نفر زوج نابارور در استان، گفت: باید 
در قالب یک طرح پژوهشی و تحقیقاتی، نتایج حمایت بیمه ای و 

درمانی از زوج های نابارور مشخص و دقیقاً تحلیل شود.
به گزارش پایگاه اطلاع رس��انی دانشگاه علوم پزشکی گیلان 
)وبدا(، سیزدهمین نشست قرارگاه دانشگاهی جوانی جمعیت 

و حمایت از خانواده گیلان با حضور دکتر محمدتقی آش��وبی – 
رئیس دانشگاه علوم پزش��کی گیلان، معاونین و مدیران ستادی 
دانشگاه، تعدادی از مدیران کل استانی و همچنین کارشناسان 
و فعالان جمعیت در سالن اجلاس حوزه ریاست دانشگاه برگزار 
شد.دکتر محمدتقی آشوبی – رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان 
در این نشست با اشاره به کاهش موالید در گیلان، اظهار کرد: تعداد 

موالید در گیلان در نیمه نخست امسال در مقایسه با سال گذشته، 
کاهش داشته اس��ت. وی با بیان اینکه شیب کاهش جمعیت در 
گیلان در مقایسه با سال های اخیر ملایم تر ش��ده، افزود: از سال 
۱۴۰۰ تا ۱۴۰۱ شیب کاهش موالید در استان گیلان ۱۰ درصد 
بود، اما این شیب در سال منتهی به سال ۱۴۰۲ در مدت مشابه به 

حدود ۶ درصد رسیده است.

توسط تیم ضابطین بسیج انجام شد:
دستگیری 3 نفر به جرم اخاذی در قم

 معاون عملیات سپاه اس��تان قم از دستگیری 
س��ه نفر در این اس��تان به جرم اخ��اذی از طریق 

انتشار تصاویر غیراخلاقی خبر داد.
فائ��زی  فاطم�ه میرزابابائی،محمدجعف��ر 
درخصوص دستگیری این افراد بیان داشت:طی 
عملیات مشترک تیم ویژه ضابطین بسیج عملیات 
س��پاه اس��تان قم و عوام��ل کلانتری۱۳ ش��هید 
سعیدی،۳نفر مرد به اتهام اخاذی و انتشار تصاویر 
غیراخلاقی  دستگیر و به همراه یک قبضه چاقو و ۳ 
بطری مشروب الکلی بمنظور سیر مراحل قضایی 

تحویل عوامل فراجا شد.
 وی اضاف��ه کرد:همچنی��ن در عملیات دیگر 
و مش��ترک تیم وی��ژه ضابطین بس��یج معاونت 
عملیات س��پاه اس��تان قم و عوامل پلیس آگاهی 
شهرس��تان قم ۳ نفر دلال ارزی ب��ه همراه حدود 
۱۰۰ میلی��ون تومان ارز قاچاق دس��تگیر وجهت 

سیر مراحل قضایی تحویل عوامل فراجا شد.
 معاون عملیات س��پاه اس��تان قم با اش��اره به 
فعالیت ضابطین قضایی بس��یج در ق��م، گفت:از 
ابتدای س��الجاری کارگاه آموزشی ویژه ضابطین 
قضایی بس��یج برای ح��دود ۷۰۰ نفر ب��ا حضور 

مسوولان دادستانی استان قم برگزار شده است.
 وی ادامه داد:حیطه ماموریت ضابطین بسیجی 
معاونت عملیات سپاه اس��تان پشتیبانی از آمرین 
به معروف، مقابله با ناهنجاریهای اجتماعی،مقابله 
با فروش��ندگان و توزیعکنندگان مشروبات الکلی 
و مواد مخ��در و غیره ب��ا هدایت و تح��ت نظارت 

دادستانی قم است.

نشست صمیمی مدیرعامل هلال احمر 
گیلان با نجاتگران در جریان 

بازدید از پایگاه های امداد و نجات 
شهرستان های رودسر و لنگرود

به گ��زارش روابط عمومی ه��لال احمر گیلان 
؛مدیر عامل جمعیت هلال احمر اس��تان گیلان و 
مشاور ایشان به منظور بازدید از پایگاه  های امداد و 
نجات به شهرستان های رودسر و لنگرود عزیمت 

کردن و از پایگاه های امداد و نجات بازدید کردند.
هادی س��لیمی که به منظور بازدی��د از پایگاه  
های امداد و نجات به شهرس��تان های رودس��ر و 
لنگرود س��فر کرده بود از پایگاه های امداد و نجات 
کوهستانی زیاز و جاده ای شهدای امدادگر بازدید 
کردن��د و از نزدی��ک اقدامات انجام ش��ده را مورد 

ارزیابی قراردادند. 
مدیرعامل ه��لال احمر گیلان اظهار داش��ت 
: شهرس��تان های رودس��ر و لنگرود به دلیل قرار 
گرفتن در مسیر ورودی استان از سایر نقاط کشور 
و شرایط جغرافیایی منطقه دارای تنوع حوادث و 
ترافیک سنگین در محورهای مواصلاتی بویژه در 
ایام تعطیلات می باش��د لذا فعالیت بیشتری را از 
جانب نیروهای هلال احمر می طلبد که بحمداله 

فعالیت نجاتگران قابل تقدیر است.
گفتنی اس��ت در جریان بازدید ضمن بررسی 
امکان��ات رفاهی نیروه��ای ام��دادی و تجهیزات 
موجود جه��ت ارائه خدم��ات مطلوب ب��ه مردم 
شریف ، نشس��ت صمیمی با نجاتگران نیز صورت 
گرفت و هر ی��ک از بزرگ��واران گفتگ��وی بدون 
واس��طه با مدیرعامل جمعیت اس��تان و مش��اور 
ایشان داش��تند که برای حصول نتیجه دستورات 

لازم نیز توسط جناب آقای سلیمی صادر گردید .

نائب رئیس شورای اسلامی استان البرز
باوجود دو سد، کمبود آب 

در استان البرز قابل قبول نیست
در ش��رایطی که اس��تان البرز به آب نیاز دارد  
اس��تان تهران بیشترین سهم از س��دهای استان 

البرز را برداشت میکند
محمد مهرزاد در خصوص رف��ع کمبود آب در 
محمدشهر گفت: با لوله گذاری حدود ۵ کیلومتر 
از جنوب کرج به محمدشهر، می تواند مشکل آب 
شهر را حل کرد و این در حالی است که آب تصفیه 
ش��ده در نزدیکی اتحادیه کامیونداران و ترمینال 

است.
وی در ادامه این نشست افزود: شورای اسلامی 
استان البرز یکی از ش��وراهای برتر کشور است که 
پیگیر بسیاری از مشکلات در اس��تان بوده ، اما با 
تمام این تلاشها همچنان مش��کلات استان البرز 

زیاد است.
نائب رئیس ش��ورای اس��لامی اس��تان البرز با 
اشاره به مش��کلات تردد در مس��یر ورود و خروج 
جاده کرج_چال��وس بیان  کرد: مردم س��اکن در 
این منطقه با این شرایط دغدغههای زیادی دارند 
و نسبت به یکطرفه ش��دن جاده در بعضی روزها، 
گلایه مند هس��تند. س��اکنان انتظ��ار دارند این 
مش��کل حل ش��ود اما چون این تصمیم از ابتدای 
پ��ل بیلقان به صورت کش��وری صادر میش��ود به 
رغم س��اخت و راه اندازی بزرگراه تهران ش��مال ، 
همچنان یکطرفه شدن جاده ساکنان منطقه را در 

استان البرز دچار مشکل میکند.
مهرزاد در ارتباط با عقب بودن بحث س��اخت 
کمربندی های س��طح اس��تان نس��بت به سایر 
استانها، اظهار داش��ت : در استانهای شمال کشور 
برای هر شهر ۵۰ تا ۶۰ هزار نفری، احداث به موقع 
یک کمربن��دی، ت��ردد را به بیرون ش��هر هدایت 
میکند اما در اس��تان البرز ، اغلب شهرها از داشتن 

مسیر کمربندی، محروم هستند.
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استاندار فارس:
دولت سیزدهم مشوق های خوبی 
برای بازسازی بافت های فرسوده 

پیش بینی کرده است
 اس��تاندار فارس گفت: دولت س��یزدهم نگاه 
حمایتی خوبی به بازس��ازی بافت های فرسوده 
ش��هری دارد و مش��وق های مناس��بی برای این 

منظور در نظر گرفته است. 
دکتر محمدهادی ایمانیه در جلس��ه س��تاد 
بازآفرینی ش��هری فارس با اش��اره ب��ه اهمیت 
نقش س��تاد بازآفرینی شهری، خواستار تشکیل 
جلسات این ستاد به شکل منظم و ماهیانه شد و 
گفت: علاوه بر مرکز استان، جلسات این ستاد در 
شهرستان ها هم باید به شکل منظم برگزار شود و 
برای رصد این مهم یک جدول زمانبندی تدوین و 

فعالیت مدیران شهرستان ها گزارش شود.
ایمانیه، اختصاص تس��هیلات ارزان قیمت به 
بازسازی بافت های فرسوده را خارج از اختیارات 
اس��تان دانس��ت و ادامه داد: قطعا این مسئله را با 
توجه به اینکه روند بازآفرینی ش��هری را ش��تاب 

می بخشد می توان از طریق مرکز پیگیری کرد.
ایمانیه گف��ت: از دیگر اقدامات��ی که می توان 
برای افزایش سرعت بازسازی بافت های فرسوده 
و جلوگیری از م��وازی کاری انجام داد تش��کیل 
واحدی ذیل شهرداری ها تحت عنوان بازآفرینی 
ش��هری به وی��ژه در ش��هرهای دارای مطالعات 
مص��وب بازآفرین��ی اس��ت.او، تاس��یس دفاتر 
تسهیلگری در محلات را نیز از دیگر راهکارهای 
سرعت بخش��یدن به بازآفرینی شهری دانست 
و افزود: با توجه ب��ه اینکه بر راه ان��دازی ۱۶ دفتر 
تسهیلگری در شیراز تاکید ش��ده لذا شهرداری 
شیراز موظف اس��ت که ظرف یک ماه آتی نسبت 
به راه اندازی حداقل نیمی از این دفاتر در این شهر 

و از طریق فراخوان عمومی اقدام کند.
استاندار فارس اظهار کرد: راه اندازی این دفاتر 
علاوه بر اینکه سرعت بازسازی بافت های فرسوده 
را افزایش می دهد، موجب تسهیل در امور مردم و 

ایجاد اشتغال را نیز می شود.

با تلاش عوامل یگان حفاظت اراضی
 استان اصفهان؛

 85 حکم قطعی قلع و قمع و خلع ید 
برای رفع تصرف اراضی ملی استان 

اصفهان اجرا شد
فرمانده یگان حفاظت اراضی استان اصفهان 
گفت: ۸۵ حکم قطعی قلع و قم��ع و خلع ید برای 
رفع تصرف اراضی ملی استان اصفهان در دو سال 

اخیر صادر و اجرا شد.
 س��رهنگ امیر س��عید باقری فرمانده یگان 
حفاظت اراضی اس��تان اصفهان اظه��ار کرد: در 
راستای اقدامات اجرایی و عملیاتی، ۸۵ فقره حکم 
قلع و قمع و خلع ید برای رفع تصرف از اراضی ملی 
استان اصفهان در دو سال گذشته اجرا شده است.  
وی افزود: با اجرای این اح��کام در مجموع حدود 
۱۳۵.۵ هکت��ار از زمینهای ملی و دولتی اس��تان 

اصفهان رفع تصرف و به بیت المال اعاده شد.  
فرمانده یگان حفاظت از اراضی استان اصفهان 
با بیان اینکه ارزش این اراضی رفع تصرف ش��ده 
در مجموع هش��ت هزار میلیارد ریال برآورد شده 
گفت: علاوه بر این، در دو س��ال گذشته، ۱۸ فقره 
پرونده قضایی کیف��ری )جرایم مش��هود( برای 
رفع تصرف اراضی ملی و دولتی اس��تان اصفهان 

تشکیل شده است.    
وی افزود: در ای��ن مدت، بی��ش از ۳۷۵ مورد 
اخطاریه صادر و به اشخاص ابلاغ شده همچنین 

ابلاغهای قضایی نیز ۸۲ مورد بوده است.  
سرهنگ باقری ادامه داد: وقوع جرائم در حوزه 
اراضی استان اصفهان در دو س��ال اخیر، بیش از 
۳۵ درصد کاهش یافته است که علت آن اقدامات 
پیشگیرانه همچون بازدیدها، بازرسیهای متعدد، 
اعزام تیمه��ای نظارتی و همچنین آموزش��های 
نظری و عملی متداوم برای عوامل یگان حفاظت 

از اراضی استان اصفهان بوده است.  
وی با اشاره به اینکه هرگونه اقدام فیزیکی مانند 
دیوار و فنس کشی در اراضی ملی و دولتی ممنوع 
بوده و تصرف اراضی ملی و دولتی به شمار میرود، 
گفت: با پایش روزانه عوامل یگان حفاطت اراضی 
اس��تان اصفهان، عرصه بر متصرفان اراضی ملی 

استان تنگ شده است.  

بازدید دکتر خرمی شاد از موکب های 
شرکت ملی مس در کربلای معلی

 مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس ایران که 
به منظور شرکت در راهپیمایی اربعین عازم کربلا 
شده، از موکب های برپاش��ده از سوی ملی مس، 

بازدید کرد.
 امیر خرمی ش��اد به مناسبت اربعین حسینی 
و ش��رکت در راهپیمایی عظیم اربعی��ن، همراه 
با عاش��قان و ش��یفتگان آن امام همام در مراسم 
پیاده روی اربعین در نجف و کربلای معلی حضور 
دارد.در جریان این آئین بزرگ اجتماع دلدادگان 
سیدالشهدا که محمد جواد خلیلی، مشاور و مدیر 
حوزه مدیرعامل و گ��روه روابط عمومی و عباس 
اش��راقی مدیر کل حراس��ت، دکتر خرمی شاد را 
همراهی کردند، از موکب های شرکت ملی صنایع 

مس ایران در کربلای معلی بازدید بعمل آمد.
گفتنی است ش��رکت ملی صنایع مس ایران 
در راستای ایفای نقش مسئولیت های اجتماعی 
خود، به برپای��ی ۴ موکب در ای��ن رویداد عظیم 

اقدامات کرده است.
دکتر خرمی شاد همچنین با حضور در موکب 
ملی مس در کن��ار خادمان امام حس��ین )ع( در 

مراسم عزاداری اربعین حسینی شرکت کرد.
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مدیرعامل بنی��اد برکت گف��ت: بنیاد برکت 
تاکنون در قالب تس��هیلات بنگاه محور به ۴۷۰ 
ش��رکت تس��هیلات پرداخت و از آنه��ا حمایت 

کرده است  
به گزارش رواب��ط عمومی بنیاد برکت محمد 
ترکمان��ه مدیرعام��ل بنیاد برک��ت در همایش 
جش��نواره تلاش با برکت با اش��اره به چگونگی 
تش��کیل بنی��اد برک��ت گف��ت: ماموریتی که 
برای بنی��اد برکت تعریف ش��د به عن��وان نماد 
اش��تغال زایی و محرومی��ت زدایی در کش��ور 

براساس پیشرو بودن و جریان ساز بودن بود.
وی با اشاره به فعالیت هایی که بنیاد برکت در 
حوزه اقتصادی شروع کرد، افزود: تا سال ۹۵ در 
طرح های اقتصادی در ایجاد بنگاه های کوچک 
مشارکت داشتیم. به این معنی که بنیاد از حدود 
۱۴ سال گذشته به عنوان یک شتاب دهنده وارد 
طرح های اقتصادی می ش��د و تزریق مالی انجام 
می داد و به رشد ش��رکت کمک می کرد و پس از 
اینکه ش��رکت به یک رشدی می رس��ید خارج 

می شد.
ترکمانه با اش��اره به اینکه تاکن��ون از حدود 
۴۷۰ ش��رکت بنگاه محور حمایت ش��ده است، 
خاطرنش��ان کرد: در س��ال ۱۳۹۶ طرح ها ارتقا 
پیدا کرد و س��ال ۱۳۹۷ تحول ج��دی در بنیاد 

برکت رخ داد.
مدیرعامل بنیاد برکت با اش��اره به طرح های 
اقتصادی اجتماع محور و اضافه ش��دن کسب و 
کارهای کوچ��ک به فعالیت ه��ای بنیاد برکت، 
خاطرنش��ان کرد: خروجی اقدامات م��ا در این 
حوزه تحت قالب چند ط��رح بود. در بنیاد برکت 
این طرح ه��ا را نامگ��ذاری کردیم ک��ه به چهار 

قسمت نیز تقسیم بندی شده است.
وی افزود: خروجی این کارها در کش��ور این 
بوده است که نهادی به عنوان نهاد ایجاد اشتغال 

در مناطق محروم در کش��ور شکل گرفته و تمام 
ظرفیت مردمی کشور پای کار آمده است. همه 
این اقدامات با ش��بکه تس��هیل گری هزار نفره 
انجام می ش��ود؛ به گونه ای که این افراد به مردم 
مراجع��ه می کنند و براس��اس ظرفیت منطقه و 
همکاری دستگاه های آن منطقه، افراد نیازمند 

به شغل را دعوت به همکاری می کنند.
ترکمانه گفت: ما تا ۳ سال طرح اشتغال زایی 
را رص��د می کنیم و اطمینان پی��دا می کنیم که 
طرح، پایدار است و آن کسب و کار می تواند ادامه 
داش��ته باش��د.وی در ادامه به طرح هایی که در 
حوزه بنگاهی و اقتصادی انجام شده است، اشاره 
کرد و درب��اره ۴۵۷ طرح بنگاه مح��ور گفت که 
۳۱۰ مورد از این طرح ها ب��ه کارآفرینان واگذار 
ش��ده اس��ت. همچنین از ۷۷۵ طرح به صورت 
تس��هیلات محور در حوزه بنگاه های متوسط و 

بزرگ حمایت شده است.
مدیرعامل بنی��اد برکت در بخ��ش دیگری 
از س��خنان خود با بیان اینکه در حوزه اش��تغال 

اجتماع محور بیش از ۳۰۰ هزار طرح اقتصادی 
اجتماع محور انجام ش��ده است، تصریح کرد: در 
تمام استان های کشور ۱۴ هزار روستا را پوشش 
می دهی��م و برنامه امس��ال بنیاد این اس��ت که 

بتوانیم ۲۰ هزار روستا را پوشش دهیم.
وی در ادام��ه ب��ه اقدام��ات بنی��اد برکت در 
حوزه عمرانی اش��اره کرد و گفت: تا امروز ۲۰۰۰ 
مدرسه ساخته و تحویل آموزش و پرورش شده 
است و ۲۱۶۵ مسجد و ۲۰ بیمارستان ساخت و 
تکمیل شده است. همچنین بیش از ۲۳۰ مرکز 
جامع خانه س��لامت توسط بنیاد برکت حمایت 

شده است.
وی در بخ��ش دیگری از س��خنان خود اعلام 
کرد که بنیاد امسال تمرکز خود را بر دو زنجیره 
اصلی آبزی پروری و کش��اورزی گذاشته است. 
حلقه ه��ای اصلی ای��ن زنجی��ره شناس��ایی و 

استان ها مشخص شده است.
ترکمانه افزود: همچنین کار مطالعاتی قوی 
انجام ش��ده و با وزارت جهاد تفاهم نامه ای انجام 

شده است و ان شاءالله امسال منابعی که بانک ها 
در اختی��ار ق��رار می دهند در ای��ن زنجیره ها به 
صورت ویژه هزینه خواهد ش��د. نتیجه آن به ۲۲ 
هزار طرح اجتماع مح��ور، ۹۴ طرح بنگاه محور 
و ۷۰ ه��زار فرصت ش��غلی تبدیل خواهد ش��د. 
در حوزه محص��ولات گلخان��ه ای ۱۵۰ هزار تن 
محصول اضافه خواهد شد و سهم ۲.۵ درصدی 

در تولید کشور داریم.
افزایش تس��هیلات قرض الحس��نه به کسب 
وکارهای خرد به ۱۰۲ همتمعاون وزیر کش��ور 
گفت: میزان تس��هیلات قرض الحسنه به کسب 
و کارهای خرد از ۲۸ همت به ۱۰۲ همت افزایش 

یافته است.
به گزارش روابط عمومی بنیاد برکت محسن 
کوش��ش تبار معاون وزی��ر کش��ور در همایش 
جش��نواره تلاش با برکت گفت: در سال ۱۴۰۱ 
تسهیلات و قرض الحسنه که در اختیار کسب و 
کارهای خرد و کوچک قرار گرفت از ۲۸ همت به 

۱۰۲ همت رسید.
وی افزود: امسال ۱۰۰ همت تسهیلات برای 
خدمت رسانی به کس��انی که در حوزه کسب و 
کار خرد فعال هس��تند، پیش بینی شده است. 
امید اس��ت این ۱۰۰ همت بتواند چ��راغ امید و 
نش��اط را برای کس��انی که در حوزه کسب و کار 

خرد فعال هستند، روشن کند.
کوش��ش تبار با اش��اره به اینک��ه دولت اگر 
اعلام کرد که یک میلیون فرصت ش��غلی ایجاد 
می کند، در س��ال ۱۴۰۱، ۱۰۸ درصد عملکرد 
داشته اس��ت، ادامه داد: همین هدفگذاری برای 
س��ال ۱۴۰۲ انجام شده اس��ت البته به این معنا 
نیس��ت که بخواهیم در پیگیری ری��ال به ریال 
اعتباراتی که توزیع می شود، کوتاهی کنیم. یقینا 
در مس��یر حرکت خود توجه جدی داریم تا این 

اعتبارات در جای خود هزینه شود.

مدیرعامل بنیاد برکت مطرح کرد :
حمایت از ۴۷۰ شرکت بنگاه محور توسط بنیاد برکت 

 وحیدی فر-اهواز :به گفته دکتر آقاجان بهادری مدیرعامل 
موسس��ه تحقیقات نیش��کر، س��امانه جامع پایش »مکان مند« 
یکی از طرح های این موسسه اس��ت که مراحل آزمایشی خود را 
می گذراند. پایش مستمر مزارع نیشکر با اس��تفاده از تکنولوژی 
RS وGIS، کنت��رل و رصد مس��تمر فعالیت های کش��اورزی، 
اطلاع رس��انی برخ��ط و اس��تخراج ان��واع گزارش ه��ای حوزه 
کش��اورزی و صنعت از دیگ��ر فعالیت های مؤسس��ه تحقیقات 
نیشکر است که اجرای آن در راستای افزایش بهره وری و کاهش 

هزینه های تولید می باشد.
کنت��رل بیولوژیک آفات نیش��کر، س��امانه آبی��اری قطره ای 
زیرسطحی، ساخت دستگاه های دانش بنیان در حوزه کشاورزی 
و صنعت، اعمال مدیریت کنترل تلفیقی آفات، امراض و علف های 
هرز نیش��کر با هدف کاهش مصرف سموم کشاورزی، تولید ارقام 
نیشکر سازگار با اقلیم خوزستان و… باعث شده تا صنعت نیشکر 

به یک صنعت پایدار و پیشرو تبدیل شود.
این طرح های تحقیقاتی و دانش بنیان در مؤسس��ه تحقیقاتی 
نیشکر انجام ش��ده و به گفته مدیرعامل این مؤسسه، طرح های 
متعدّد دیگری نیز از س��وی متخصصین در دس��ت اقدام اس��ت؛ 
س��امانه جامع پایش »مکان من��د« یکی از این طرح هاس��ت که 

مراحل آزمایشی خود را می گذراند.
پای��ش مس��تمر م��زارع نیش��کر ب��ا اس��تفاده از تکنولوژی 
RS وGIS، کنت��رل و رصد مس��تمر فعالیت های کش��اورزی، 
اطلاع رس��انی برخ��ط و اس��تخراج ان��واع گزارش ه��ای حوزه 
کش��اورزی و صنعت از دیگ��ر فعالیت های مؤسس��ه تحقیقات 
نیش��کر اس��ت که دکتر آقاجان بهادری در حاش��یه گش��ایش 
نمایش��گاه هفته دولت در خوزستان به آن اش��اره کرد و اجرای 
آن را در راس��تای افزایش بهره وری و کاه��ش هزینه های تولید 

برشمرد.
 طراحی و س�اخت دس�تگاه عمق س�نج ب�رای پایش 

عملیات خاک ورزی مرتبط با زراعت نیشکر

در کنار پیگی��ری اجراء و  اس��تقرار س��امانه جام��ع برخط و 
مکان مند در کشت و صنعت های نیشکری، دستگاه »عمق سنج« 
نیز در مؤسسه تحقیقات و آموزش نیشکر طراحی و ساخته شده 
است. مدیرعامل این مؤسس��ه، پایش دقیق عملیات خاک ورزی 
زراعت نیش��کر به صورت افلای��ن و آنلای��ن را از ویژگی های این 
دستگاه برش��مرد که کش��اورزی صنعت نیش��کر را دانش محور 

می کند.
حرکت در مس��یر نوآوری، محور دیگری از سخنان مدیرعامل 
مؤسسه تحقیقات و آموزش توس��عه نیشکر است. بهادری در این 
زمینه به تلاش بی وقفه محقّقان مؤسس��ه در بخش صنعت اشاره 
کرد و گفت که این تلاش ها تاکنون منجر به نوآوری ها و س��اخت 
دستگاه هایی شده که می توان به طراحی و ساخت ربات جوشکار 

و تولید سویه مخمر مهندسی شده)ET( اشاره کرد.
نوآوری درخدمت افزایش بهره وری

وی افزود، طراحی و س��اخت دس��تگاه هش��داردهنده ورود 
ذرات آلاین��ده به موتور ماش��ین آلات کش��اورزی یک��ی از این 
نوآوری هاست. این دس��تگاه هیچ نمونه داخلی و خارجی ندارد و 
برای اولین بار توس��ط یکی از پژوهش��گران مؤسسه اختراع شده 
و پس از تقاضای کش��ت و صنعت ها، س��اخت آن، در دستور کار 

بخش تحقیقات مکانیزاسیون قرار گرفته است.
بر این اساس، با نصب این دستگاه، ورود ذرات آلاینده به موتور 
از طریق سیستم هواکش شناسایی می شود و به اوپراتور ماشین 
هشدار لازم برای توقف دس��تگاه می دهد و مانع از خسارت های 

عمده به موتور دستگاه خواهد شد.
کشاورزی پایدار با تولید واریته های سازگار با اقلیم خوزستان

تلاش صنعت نیشکر برای کش��اورزی پایدار، موضوع دیگری 
است که مدیرعامل مؤسس��ه تحقیقات و آموزش توسعه نیشکر 
بر آن تأکید کرد و ایجاد ایستگاه تحقیقاتی چابهار برای گل دهی 
طبیعی نیش��کر را گامی در راس��تای افزایش به��ره وری و تولید 

واریته های سازگار با اقلیم خوزستان دانست.

تاکنون ۹۶ واریته نیشکر برای گل دهی به این مرکز تحقیقاتی 
منتقل شده اس��ت. به گفته بهادری، ثمره کش��ت این واریته ها  و 
گل دهی نی ها در چابهار، تولید بذر نیشکر است؛ بذرهای حاصل 
از »کراس« های متنوّع نیش��کر که در دو سال گذشته به مؤسسه 
تحقیقات و آموزش نیشکر منتقل شده و از سوی پژوهش گران در 

دست بررسی است.
بر اساس این گزارش، دس��تیابی به ارقام پرمحصول و متحمّل 
به تنش های محیطی گیاه زراعی نیش��کر مس��تلزم وجود تنوّع 
ژنتیکی کافی جهت انتخاب اس��ت که این امر در گرو به گل رفتن 
پایه های پدری و مادری ارقام نیشکر و انجام تلاقی هدفمند بین 

آن ها است.
بهادری در بخ��ش دیگری از س��خنان خود، از اج��رای طرح 
آبیاری قطره ای زیرس��طحی بنابر تأکید دکتر ناصری مدیرعامل 
توسعه نیش��کر به منظور افزایش بهره وری آب خبر داد و گفت، با 
این روش نوین آبی��اری، هم میزان مصرف آب در مزارع نیش��کر 

کاهش می یابد و هم موجب افزایش تولید در سطح خواهد شد.
سیستم آبیاری زیرس��طحی به عنوان طرحی دانش بنیان به 
منظور مدیریت هر چه بیش��تر منابع آبی، به ص��ورت پایلوت در 
کشت و صنعت های نیشکری در دس��ت اجراست تا پس از پشت 
سر گذاشتن آزمایش های اولیه در س��طحی وسیع به کار گرفته 

شود.

 مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای اس��تان سیستان و 
بلوچس��تان از جابجایی ۹۶۹ هزار و ۹۴۳ تن کالا توسط ۴۱ هزار 
و ۷۰۸ دس��تگاه کامیون از پایانه های مرزی میلک و میرجاوه در 

شمال استان طی پنج ماهه نخست سالجاری خبر داد.
 به گزارش روابط عموم��ی اداره کل راه��داری و حمل و نقل 

جاده ای اس��تان سیستان و بلوچس��تان، ایوب کرد با بیان اینکه 
پایانه های مرزی این اس��تان در تبادل کالا و مس��افر و توس��عه 
ترانزی��ت و حمل و نق��ل بین المللی نقش مهم��ی ایفا می کنند، 
افزود: از مجموع کل جابجایی کالا در پایانه مرزی اس��تان در این 
مدت ۵۴۳ هزار و ۶۷۸ تن کالا س��هم ص��ادرات، ۶۵ هزار و ۵۸۳ 
تن کالا ب��ه واردات و ۳۶۰ هزار و ۶۸۲ ت��ن کالا مجموع ترانزیت 

ورودی و خروجی اختصاص دارد. 
وی ادامه داد: گازمایع، هیدروکربن، سیمان، بنزین و فرآورده 
های نفتی،عمده کالاهای صادراتی از پایانه های مرزی ش��مال 
سیس��تان و بلوچس��تان را به خود اختصاص داده اند. مدیر کل 
راهداری و حمل و نقل جاده ای اس��تان سیس��تان و بلوچستان 
افزود: متوس��ط ورودی و خروجی از پایانه ه��ای مرزی میلک و 

میرجاوه روزانه به طور متوسط ۵۳۹ دستگاه کامیون می باشد. 
وی با اش��اره به اهمیت مرز در توسعه سیس��تان و بلوچستان 

گفت: مرزهای ش��رقی در ای��ن اس��تان از گذش��ته دور یکی از 
بزرگترین و مهمترین گذرگاه های تجاری جهان بوده گذرگاهی 
که همراه با ب��ازار بکر، قرابت های اجتماع��ی، دینی و فرهنگی با 
مردمان کشور دوست و همسایه پاکستان و افغانستان است این 
خطه جغرافیایی را همواره از نقاط مورد توجه برای تجارت ایران 
تبدیل کرده است. کرد با اشاره به تردد مسافر از پایانه های مرزی 
میرجاوه و میلک اظهار داش��ت: در این مدت همچنین ش��اهد 
تردد ۲۲۸ هزار و ۲۰۹ مس��افر از پایانه مرزی استان هستیم که 
نسبت به مدت مشابه سال گذش��ته با ۱۴۸ هزار و ۱۸۲ نفر رشد 

قابل توجه ۵۴ درصدی را نشان می دهد. 
مدی��ر کل راه��داری و حم��ل و نقل ج��اده ای سیس��تان و 
بلوچستان تاکید کرد: بخش قابل توجه از افزایش تردد مسافران 
از پایانه های مرزی این اس��تان به ورود زوار پاکس��تانی از پایانه 

مرزی میرجاوه مربوط می شود.

 مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان سیستان و بلوچستان مطرح کرد:
جابجایی بیش از ۹6۹ هزار تن کالا از پایانه های مرزی شمال سیستان و بلوچستان

به مناسبت هفته دولت 
 برگزاری آئین کلنگ زنی آشیانه بالگرد اورژانس هوایی 
خرم آباد با حضور دکتر بهرام دلفان رئیس دانشگاه علوم 
پزشکی لرستان و دکتر محمد جعفر میعادفر رئیس سازمان 
اورژانس کشور
در این آیین دکتر علی فرهادی معاون توسعه مدیریت و 
منابع دانشگاه  ،دکتر سیاوش بیرانوند معاون درمان دانشگاه 
،محسن آدینه وند رئیس فوریتهای پزشکی لرستان، دکتر 
نورالله مریدی مدیر روابط عمومی و امور بین الملل  و جمعی 
از کارشناسان و تکنسین های فوریت های پزشکی حضور 
داشتند .
دکتر دلفان با تبریک هفته دولت و ابراز خرسندی از روند 
اجرای پروژه های دانشگاه  به خبرنگار وبدا لرستان گفت : 

مدیرعامل موسسه تحقیقات نیشکرمطرح کرد :
توسعه پایدار صنعت نیشکر با نگاه دانش محور
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۷ ۷انرژی
عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اس��لامی با بیان اینکه دولت 
کنونی هم نفت را می فروش��د و هم منابع مالی حاص��ل از فروش نفت را 
وصول می کند، گفت: دولت س��یزدهم سبب تحول در دیپلماسی حوزه 

نفت و انرژی با دیگر کشورها شد.
 هادی بیگی نژاد به موفقیت های وزارت نفت دولت سیزدهم در حوزه 
دیپلماسی انرژی به ویژه بحث پالایشگاه فراسرزمینی اشاره و اظهار کرد: 

ایران جزو معدود کش��ورهایی است که قدرت پالایشگاه س��ازی دارد و 
برای دیگر کشورها پالایشگاه می س��ازد یا آن پالایشگاه را احیا می کند.

وی افزود: ونزوئلا یک کشور مس��تعد در حوزه معدنی،  کشاورزی، نفتی 
و پتروشیمی اس��ت که ایران از این ظرفیت اس��تفاده می کند و میعانات 

گازی ایران در ونزوئلا پالایش می شود.
عضو کمیسیون انرژی مجلس با تأکید بر اینکه همه مبالغ فروش نفت 

به کشور باز می گردد، تصریح کرد: ایران به هر مقدار به کشورهای مختلف 
از جمله ونزوئلا نفت بفروشد، مبالغ حاصله به کشور باز می گردد.

بیگی نژاد با بیان اینکه دولت س��یزدهم راه های مختلفی برای فروش 
نفت پیدا کرده اس��ت، اظهار کرد: دولت کنونی هم نفت را می فروش��د و 
هم منابع مالی حاصل از فروش نف��ت را وصول می کند و اینکه امروز بابت 

فروش نفت از کره جنوبی طلب داریم به فروش گذشته نفت مربوط است.

دولت سیزدهم سبب تحول در مراودات حوزه نفت و انرژی با دیگر کشورها شد

عضو کمیسیون انرژی مجلس با اشاره به تلاش بر رفع  اختلافات میدان نفتی و گازی :

» میدان آرش «  سرمایه  ای جدید برای آیندگان

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی:
150 میلیارد دلارفرصت 

سرمایه گذاری درصنعت پتروشیمی 
ایجاد می شود

مدیرعامل ش��رکت ملی صنایع پتروش��یمی 
گف��ت: ح��دود ۱۵۰ میلی��ارد دلار فرص��ت 
س��رمایه گذاری در صنعت پتروشیمی ایران برای 

۱۰ سال آینده در حال فراهم شدن است.
مه��ر-  ب��ه نق��ل از وزارت نف��ت، مرتض��ی 
ش��اهمیرزایی در آئین امض��ای تفاهم نامه تأمین 
دانش فن��ی و اجرای ط��رح پتروالفین ف��ن آوران 
با کنسرس��یوم چینی اظه��ار کرد: امض��ای این 
تفاهم نامه با شرکت های زیرمجموعه تاپیکو آغاز 
توسعه همکاری های آتی صنعت پتروشیمی ایران 

با شرکت های چینی خواهد بود.
وی با اش��اره به اینکه حدود ۱۵۰ میلیارد دلار 
فرصت سرمایه گذاری در صنعت پتروشیمی ایران 
برای ۱۰ س��ال آینده در حال فراهم ش��دن است، 
افزود: کش��ورهای همس��ایه و همس��و می توانند 
برای س��رمایه گذاری، توس��عه فناوری ها و انتقال 

دانش فنی با ایران همکاری داشته باشند.
مدیرعامل ش��رکت ملی صنایع پتروش��یمی 
به تاریخچ��ه دیرینه همکاری های ای��ران و چین 
اش��اره کرد و گفت: دولت و ش��رکت های چینی را 
بابت اینکه تحت تأثیر کش��ورهای یکجانبه گرای 

بین المللی قرار نگرفتند، تحسین می کنم.
ش��اهمیرزایی ادامه داد: ش��رکت های چینی 
می توانن��د در طرح ه��ای توس��عه ای صنع��ت 
پتروش��یمی ایران در هاب های ماهشهر، عسلویه، 
جاسک و مکران همکاری های مثمرثمری داشته 

باشند.
وی ب��ا تأکید بر اینکه سیاس��ت ش��رکت ملی 
صنایع پتروشیمی بومی س��ازی تمام دانش های 
فنی، کاتالیس��ت ها و تجهیزات این صنعت است، 
تصریح کرد: تفاهم نامه نیز همس��و با این سیاست 
با هدف سرعت بخشی به توسعه صنعت و تکمیل 
زنجیره ارزش انجام ش��ده اس��ت.بر اس��اس این 
گزارش، تفاهم نامه س��ه جانبه تأمین دانش فنی و 
اجرای طرح پتروالفین فن آوران با حضور مرتضی 
ش��اهمیرزایی، مدیرعامل ش��رکت مل��ی صنایع 
پتروش��یمی میان نوید ش��هیدی نیا، سرپرس��ت 

پتروالفین فن آوران و کنسرسیوم چینی امضا شد.
این تفاهم نامه همکاری با کنسرس��یوم چینی 
به صورت EPC+F برای طرح پتروالفین فن آوران 
که ش��امل چهار واح��د ب��زرگ متان��ول، الفین، 
 )HDPE( و پلی اتیلن سنگین )PP( پلی پروپیلن

است، منعقد شد.

همسو با مسئولیت اجتماعی صنعت نفت:
شرکت ملی حفاری 150 دستگاه 

اتوبوس به جابه جایی زائران اربعین 
اختصاص داد

مدیر خدمات شرکت ملی حفاری ایران گفت: 
۱۵۰ سرویس اتوبوس از س��وی این شرکت برای 
جابه جایی زائران اربعین حسینی به صورت روزانه 
در مس��یر پایانه های مرزی چذابه به سمت اهواز و 

بالعکس اختصاص یافته است.
بهار - محمدمهدی  اولی پور اظهار کرد: تأمین 
نیازهای زائ��ران در پایانه های مرزی از س��وی این 
ش��رکت با هماهنگی س��تاد اربعین صنعت نفت 

جنوب و استان خوزستان انجام می شود.
وی افزود: در همین زمینه ۳۰۰ هزار بطری آب 
معدنی، ۷۰ دستگاه کاروان )کانکس( برای استقرار 
کارکنان بخش های مرتبط با خدمات رس��انی به 
زائران در مناطق مرزی چذابه و ش��لمچه استقرار 
یافته اس��ت.مدیر خدمات ش��رکت ملی حفاری 
ایران تأمین ۶۰ دستگاه کولر، خودروهای سنگین 
برای جابجای��ی و حمل کاروان ه��ای خوابگاهی، 
حمام و سرویس های بهداش��تی به مناطق چزابه 
و ش��لمچه و خودروهای س��بک و کمپرسی برای 
همیاری با دیگر دستگاه ها در ایجاد زیر ساخت ها 
را از دیگر اقدام های این مدیری��ت در زمینه ایفای 

مسئولیت های اجتماعی شرکت برشمرد.
اولی پور گفت: خدمات رسانی به زائران حضرت 
اباعبدالله الحسین )ع( با همت و تلاش شبانه روزی 
کارکنان این مدیریت و با عش��ق و علاق��ه به امام 
حس��ین )ع( و یاران آن حضرت تا ورود آخرین زائر 

به میهن اسلامی ادامه خواهد داشت

با هدف پیگیری افزایش حجم صادرات گاز 
و فرآورده های آن:

دفتر نمایندگی امور بین الملل شرکت 
ملی گاز در پارس جنوبی گشایش یافت

مدیرعامل ش��رکت ملی گاز ایران در حاش��یه 
بازدید از مجتمع گاز پارس جنوبی و گشایش دفتر 
نمایندگی امور بین الملل ش��رکت ملی گاز در این 
مجتمع، افزایش حجم صادرات گاز و فرآورده های 
آن را ب��رای کش��ور ام��ری ض��روری و گامی مهم 

به منظور تأمین منافع ملی دانست.
مجید چگنی با اشاره به گشایش دفتر نمایندگی 
مدیریت ام��ور بین الملل این ش��رکت در مجتمع 
گاز پارس جنوبی گفت: ش��رکت ملی گاز ایران در 
دوره جدید، تمرکز خود را بر تکمیل زنجیره ارزش 
و افزایش حجم صادرات به ویژه در بخش میعانات 
و فرآورده ها گذاش��ته اس��ت، ازاین رو، گستردگی 
دامنه فعالیت های امور بین الملل شرکت ملی گاز 
ایران به عنوان بازوی تجاری این ش��رکت اهمیت 

دوچندان دارد.
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بهار- عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای 
اس��لامی گفت: وزارت نفت دولت س��یزدهم بر 
خلاف دولت  قبل در تلاش اس��ت با از سرگیری 
روابط با عربستان و مذاکرات مشترک با ریاض و 
صنعا، اختلافات در پرونده میدان نفتی - گازی 

آرش را به صورتی مسالمت آمیز رفع کند.
به گزارش بهار »مالک ش��ریعتی نیاسر« در 
گفت وگو با ایرنا درباره اقدامات دولت سیزدهم 
برای بهره بردای از میدان مشترک نفتی - گازی 
آرش گفت: در میدان های مشترک نفتی نظیر 
آرش و امث��ال آن، سیاس��ت خارجی کش��ور، 
اقدامات وزارت نفت، مس��ائل حقوق بین الملل 
و نوع روابط با کش��ورهای مرتبط ب��ا آن تعیین 
کننده هس��تند و در حقیقت رس��یدگی به آن 

فرادستگاهی است.
وی با بیان اینکه کمیس��یون انرژی مجلس 
خواس��تار تس��ریع در بهره ب��رداری از چنی��ن 
میادین مش��ترکی اس��ت، اف��زود: وزارت نفت 
در دولت س��یزدهم در این حوزه پیگیر است تا 
کوتاهی هایی ک��ه در دولت های قب��ل در حوزه 
میادین مش��ترک نفتی و گازی صورت گرفته، 

جبران شود.
نماینده م��ردم ته��ران در مجلس ش��ورای 
اس��لامی با بیان اینکه وزارتخانه های نفت و امور 
خارجه در دولت س��یزدهم رایزنی ها و اقدامات 
دیپلماتیک را به صورت جدی برای بهره برداری 
از میدان مش��ترک آرش )میدان نفتی مشترک 
آبی بی��ن ای��ران، عربس��تان و کوی��ت( دنبال 
می کنند، اظهار داش��ت: مجموعه نگرش دولت 
در این حوزه، ایجاد سرمایه جدید برای آیندگان 
است که این نگاه بس��یار ارزشمند و قابل احترام 

محسوب می شود.
شریعتی تأکید کرد که تش��کیل کمیته ای 

برای نظارت بر بهره بردای از میادین مشترک در 
دستور کار کمیسیون انرژی مجلس قرار دارد.

وی با اشاره به اختلاف هایی که بین عربستان، 
کویت و ایران از دولت قبل بر س��ر مسأله میدان 
مشترک نفتی - گازی آرش شکل گرفت، یادآور 
شد: تأخیر و کُندی دولت قبل در حل اختلافات 
میادین مش��ترک نفتی سبب ش��د در برخی از 
مس��ائل این میدان پیچیدگی هایی ایجاد شود 
ولی وزارت نفت دولت سیزدهم رسیدگی به این 
موضوع را از طریق مسالمت آمیز در کنار توسعه 
پالایشگاه های فراسرزمینی در دستور کار دارد و 
برنامه ریزی های لازم را هم ب��رای آن انجام داده 

است.
ش��ریعتی دلی��ل برخ��ی اختلاف ه��ا بین 
جمهوری اسلامی ایران، عربس��تان و کویت در 
میدان مش��ترک نفتی آرش را کم کاری دولت 
گذش��ته برای رفع س��وءتفاهم ها عنوان کرد و 

افزود: به رغم اینک��ه دولت یازده��م و دوازدهم 
اهمیتی ب��ه این میادی��ن نم��ی داد، ولی دولت 
سیزدهم در تلاش است با از س��رگیری روابط با 
عربستان و مذاکرات میان صنعا، ریاض و تهران، 
اختلافات در پرونده می��دان نفتی - گازی آرش 

)الدوره( را به صورت مسالمت آمیز رفع کند.
عضو کمیس��یون انرژی مجلس خاطرنشان 
کرد: دولت س��یزدهم اقدامات مهمی در حوزه 
توسعه پالایش��گاه های فراس��رزمینی، فروش 
نفت، توسعه فازهای مهم پارس جنوبی و بهبود 
زیرس��اخت های گاز کش��ور انجام داده است و 
قطعاً در آینده ای نزدیک بهره ب��ردای از میدان 
نفتی آرش هم با همکاری دو کش��ور دیگر انجام 

می شود.
میدان مشترک نفتی - گازی آرش در شمال 
خلیج فارس ق��رار دارد که ذخی��ره درجای گاز 
طبیعی آن ح��دود ۲۰ تریلیون ف��وت مکعب و 

ذخیره نفت خام درج��ای این میدان نیز نزدیک 
به ۳۱۰ میلیون بش��که برآورد می شود که سهم 

ایران را حدود ۴۰ درصد تخمین زده اند.
قطع روابط هفت س��اله جمهوری اس��لامی 
با عربستان منجر به آن ش��د در مقاطعی دولت 
کویت با سوء استفاده از تنش ایران با سعودی ها 
بر س��ر میدان آرش، با ریاض هم پیمان ش��ده تا 
توان دیپلماتیک خود را برای حل مسأله  با ایران 
ارتقا دهد؛ از طرفی با در نظر گرفتن جزیره های 
»خارک« ایران و »فیکل��ه« کویت و همچنین 
وجود منطقه مش��ترک بی ط��رف میان کویت 
و عربس��تان، تفاهم بر س��ر می��دان آرش دچار 
پیچیدگی های گسترده شده و به عبارتی به گفته 
برخی کارشناس��ان پیچیده تری��ن جغرافیای 
سیاس��ی در کل دریاهای جهان را داراست.این 
درحالی ست که در طول سال های اخیر، کویت 
با استفاده از نتایج لرزه نگاری انجام شده توسط 
شرکت ش��ل، خط مرز جدیدی تعیین کرده که 
مدعی است بر اس��اس آن کل ساختمان میدان 
آرش در بخش عربی ق��رار می گیرد، اما این خط 

مرز تاکنون توسط ایران پذیرفته نشده است.
همچنین در مارس ۲۰۲۲ کویت و عربستان 
س��عودی قراردادی برای تقس��یم منابع میدان 
گازی آرش امض��ا کردن��د که س��بب اعتراض 
جمهوری اسلامی ایران ش��د؛ بر همین اساس 
وزیر خارجه کوی��ت اعلام کرد می��دان نفتی - 
گازی آرش، یک میدان س��ه جانبه بین کویت، 
عربستان و ایران است. همچنین در ماه های اخیر 
و در دولت سیزدهم و با تسریع روند عادی سازی 
روابط ایران و عربستان، این امید شکل گرفت که 
دو کشور در کنار حل مشکلات مختلف، راه حلی 
نیز ب��رای بهره ب��رداری از این می��دان انرژی در 

خلیج فارس پیدا کنند.
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عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام:
پول نفت بدون مناقشه به دست

 ما می رسد
عضو مجمع تش��خیص مصلحت نظ��ام با بیان 
اینکه پول نفت بدون مناقشه به دست ما می رسد و 
مثل گذشته بلوکه نمی شود، گفت: امسال مشکلی 
از جهت تأمین درآمد ناشی از فروش نفت مشاهده 

نمی شود.
به گزارش  بهار به نق��ل از تجارت نیوز، غلامرضا 
مصباحی مق��دم در پاس��خ به این پرس��ش که در 
بودج��ه ۱۴۰۲ فروش روزانه ی��ک میلیون و ۴۰۰ 
هزار بش��که نفت پیش بینی شده اس��ت، آیا ایران 
توانسته به این میزان فروش دست پیدا کند؟ اظهار 
کرد: ما پیش از اینکه این عدد و رقم در بودجه درج 
شود به این اتفاق رس��یده بودیم، امروز نیز همین 
مقدار فروش روزانه نفت کش��ور است و مشکلی از 
جهت تأمین درآمد ناشی از فروش نفت در امسال 

مشاهده نمی شود.
وی در پاس��خ به اینکه پول فروش نفت چگونه 
به اقتصاد کش��ور واریز می ش��ود، افزود: این پول 
به طور طبیعی، روش��ن و بدون مناقشه به دست ما 
می رسد و مثل گذشته مس��دود نمی شود و پولش 
وصول می ش��ود.عضو مجمع تشخیص مصلحت 
نظام تصریح کرد: بنا نیس��ت در دوران تحریم و در 
ش��رایطی که تحریم ها را دور می زنیم شیوه کار را 
توضیح بدهم. با این تفاسیر پس از جنگ روسیه و 
اوکراین مشتری های ثابت نفت ایران از دست رفت 

و ایران نتوانست از شرایط این جنگ بهره ای ببرد.
مصباحی مق��دم اظه��ار کرد: عمده مش��تری 
ایران چین است و در چین شرکت های پرشماری 
به طور غیر رس��می از ما تقاضای نفت دارند. از این 
جهت روال عادی فروش طی می ش��ود و به نحوی 
که اطمین��ان خاطر ب��رای تأمین منابع باش��د به 
قراردادها عمل می ش��ود و از ناحیه فروش نفت با 

کسری بودجه جدی روبه رو نخواهیم بود.

95 کیلومتر از رودخانه های تهران 
لایروبی شدند

بعد از سیلاب س��ال گذش��ته ۳۲۵ کیلومتر از 
رودخانه های استان تهران آس��یب دید که برنامه 
ریزی شد بر اس��اس اولویت، طی دوره پنج ساله و 
متناسب با اعتبارات تخصیصی عملیات لایروبی و 

رفع انسداد انجام شود.
ایس��نا- از ابت��دای دولت س��یزدهم تاکنون با 
همکاری اداره کل ثبت اس��ناد و املاک برای بیش 
از ۸۲۱۸ هکتار از اراضی حریم و بستر رودخانه های 

استان تهران سند مالکیت صادر شده است.
در مجم��وع ۱۶۳س��ند مالکیت ب��رای اراضی 
حری��م و بس��تر رودخانه ه��ا ب��ه نام ش��رکت آب 
منطقه ای ته��ران اخذ ش��ده که این تعداد س��ند 
مساحتی افزون بر ۸۲۱۸ هکتار را شامل می شود 
که با این اقدامات دس��ت متصرفان ب��ه رودخانه و 
بس��تر طبیعی و قانونی آن کوتاه و مالکیت شرکت 

آب منطقه ای تهران تثبیت می شود.
در پنج ماهه ۱۴۰۲ بیش از ۳۰ هزار متر مکعب 
و در س��ال ۱۴۰۱ نیز حدود ۴۰ هزار متر مکعب از 
رودخانه لایروبی شده است و برنامه ریزی برای این 
امر انجام ش��د. در همین راس��تا طی سال گذشته 
و امس��ال از منابع داخل��ی و طرح مل��ی متمرکز 
مهندسی رودخانه و همچنین اعتبارات استانی و 
بحران، بالغ بر ۲۲ میلیارد تومن در بخش لایروبی و 
بازگشایی در بازه های اولویت دار و خطر ساز سیل 

و نقاط حادثه آفرین هزینه شد.
از ابتدای س��ال ۱۴۰۰ تا پایان مرداد امسال در 
راستای طرح احیاء و تعادل بخشی منابع آب های 
زی��ر زمین��ی، ۳۳۳۲ حلقه چاه غیرمجاز توس��ط 
امورهای منابع آب تهران، شهریار، شهرری، رباط 
کریم، فیروزک��وه، دماوند، اسلامش��هر، ورامین، 
پاکدشت  و شمیرانات مسدود ش��د. با انسداد این 
تعداد چاه ه��ا از تخلیه س��الانه ۲۹ میلیون و  ۸۷۷ 
هزار مترمکعب آب زیرزمینی در سال در محدوده 

عملکرد این امورها جلوگیری شده است.
همچنین به منظور مدیری��ت و کنترل میزان 
بهره برداری از چاه ه��ای دارای پروانه بهره برداری، 
تعداد ۲۱۶۴ دس��تگاه کنتور هوش��مند نیز روی 
چاه های مجاز توس��ط امورهای منابع آب شرکت 

آب منطقه ای تهران نصب شد. 

طراحی و ساخت تجهیز توربین های 
گازی به همت کارکنان شرکت نفت 

فلات قاره
رئیس تعمیرات توربین منطقه س��یری گفت: 
واحد تعمیرات توربین ش��رکت نف��ت فلات قاره 
منطقه س��یری سنس��ور تعیین وضع ش��یرهای 
تنفسی و اعمال آن در سیستم کنترل توربین های 
گازی زیمن��س م��دل SGT۲۰۰ نی��روگاه این 

جزیره را ساخت و نصب کردند.
به گزارش بهاربه نقل از شرکت نفت فلات قاره 
ایران، آرمین بهرام��ی اظهار کرد: یک��ی از اجزای 
 blow( مهم توربین های گازی، شیرهای تنفسی
off valve( اس��ت که از ب��روز پدیده های مخرب 
در کمپرس��ورهای گازی جلوگیری و نقش مهمی 

هنگام استارت موتورهای احتراقی ایفا می کند.
وی افزود: تعیین وضعیت واقعی باز یا بسته بودن 
آنها در هیچ یک از توربین های ساخت شرکت های  
»زیمنس« و »مان توربو« جزیره سیری به منظور 
آگاهی سیس��تم کنترل و اپراتور دس��تگاه وجود 
نداشت. در ابتکار جدید داود بابایی و یوسف تقوی 
از کارکنان واحد تعمی��رات توربین و طراحی روی 
سیس��تم های قدیمی، ای��ن مش��کلات برطرف 
ش��د.به گفته رئیس تعمی��رات توربی��ن منطقه 
سیری، در این طراحی، سنس��ور تعیین وضعیت 
position switch روی bleed valve قدیمی 
نصب و س��یگنال مربوطه نیز در سیستم کنترل و 

مانیتورینگ توربین اعمال شد.

بهار - وزیر نفت گفت: مهندس��ان و متخصصان ایرانی آمادگی 
دارند با همکاری متخصصان بورکینافاسو در این کشور آفریقایی 

افزون بر صدور خدمات فنی و مهندسی، پالایشگاه نفت بسازند.
به گزارش بهار از ش��انا، جواد اوجی در دیدار و گفت وگو با اولویا 

روامبا، وزیر امور خارجه بورکینافاسو گفت: ایران در دولت مردمی 
س��یزدهم ملاقات ها و مذاکرات مطلوبی را با بعضی از کشورهای 

آفریقایی آغاز کرده که یکی از این کشورها بورکینافاسو است.
وی افزود: ای��ران ظرفیت های بالایی در حوزه ان��رژی دارد و در 
نشست با وزیر خارجه بورکینافاسو مقرر ش��د پیرو تفاهم نامه ای 
که از پیش امضا شده اس��ت؛ با همکاری مهندسان و متخصصان 
دو کشور یک پالایشگاه ساخته شود و صادرات فرآورده های نفتی 

مختلف به این کشور آغاز شود.
وزیر نفت اظهار ک��رد: دو طرف ظرفیت ه��ای مطلوبی دارند و 
درباره مب��ادلات مبتنی بر ص��ادرات فرآورده ه��ای نفتی و صدور 

خدمات فنی مهندسی در این نشست مذاکراتی انجام شد.
اوجی با بیان این که پی��ش از این نیز تفاهم های��ی بین ایران و 
بورکینافاسو انجام شده است؛ گفت: در تلاشیم تفاهم نامه  دیگری 
که در گذشته میان دو کشور امضا شده است را تبدیل به قرارداد و 

کارهای اجرایی  آن را آغاز کنیم.
وی افزود: در دیدار با وزیر امور خارجه بورکینافاس��و مطرح شد 
که وزارت نفت ایران آمادگی صددرصد در خدمات رسانی در حوزه 

انرژی به این کشور آفریقایی را دارد.
وزیر نفت گفت: بورکینافاس��و معادن خوب��ی نظیر معادن طلا 

دارد که می تواند خوراک بخشی از صنعت و معدن ما را تأمین کند.
در ادام��ه اولویا روامبا، وزی��ر امور خارجه بورکینافاس��و افزود: 
در چارچ��وب گفت وگوه��ا و تفاهم نامه هایی که وزی��ر بازرگانی 
بورکینافاسو در گذش��ته با ایرانی ها داشته است، مذاکراتی در این 
چارچوب انجام شد، تا بتوانیم از امکانات ایران به ویژه فرآورده های 
نفتی بهره مند ش��ویم.وی تصریح کرد: چشم اندازی مطلوب برای 
همکاری میان متخصصان و مهندس��ان ایران و بورکینافاسو برای 
ساخت پالایش��گاه نفت در کش��ور ما وجود دارد تا از لحاظ تولید 

فرآورده های نفتی بتوانیم نیازهای شهروندانمان را تأمین کنیم.

وزیر نفت اعلام کرد

آمادگی ایران برای ساخت پالایشگاه نفت و صدور خدمات مهندسی به بورکینافاسو

بهار- یک کارشناس حوزه توس��عه پایدار آب گفت: نمی توان 
هم کش��اورزی را توس��عه داد و هم دریاچه ارومی��ه را حفظ کرد، 
این چالشی اس��ت که به نظر می رسد کس��انی که در سطح کلان 

برنامه ریزی می کنند، باید مدنظر قرار گیرد.
به گزارش بهار فرشید ش��کرخدایی در گفت وگو با ایلنا، درباره 
سرانجام تعادل بخش��ی آب های زیرزمینی با توجه به تداوم حفر 
چاه در بسیاری از نقاط کشور اظهار داشت: ما در برنامه های توسعه 
دو برنامه کلان نوش��ته ایم که همدیگر را نقض می کنند، سال ها 
متخصصین در این زمینه تذکر داده اند اما در برنامه هفتم توسعه 
همچنان این موضوعات مطرح اس��ت، از طرفی روی خودکفایی 
در برخی اقلام کش��اورزی تاکید داریم و از س��وی دیگر صیانت از 
منابع آب هم جزء اهداف است، در حالی که این دو همزمان ممکن 
نیست، نمی توان هم کشاورزی را توسعه داد و هم دریاچه ارومیه 
را حفظ کرد، این چالشی اس��ت که به نظر می رسد کسانی که در 

سطح کلان برنامه ریزی می کنند، باید مدنظر قرار گیرد.
وی افزود: موضوع آمایش سرزمین، الگوی کشت استاندرارد و 
مصرف آب در اقلیم های مختلف کش��ور باید در برنامه دیده شود، 
ما هنوز هم در خوزس��تان و اصفهان که چالش آبی دارند، کشت 
برنج داریم. درواقع چالش اصلی ما نش��ات گرفته از تعاریف حوزه 
مالکیت آب است، چالش ما زمانی شروع شد که وزارت نیرو متولی 
و مدیر منابع آب کش��ور ش��د، قبل از آن منابع آبی توس��ط مردم 
اداره می ش��د و هیچوقت در طول تاریخ ایران قنات ها و تقس��یم 
آب دست دولت و حاکمیت نبود بلکه بدس��ت مردم اداره می شد 
و این یک پایداری را در منابع آب ایجاد می کرد، بعد از اینکه وزارت 
نیرو متولی شد اینگونه تصور ش��د که آب متعلق به دولت است و 

باید برنامه ریزی کن��د و چون مالکیت آب بدس��ت دولت افتاد، با 
آرزوهای طول و دراز دولتمردان قبل و بعد انقلاب اینگونه شد که 
توس��عه بی رویه و نامتناسب الگوی کشور را داش��ته باشیم و بعد 
هم در زمان دولت آقای احمدی نژاد مجوزه��ای زیاد حفر چاه ها 

را شاهد بودیم.
کارشناس حوزه توس��عه پایدار آب تاکید کرد: اکنون باید یک 
تصمیم اس��تراتژیک را در زمینه الگوی کشت و آمایش سرزمین 
بگیریم و بدانیم این اقلیم با این اوضاع منابع آبی امکان خودکفایی 
در اقلامی مثل ذرت و حتی گندم را به ما نخواهد داد، دستیابی به 
این آرزو که خودمان را از واردات محصولات پرمصرف کشاورزی 
مثل سویا گندم و برنج بی نیاز کنیم دور و نشدنی است، نمی شود 
خودکفایی کش��اورزی داشته باش��یم و همزمان از منابع آبی هم 
صیانت کنیم. تا وقتی دولتمردان و سیاستگذاران در برنامه های 
توسعه ای قانع نشوند این ماجرا ادامه دارد در برنامه هفتم توسعه 
هم همین روال است یعنی از یک س��و روی خودکفایی غذایی و از 
س��وی دیگر روی صیانت از منابع آبی تاکید شده در حالی که این 
دو همدیگر را ساپورت نمی کنند و درواقع این مشکل اصلی کشور 

است.
وی در ادامه درباره سرنوش��ت تامین آب در ته��ران نیز گفت: 
منابع آب تهران برای این جمعیت عظیم آماده و برنامه ریزی نشده 
است، ماکزیمم جمعیتی که در برنامه های توسعه ای قبل از انقلاب 
برای تهران پیش بینی ش��ده بود ۴ تا ۵ میلیون نفر بوده است، اگر 
در نهایت همه آب های جاری اطراف را هم به تهران متنقل کنیم، 
همچنان هر س��ال تنش بیشتر خواهد ش��د و در نهایت مهاجرت 
معکوس خواهیم داش��ت، تهران این ظرفیت را ن��دارد که دوباره 

جمعیت جدید را بپذیرد و احتم��الا در طول زمان چالش و کمبود 
خواهیم داشت، زیرا منابع پایدار آب در منطقه وجود ندارد.

عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی خاطرنشان کرد: همانگونه 
که پیش بینی ش��ده تهران گنجایش مصرف بیشتر از این را ندارد، 
در آینده در موضوع آمایش س��رزمین بس��یار ج��دی خواهد بود 
مثلا لرس��تان و چهار محال و بختیاری بعد از گی��لان و مازندران 
اس��تان های پربارش کشور هس��تند اما نه به لحاظ کشاورزی و نه 
صنعتی توسعه نیافته اند، در مقابل در استان هایی مثل یزد و کرمان 
و اصفهان باوجود کم آبی صنعت به میزان زیادی توسعه یافته است، 
بنابراین در موضوع آمایش سرزمین باید تلاش کنیم اکوسیستم 
زاگرس را به عنوان منطقه ای که آب به میزان کافی در اختیار دارد؛ 
در نظر بگیریم. بای��د توجه کنیم که و خوزس��تان به عنوان قطب 
کش��اورزی خاورمیانه بوده و هس��ت، به عبارت دیگر تا نگرش ها 
نسبت به اقلیم عوض نش��ود و تلاش نکنیم در اقلیم های پربارش 

صنایع و کشاورزی را مستقر کنیم همچنان این چالش وجود دارد.

فرشید شکرخدایی، کارشناس حوزه توسعه پایدارآب  :
خودکفایی کشاورزی با صیانت از منابع آب تناقض دارد

سخنگوی صنعت برق گفت: : براس��اس داده ها و پیش بینی ها، 

تقاضا برای مصرف برق نسبت به روز گذش��ته افزایش یافته است 
و این به معن��ای افزای��ش ۵۰۰ مگاوات��ی تقاضا ب��رای مصرف از 
ابتدای صبح تا این س��اعت است. رجبی مش��هدی ادامه داد: برای 
س��ه روزآینده احتمالا ۴هزارمگاوات کاهش مصرف داشته باشیم 
ام��ا از مردم تقاض��ا داریم همچن��ان همکاری لازم ب��رای کاهش 

مصرف را داشته باشند تا تامین برق پایدار اتفاق بیافتد.سخنگوی 
صنعت برق افزود: در مورد طرح پاداش خ��وش مصرف ها از مردم 
تشکر می کنیم همکاری خوبی داش��تند به طوری که در مناطق 
گرمس��یری مانند خوزس��تان و بوش��هر میانگین پاداش خوش 

مصرفی مشترکین بیش از ۲۰۰ هزارتومان بوده است.

پیش بینی 68هزار و 300 مگاوات 
تقاضا برای مصرف برق در کشور



فرهنگ و هنر

در آستانه روز ملی سینما؛
سه سینماگر مهمان 
موزه سینما می شوند

همزمان با ۲۱ ش��هریور مصادف ب��ا »روز ملی 
س��ینما«، مجموعه فرهنگی تاریخی موزه سینما 
۲ کارگاه تخصصی فیلمبرداری و کارگردانی و یک 

نشست سینمایی برگزار می کند.
مهر - ب��ه نق��ل از روابط عمومی موزه س��ینما، 
علیرض��ا خمس��ه، علی لقمان��ی و رهب��ر قنبری 
همزم��ان ب��ا روز ملی س��ینما مهم��ان مجموعه 

فرهنگی تاریخی موزه سینما می شوند.
یکش��نبه ۱۹ ش��هریور کارگاه تخصص��ی 
فیلمبرداری در سینما با موضوع »چگونه تصاویر 
بهتری خلق کنیم« توسط علی لقمانی فیلمبردار 
سینمای ایران ساعت ۱۶ تا ۱۹:۳۰ برگزار می شود. 
علی لقمانی فیلمبرداری فیلم هایی همچون »شهر 
زیبا«، »طهران تهران«، »اش��ک س��رما«، »نفس 
عمیق«، »عروس آتش«، »جزی��ره رنگین«، »بی 
خود و بی جهت«، »آلزایمر«، »عیار ۱۴«، »جعبه 
موسیقی« را بر عهده داش��ته است.همچنین روز 
دوشنبه ۲۰ شهریور کارگاه تخصصی کارگردانی 
در س��ینما با موضوع »از ایده تا اجرا « توسط رهبر 
قنبری از س��اعت ۱۶ تا ۱۹:۳۰ برگزار می ش��ود. 
رهبر قنبری ساخت فیلم هایی همچون »پرنده باز 
کوچک«، »او«، »عروس��ی حسین«، »روئیدن در 
باد«، »مثل یک پدر«، »پنجره«، »بر توسن خیال 
یار«، »شیخ نحند خیابانی« را بر عهده داشته است.

روز سه ش��نبه ۲۱ ش��هریور نیز همزمان با روز 
ملی سینما نشست تخصصی »کمدی؛ سینمایی 
برای تمام فصول« با حضور علیرضا خمسه بازیگر 
و کمدین سینمای ایران از ساعت ۱۷ تا ۱۹ برگزار 
خواهد شد. علیرضا خمسه در فیلم هایی همچون 
»ش��اید وقتی دیگر«، »روز باش��کوه«، »آپارتمان 
ش��ماره۱۳«، »بوی خ��وش زندگ��ی«، »دو نفر و 
نصفی«، »مهریه بی بی«، »جیب برها به بهش��ت 
نمی روند«، »زیر بام های ش��هر«، »عروس��ک«، 
»بیست«، »یکی بود یکی نبود« و ... نقش آفرینی 

داشته است.

»شقیقه های ملتهب« در سالن
 استاد انتظامی

»ش��قیقه ه��ای ملتهب«ب��ه نویس��ندگی، 
کارگردان��ی و ب��ازی محمدرضا س��جادیان از ۳۱ 
ش��هریور ماه در خانه هنرمندان، تماشاخانه استاد 

انتظامی به روی صحنه می رود.
به گزارش گروه فرهنگ و هن��ر برنا؛ در خلاصه 

داستان »شقیقه های ملتهب« آمده است: 
»ذهن مرد جوانی در س��وگ مادرش به کانون 
کاستی های جهان بدل می ش��ود. او با لگد کردن 
ناگهانی ی��ک سوس��ک، سلس��له ای از مصائب را 
رقم می زند که برای حل آن ه��ا چاره ای نمی یابد. 

سرانجام تصمیم جسورانه ای می گیرد…«
سایر عوامل این نمایش عبارتند از:

مدیر تولید: مریم تحریری، دستیار کارگردان: 
غزاله مظفری، آهنگساز و نوازنده: رسول تحریری

بازیگ��ران ص��دا: آرزو علمی��ان- محمودرضا 
مجتهدزاده- امیر غلامعل��ی، بازیگر  تصویر: مریم 
هراتی، طراح صحنه: محمدرضا سجادیان، مشاور 

دکور: سینا آقایانی، کلاژ پوستر: مریم تحریری

فرمانده فراجا خبر داد:
سفرچهار میلیون زائر اربعین از ایران 

به عراق
فرمانده کل انتظامی کشور از سفر حدود چهار 
میلیون نفر از مرزهای کش��ور به عراق برای انجام 

زیارت اربعین خبر داد.
ایسنا - سردار احمدرضا رادان در حاشیه بازدید 
از مرز ش��لمچه که انجام ش��د، اظهار کرد: تاکنون 
حدود چهار میلیون زائر از مرزهای زمینی و هوایی 
جمهوری اس��لامی ایران به قصد زیارت اربعین به 
عراق سفر کرده اند و تاکنون بیش از دو و نیم میلیون 
نفر از زائران اربعین به کش��ور برگشته اند.وی افزود: 
خروج به سمت عراق بسیار کاهش کاهش پیدا کرده 
و ورود به س��مت ایران افزایش یافته اس��ت و میزان 
بازگشت زائران به کشور بیش��تر از حضور در عراق 
است. پیش بینی می ش��ود تعداد بازگشت زائران به 

کشور تا کنون از مرز سه میلیون نفر هم بگذرد.

خبر

اکران آنلاین »»سه کام حبس«
 در شبکه نمایش خانگی

فیلم سینمایی »سه کام حبس« از ۲۲ شهریور 
در بخش »س��ینما آنلاین« پلتفرم فیلم نت اکران 

آنلاین می شود.
به گزارش بهار به نقل از روابط عمومی فیلم نت، 
فیلم سینمایی »س��ه کام حبس« به نویسندگی و 
کارگردانی سامان س��الور و تهیه کنندگی ساسان 
سالور از چهارش��نبه ۲۲ ش��هریور ماه ساعت ۲۰ 
به طور اختصاصی در بخش »سینما آنلاین« پلتفرم 

فیلم نت اکران آنلاین خواهد شد.
فیل��م »س��ه کام حب��س« پنجمین س��اخته 
سینمایی سامان سالور است که برای نخستین بار در 
سی و هشتمین جشنواره فیلم فجر روی پرده رفت 
و موفق به نامزدی در چند رش��ته شد. همچنین در 
چند جش��نواره جهانی نیز موفقیت هایی را کسب 

کرده است.
»س��ه کام حبس« در ژان��ر درام اجتماعی قرار 
می گیرد و پرفروش ترین فیلم اجتماعی اکران سال 

۱۴۰۲ است.
در این فیل��م بازیگرانی چون محس��ن تنابنده، 
پریناز ایزدیار، س��میرا حس��ن پور و... ایفای نقش 

می کنند.
نس��یم و مجتبی زوج جوانی هس��تند که تازه 
صاحب فرزند ش��ده اند و در جن��وب تهران زندگی 
خوب و س��اده ای دارند. مجتبی ظروف پلاستیکی 
یکبارمصرف می فروشد و نس��یم عروسک درست 
می کند و ترش��ی خانگی تهیه می کن��د. یک روز 
مجتبی تصادف می کند و نسیم تمام تلاش خود را 
برای نجات خان��واده اش در غیاب او انجام می دهد، 

اما...

تهیه کنندگان زیرذره بین انجمن 
مدرسان خانه تئاتر 

انجمن مدرس��ان خانه تئاتر دومین نشست از 
سلسله نشست های تخصصی اکوسیستم تئاتر را 
با موضوع »تهیه کنندگان؛منافع مشترک« برگزار 

می کند.
ایسنا-  به نقل از روابط عمومی انجمن مدرسان 
خانه  تئاتر، دومین نشس��ت از سلسله نشست های 
تخصصی اکوسیستم تئاتر به دبیری آرمان طیران 
، نویس��نده، کارگ��ردان و م��درس تئات��ر و هادی 
سالارورزی ، مترجم و نمایش��نامه نویس با حضور 
علاقمندان، مدرسان و دیگر کارشناسان و محققان 
هنرهای نمایشی عصر روز دوشنبه ۲۰ شهریور ماه 
با موض��وع »تهیه کنندگان؛ منافع مش��ترک« در 

سالن اسکویی خانه تئاتر برگزار خواهد شد.
این نشس��ت در دومی��ن دوره پن��ل تخصصی 
خود ، تهیه کننده در تئاتر را به مثابه قلب تپنده ای 
برای تئاتر ، زیر ذره بین کارشناس��ی خواهند برد و 
فرصت ها و تهدیدهای مشترک را بررسی خواهند 

کرد. 
انجمن مدرسان خانه تئاتر در این نشست میزبان 
»آزاده ابراهیم زاده«؛ دکتری مدیریت استراتژیک 
)HSBA( از دانشگاه هامبورگ آلمان و مدیرعامل 

آسافیلم خواهد بود. 
او ه��م اکنون ب��ه عن��وان تئوریس��ین و مدیر 
دپارتمان بازرگانی هن��ر، رئیس کارگروه فرهنگی 
ستاد سمن های شورای شهر تهران، دبیر کارگروه 
فرهنگ��ی و میراث��ی رف��اه و خدم��ات اجتماعی 

شهرداری تهران مشغول به فعالیت است. 
همچنی��ن »س��امان خلیلی��ان«؛ نویس��نده، 
کارگردان، بازیگر و تهیه کننده تئاتر ، دانش آموخته 
دکترای علوم سیاسی و مدرس دانشگاه که پیش از 
این ریاست دفتر تئاتر خیابانی را نیز در کارنامه خود 
ثبت کرده است. خلیلیان از جمله افرادی است که 
تاکنون استعدادهای بس��یاری را از دورافتاده ترین 
مناطق کش��ور به بدنه تئاتر حرفه ای معرفی کرده 

است. 
و در آخر نیز »مس��عود والا«تهیه کننده و فعال 
هنری تازه نفس تئاتر که به تازگ��ی از تلویزیون به 
هنرهای نمایش��ی کوچ کرده و هم اکنون از جمله 
پرکارتری��ن تهیه کنن��دگان حال حاضر کش��ور 

محسوب می شود.  
 هم چون روال گذش��ته حاضران در این مراسم 
می توانند در پایان پنل تخصصی نشست، در بخش 

پرسش و پاسخ نقطه نظرات خود را بیان کنند.

خبر

آگهی ها: 09121838537 - 66567763
سازمان شهرستان ها : 66567769-66567767
 چاپ:شاخه سبز  

صاحب امتیاز: احمد طالب نژاد ایرانی
مدیرمسئول : رامین قربانپور

سرویس استان ها:  زیبا طباطبایی
زیر نظر شورای سردبیری
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»بازنمایی شکاف نسل ها در سینما« س��وژه میز گفتگوی ویژه 

سی ودومین قسمت از برنامه تلویزیونی »نقد سینما« شد.
به گزارش بهاربه نقل از روابط عمومی پروژه، جدیدترین قسمت 
از برنامه تلویزیونی »نقد سینما« به تهیه کنندگی یوسف بچاری که 
از شبکه چهار سیما پخش می شود، در میز گفتگوی ویژه به میزبانی 
امیررضا مافی به موضوع »بازنمایی ش��کاف نس��ل ها در سینما« با 

حضور رضا پورحسین استاد دانشگاه می پردازد. 
همچنین »میز نقد س��ینمای ایران« با حض��ور محمد صابری 
روزنامه نگار سینما و سیدعلی سیدان به نقدوبررسی فیلم سینمایی 
»بعد از رفت��ن« اولین س��اخته بلند رضا نجاتی ب��ه تهیه کنندگی 

محمود بابایی اختصاص دارد .
فیلم س��ینمایی »باردو« اثر الخاندرو گونسالس اینیاریتو سوژه 

این هفته »میز نقد سینمای جهان« با حضور محمدرضا مقدسیان 
و آرش خوشخو است. این فیلم داس��تان زندگی یک روزنامه نگار و 
مستندساز مشهور مکزیکی اس��ت که با هویت، روابط خانوادگی، 
خاطرات و همچنین گذشته کشورش دست وپنجه نرم می کند. او در 
گذشته خود به دنبال پاسخ هایی ست تا با خود در زمان حال آشتی 

کند. 

»بازنمایی شکاف نسل ها در سینما« سوژه »نقد سینما« شد

بهار- ش��ورای برنامه ریزی و هماهنگی بعثه 
مق��ام معظم رهب��ری و س��ازمان ح��ج و زیارت 
با حض��ور وزی��ر فرهنگ و ارش��اد اس��لامی در 
کربلا تش��کیل ش��د و ضمن بررس��ی چگونگی 
خدمات رسانی اربعین، بر ضرورت تعیین تکلیف 

عمره تاکید شد.
به گزارش بهار از ایلنا محمد مهدی اسماعیلی، 
وزیر فرهنگ و ارش��اد اسلامی � در این نشست، با 
بیان اینکه ب��ا تدابی��ر و برنامه ریزی های صورت 
گرفته در سطح دولت و ستادهای مردمی، امسال 
کار خدمت رس��انی به زائران تسهیل شده است، 
گفت: ب��ا ابتکاراتی که صورت گرفت مش��کلات 

بسیاری رفع شد.
وی به اقدامات رییس س��ازمان ح��ج و زیارت 
در حج و اربعین اش��اره ک��رد و از نقش حمایتی و 
راهبری نماینده ولی فقیه در ام��ور حج و زیارت 
و پش��تیبانی ها از فعالیت ه��ای س��ازمان حج و 
زیارت تقدیر ک��رد و اظهار داش��ت: امیدواریم با 
سیاست گذاری و راهبری مناسب بتوان درحوزه 

اربعین تحول ایجاد کرد.
وزیر فرهن��گ و ارش��اد اس��لامی، مجموعه 
کارهای ص��ورت گرفته در قالب س��تاد مرکزی 
اربعین را قابل تقدیر دانست و گفت: ظرفیت های 
مردمی بالایی در ح��وزه اربعین وج��ود دارد که 

می توان از آن استفاده کرد.
اس��ماعیلی ب��ا تاکی��د ب��ر اینک��ه تکلی��ف 
س��فرهای عم��ره نی��ز بای��د هرچ��ه س��ریعتر 
مشخص ش��ود، تصریح کرد: ضمن جمع بندی 
آسیب شناسی های صورت گرفته در جلسه آینده 

ش��ورای عالی حج، یک پیش��نهاد عملی با هدف 
حل مشکلات فعلی ارائه شود.

وی ادامه داد: امیدواریم مسیر مراسم اربعین با 
شکوه تر و قوی تر از گذشته استمرار یابد.

اسماعیلی از حمایت های رییس جمهور تشکر 
کرد و گفت: ایش��ان چند جلسه س��تاد مرکزی 
اربعین را حضور داش��ت و پیگیر امور بود. با تدبیر 
ایشان امس��ال جریان مردمی ورود جدی تری به 
روند مدیریتی اربعین داشت که نتایج مثبتی به 

دنبال داشت.
حمیدرضا محمدی، معاون عتبات س��ازمان 
حج از ثبت نام س��ه میلی��ون و ۸۰ ه��زار زائر در 
سامانه سماح برای اربعین خبر داد و گفت: از این 

میان، بیش از ۲ میلیون و ۸۱۰ نفر حق بیمه خود 
را پرداخت کردند.

وی اف��زود: موج بازگش��ت زائران ایرانی س��ه 
روز آین��ده ارزیابی می ش��ود؛ ل��ذا هماهنگی و 
آمادگی های لازم در بخش های مختلف ضروری 

است.
سید عباس حسینی، رییس س��ازمان حج و 
زیارت از حضور زائران ایرانی در مراس��م اربعین 
و روند اعزام زائران به ع��راق در قالب »طرح نوین 
عتبات« گزارشی داد و تاکید کرد: ایجاد وضعیت 
بهتر ب��رای زائران در س��فرهای زیارت��ی و توجه 
به بع��د فرهنگی و حفظ ش��أن و کرام��ت زوار از 

اولویت های مجموعه حج و زیارت است.

حجت الاسلام والمس��لمین عبدالفتاح نواب، 
نماینده ولی فقیه در امور حج و زیارت نیز اتفاقی 
را که این روزها در سرزمین عراق در جریان است 
را در طول تاریخ بی سابقه توصیف کرد و گفت: به 
یاری خدا مردم س��رفراز عراق میزبان بزرگترین 
حرکت آئینی در جهان هستند و به برکت وجود 
امام حسین )ع( بزرگترین اجتماع بشری در این 

سرزمین شکل می گیرد.
نماین��ده ولی فقی��ه در ام��ور ح��ج و زیارت 
همچنین توصیه هایی را درباره بازگش��ت زائران 
بیان کرد و بر لزوم اطلاع رس��انی درباره پرهیز از 
رانندگی در حال خستگی تاکید کرد و یادآور شد: 

وظیفه همگان حفظ کرامت و شأن زائر است.
نواب با اشاره به نحوه راهبری مراسم اربعین در 
ایران و عراق، تاکید کرد: برای آنکه مشکلی پیش 
نیاید و خدمات بهتری به زائر ارائه و کارها روان تر و 
بهتر انجام شود، اطلاع رسانی و هماهنگی بیشتر 

ضروری است.
وی به فعالیت ش��رکت هایی که تحت نظارت 
سازمان حج و زیارت و در قالب طرح نوین عتبات 
زائر به ع��راق اعزام می کنند، اش��اره ک��رد و ابراز 
داشت: تغییرات صورت گرفته ولی کافی نیست، 
ش��رکت های اعزام کنن��ده زائر به عتب��ات باید 
فرصت خدمتگزاری را ارج دهند و با افرادی که به 

دنبال سوء استفاده هستند برخورد شود.
نواب افزود: نسبت به ادامه همکاری افرادی که 
خادم نیستند تجدید نظر شود. در عین حال خادم 
زائر نیز نباید لطمه ببیند، بلکه باید فعال در صحنه 

حضور داشته باشد و خدمات مطلوب ارائه دهد.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با تاکید بر ضرورت بررسی آسیب های صورت گرفته لغو حج عمره::

تکلیف حج عمره سریعتر مشخص شود

رفتی و بر این شاخه به جز گرد ، ثمر نیست
جا مانده در این خانه فقط یاد و ،اثر نیست 

من یوسف افتاده به چاهم که به ناچار
عمرش همه در حسرت و غم رفت و خبر نیست

از یاد تو با خون جگر دست بشویم
من چشم به خون دارم و مرهم به جگر نیست

زنجیر به دستان امیدم زده دوری
انگار به جز درد کسی چشم  به در نیست

صد زخم زدی بر دل و جان، آخ نگفتم 
این زخم که من خورده ام از دست تبر نیست

شعر و ادب

سراینده: وحید  قهرمانی

شعری از شعرای آکادمی پایتخت                    

بهار- سریال »عشق کوفی« به اتمام می رس��د؛ سریالی که به 
تاکید نویس��ندگانش زنان در آن از اقتدار بالای��ی برخوردارند اما 

شخصیت هایی هستند که مبنای واقعی نداشته اند.
به گزارش بهار ازایسنا  فائزه یارمحمدی و یزدان محمدکاظمی 
- نویسندان س��ریال تاریخی »عش��ق کوفی« - درباره سهم زنان 
که بخش مهمی از درام این س��ریال را تش��کیل می دهند، سخن 

گفتند.
در این سریال، به گفته این نویس��ندگان، زنان از اقتدار بالایی 
برخوردارند؛ س��امیه با بازی لعیا زنگنه پرچم طرفداری از علویان 
را دست گرفته و یکی از چهره های اصلی دعوت از امام حسین )ع( 
به کوفه است. نائله )ش��بنم قربانی( دختری خودساخته است که 
مشق رزم می کند و وقتی عاشق هلال )سعید شریف( می شود، راز 
دل پیش او می گشاید و ازدواج شکل می گیرد. همین عشق باعث 
می ش��ود نائله قدم در راه خانواده همسر که علوی هستند بگذارد. 
زنان منفی س��ریال هم دارای اقتدار هس��تند و زیر بار حرف زور 
نمی روند. از آن س��و دختر در »عشق کوفی« صاحب احترام است 

و مورد مهر والدین قرار می گیرد.
شخصیت هایی که بر اساس تخیل نویسنده ساخته شده اند

فائ��زه یارمحم��دی درب��اره اینکه آی��ا ش��خصیت های زنان 
در س��ریال ما به ازای واقعی دارند، به ایس��نا گف��ت: گفت: »ابتدا 
این نکته را بگویم که به ج��ز کاراکترهای نام آش��نا مانند حبیب 
ابن مظاهر، میث��م تمار، ام س��لمه و ... که در تاریخ هس��تند باقی 
ش��خصیت هایی هس��تند که مبنای واقعی نداش��تند و بر اساس 
تخیل نویسنده س��اخته ش��ده اند. زمانی که در حال نگارش قصه 
بودیم هیچ نگاه جنس��یتی نداش��تیم، چون برای ما مهم اس��ت 

کاراکترها فعال و جذاب باش��ند؛ حالا می خواهد آن ش��خصیت 
مرد باش��د یا زن، فرقی ندارد، چون ش��خصیتی خوب اس��ت که 

تصمیم گیرنده باشد، پای تصمیمش بایستد و منفعل نباشد.«
او با اشاره به سریال »مس��توران« که فیلمنامه اش را به همراه 
محمدکاظمی نوش��ته اس��ت و س��ال پیش روی آنتن شبکه یک 
رفت، ادامه داد: »البته در س��ریال »مس��توران« کمی ماجرا فرق 
می کرد، چون یکی از مس��ائلی که در قصه های کهن ایرانی وجود 
دارد این اس��ت که متاس��فانه قصه های ضدزن زیاد دارد. یکی از 
ویژگی ه��ای قصه های کهن ایرانی اس��ت که زن��ان در آن یا وجه 
منفی یا منفعل دارند، لذا ما در سریال »مستوران« تلاش کردیم 
ش��کل و ش��مایل دیگری از قصه های کهن را به نمایش درآوریم. 
میزان حضور زنان را زیاد کردیم به این امی��د که در حد توان مان 
ادای دینی باش��د به تم��ام زنان ایران��ی که در آن س��ال ها مورد 

بی لطفی قرار گرفته اند.«
یارمحمدی همچنین گفت: »در س��ریال »عش��ق کوفی« هم 
سعی شده است تا نقش زنان بهتر نشان داده شود. نگاه جنسیتی 
وجود نداشت و فقط به دنبال شخصیت های زن و مرد پویا، فعال و 
متفاوت بودیم تا از کلیشه ها فاصله بگیریم و امیدوارم موفق بوده 

باشیم.«
وجود زنان مقتدر اتفاق چندان عجیبی نیست

یزدان محمدکاظمی ه��م درباره اینکه که وج��ود زنان مقتدر 
در سریال های »مس��توران« و »عش��ق کوفی« به دلیل نگرش او 
بوده اس��ت، گفت: »وجود زنان مقتدر برای خود ما اتفاق چندان 
عجیبی نیست. چون اقتدار کلمه جنس��یتی نیست که بخواهیم 
از آن به عنوان زنان مقتدر یا مردان مقتدر اس��تفاده کنیم. اساسا 

هر دو جنسیت این صفت را می توانند داشته باشند. بالاخره وقتی 
تاری��خ را مطالعه کنید چه در گذش��ته و چه در زم��ان حال، زنان 
مقتدری را می بینید که جای پرس��ش نمی گذارد ک��ه چرا اینها 

وجود دارند.«
س��ریال »عش��ق کوفی« به کارگردان��ی حس��ن آخوندپور، 
محصول س��ازمان هنری رس��انه ای اوج اس��ت که پنج شنبه ها و 
جمعه ها از شبکه سه پخش می شود و قس��مت پایانی این سریال 

روی آنتن می رود.
این س��ریال روایتی است از اتفاقات کوفه س��ال ۶۱ هجری که 
منجر به قیام عاشورا شد. لعیا زنگنه، نادر سلیمانی، سعید شریف، 
شبنم قربانی، حس��ین سلیمانی، نادر فلاح، س��وگل طهماسبی، 
مریم کاویانی، مهس��ا مهجور، محمد اش��کان فر، مژگان اخلاقی، 
جمال الدین بی��ات، معصومه زینتی صافی، احس��ان محس��نی 
کیاسری، عمار تفتی، سیدجواد هاش��می و ثریا قاسمی بازیگران 

اصلی این سریال هستند.  

نویسندگان سریال » عشق کوفی« :

شخصیت های »عشق کوفی« مبنای واقعی نداشتند

بهار - احمد اکبرپ��ور می گوید: هی��چ گاه نمی ت��وان برای یک 
نویسنده خلاق تعیین تکلیف کرد که در چه حوزه و موضوعی دست 
به قلم شود و این ش��رایط اجتماعی و فرهنگ مسلط است که به وی 

جهت می دهد.
مهاجرت حجم آثار ادبی با محوریت شهر را افزایش داده است

به گزارش بهار از ایلنا، یکی از موضوعاتی که نویس��ندگان، شعرا 
و هنرمندان در هر ش��هر و کش��ور باید به آن توجه داش��ته باش��ند 
پرداختن به اتفاق محیطی و پیرامونی اس��ت. این مه��م در ادبیات 
بیش از دیگر مقولات مورد تاکید بوده اس��ت. در عال��م واقع هم اگر 
به آثار منتش��ر ش��ده طی س��ال ها و دهه های اخیر توجه کنیم، در 
میان کتاب های موج��ود آنهای��ی ماندگارترند که به ش��رح وقایع 
داخلی پرداخته اند. احمد محمود نویس��نده معاصر یکی از همین 
نویسندگان است. علی اشرف درویشیان، علی محمد افغانی، صادق 
چوبک و غلامحسین ساعدی را می توان از این دست نویسندگان به 
حساب آورد. این مفاخر معاصر بدون شک با پرداختن به وقایع شهر 
و پیرامون در آثارشان نام خود را در تاریخ هنر و فرهنگ این سرزمین 

ماندگار کرده اند. 
احمد اکبرپور )نویس��نده و پژوهش��گر ادبی( درباره اهمیت این 
موضوع با ایلنا گفتگو کرد. او در  ش��هرهای جهرم، ش��یراز و تهران 
تحصیل کرده است.  اکبرپور در رش��ته روانشناسی تحصیل کرده و 
فارغ التحصیل از دانشگاه شهید بهشتی تهران است. عمده شهرت 
این نویسنده بابت نگارش داس��تان های کودک و نوجوان است که 

برای وی جوایز متعددی از جمله کتاب س��ال ایران و شورای کتاب 
کودک را به ارمغان آورده است. اکبرپور همچنین عضو شورای کتاب 

کودک و نیز انجمن نویسندگان کودک و نوجوان است. 
نویسنده باید از شهر و زادگاهش بنویسد

او در ابتدای صحبت هایش گفت: از هر نویسنده توقع می رود در 
آثارش به موضوع شهر و زادگاهش و جایی که در آن دنیا آمده و بزرگ 

شده توجه کند ولی در این حوزه کم کاری را شاهدیم. 
اکبرپور با بیان اینکه در تمام کشورهای دنیا نویسندگان بزرگ در 
آثارشان نیم نگاهی به زادبومشان دارند، تاکید کرد: در کشور ما نیز 
تاکنون رمان ها و داس��تان هایی با محوریت شهر و زادبوم خلق شده 
که از جمله آن ها می توان به آثار دوران مش��روطه درباره تهران و نیز 

رمان های سیمین دانشور با محوریت شیراز اشاره کرد.

شهر و زادبوم در ادبیات کودک و نوجوان مغفول مانده
او افزود: در عین حال هنوز در این حوزه اقدام کافی انجام نش��ده 
و به  ویژه در ح��وزه ادبیات کودک و نوجوان با مغفول ماندن ش��هر و 

زادبوم روبه رو هستیم. 
این نویس��نده با بیان اینکه با مهاجرت از روس��تاها به ش��هرها 
در دوران انقلاب اس��لامی و تغییر ش��کل زندگی مردم، حجم آثار 
ادبی با محوریت ش��هر افزایش یافته، گفت: هیچ گاه نمی توان برای 
یک نویس��نده خلاق تعیین تکلیف کرد که در چه حوزه و موضوعی 
دست به قلم شود و این شرایط اجتماعی و فرهنگ مسلط است که 
به وی جهت می دهد. وی افزود: نویس��ندگان به یک منطقه و شهر 
که برایش��ان تداعی کننده خاطرات، آرزوها و احساساتش��ان است 
گرایش خاصی میِ یابند و به طور ناخودآگاه آن را محور خلق اثرشان 

قرارمی دهند و رابطه انسان و شهر محور داستان می شود. 
اکبرپور در بخش دیگری از صحبت هایش با ابراز خرس��ندی از 
تداوم »جایزه داس��تان کوتاه تهران« گفت: نف��س برگزاری چنین 
جوایزی امیدوار کننده اس��ت, در عین حال زمان��ی به هدف اصلی 
خود می رسد و تاثیرگذار است که همه اقشار و گروه ها با اندیشه های 

مختلف و ایده های گوناگون فرهنگی و سیاسی در آن شرکت کنند.
اکبرپور بیان کرد: تهران دارای ظرفیت خوبی برای اس��تفاده به 
عنوان موضوع خلق آثار ادبی داس��تان و رمان اس��ت و برگزاری این 
جشنواره می تواند در توجه دادن نویسندگان به این ظرفیت ها موثر 

باشد.

احمد اکبرپور، نویسنده و پژوهشگر :

مهاجرت حجم آثار ادبی با محوریت شهر را افزایش داده است


